
یکشنبه  25 آذر 1397 8 ربیع الثانی 1440  16 دسامبر 2018  شماره 4708  سال بیست و یکم   1000 تومان

روزنامه صبح ایران

معاون وزیر آموزش و پرورش :

مشق شب حذف نشده است

مهاجری،  فعال سیاسی اصولگرا: 

اصولگرایان، تندروها را جاده  صاف کن خود می دانند

ردپای افغانستانی ها در گرانی آجیل شب یلدا 

عبدالله ناصری:

صراحت لهجه و قاطعیت ظریف
پیش برنده دیپلماسی است 

محمد جواد ظریف: 

موشک های ایران 
قابل مذاکره نیست 
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مدیرکل میراث فرهنگی قم از ثبت ملی 8 اثر طبیعی این استان  برای نخستین بار در فهرست 
میراث طبیعی کشور خبر داد و گفت: کوه دوبرادران و گنبد نمکی از جمله این آثار طبیعی است.
حمید یزدانی اظهار کرد: در جلسه کمیته ملی ثبت میراث طبیعی که با حضور کارشناسان، صاحب 
نظران و مسئولان مربوطه برگزار شد، کوه دو برادران، گنبد نمکی، درخت چنار آمُره، درخت چنار 
گیو، درخت چنار کهک، درخت چنار قنات بالا، درخت چنار گذر امامزاده، درخت چنار مسجد 
پاچنار هر سه در روستای وشنوه، واجد ارزش ثبت در فهرست ملی میراث طبیعی شناخته شدند.

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری قم ادامه داد: کوه دوبرادران قم را می توان 
ترکیب دو کوه به هم چسبیده دانست که دارای دو قله است. این کوه که بطور کلی بصورت یک کوه 

صخره ای با  شیب های تند و پرتگاه های خطرناک دیده می شود...

فعال سیاسی، صراحت لهجه و قاطعیت درباره مسائل 
مختلف را به عنوان نقاط قوت وزیرامور خارجه و دستگاه 
دیپلماسی دانست و گفت: برغم مواضع تندی که از سوی 
رسانه های مخالف دولت اتخاذ می شود، این دستگاه با 
اتکاء به دو پشتوانه قوی؛ حمایت و تایید رهبری نظام و 
اعتماد و همراهی افکار عمومی جامعه موفق عمل کرده 
است. عبدالله ناصری با بیان اینکه دولت آقای روحانی و 

دستگاه دیپلماسی به رهبری آقای دکتر ظریف در پنج 
سال اخیر بسیار موفق بوده است، گفت: به رغم دو مانعی 
که بر سر راه دولت و دستگاه دیپلماسی وجود داشته و 
دارد، این دو موفق عمل کرده اند. وی افزود: نخست اینکه 
برخی موضوعات در خارج از مرزها در مناسبات بین المللی 
تاثیرگذار هستند و مشکلاتی را برای دستگاه دیپلماسی 

ایجاد می کنند و دوم اینکه در داخل کشور نیز...

* هیچ دلیلی برای مذاکره با آمریکا وجود ندارد 
* عربستان به دنبال کاهش تنش ها نیست

سرپرست استانداری قم با تاکید بر ضرورت نظارت میدانی بر وضعیت واحدهای تولیدی گفت: 
باید واحدهای نیازمند به تسهیلات بانکی پیش از تعدیل نیرو و تعطیلی، شناسایی و تلاش شود تا 
به سرعت مشکلات و موانع این واحدها برطرف گردد.سید محمدرضا هاشمی روز شنبه در جلسه 
ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی در سالن جلسات امام جواد)ع( استانداری قم،  بابیان اینکه از 
ابتدای سال جاری تا اوایل آبانماه، 117 هزار تن انواع کالا به ارزش 128 میلیون دلار از این استان 
به کشورهای مختلف صادر شده است. وی افزود: صادرات این استان در مدت مشابه سال گذشته 
114 میلیون دلار با وزن 86 هزار تن بوده است.وی در ادامه، مردمی کردن اقتصاد را موجب رونق 
اقتصاد کشور دانست و گفت: باید از ظرفیت مردم در جنگ اقتصادی کنونی استفاد شود و در این 

زمینه نقش مراکز فرهنگی و رسانه ها در گرایش مردم به استفاده از کالای ...

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان قم:

کوه دو برادران قم 
ثبت ملی شد

سرپرست استانداری قم تاکیدکرد

ضرورت نظارت میدانی 
بر وضعیت واحدهای تولیدی 

سخنگوی شورای نگهبان گفت: شورای نگهبان جای مجمع و 
مجلس ننشسته است بلکه جای خود نشسته است و جای خود را 
سفت گرفته است. شورای نگهبان می گوید تصویب این کنوانسیون 
خلاف موازین شرعی و منافع ملی است. وظیفه شورای نگهبان دفاع 
از شرع مقدس است اما اگر این مصوبات در مجمع تشخیص تصویب 
شد، به طور اولی، شورای نگهبان هم آن را می پذیرد. عباسعلی 

کدخدایی عصردیروز در نشست »ایران و لوایح چهارگانه ...

معـاون پارلمانـی رئیس جمهـور گفـت: اگـر مـا بـه اصـول 
دموکراسـی معتقد هسـتیم، با یـک روش دموکراتیـک، تصویب 
لوایـح مربـوط بـه اف ای تـی اف در مجلـس انجـام شـد. اگر به 
مسـائل امنیتـی کشـور فکـر می کنیـم، شـورای عالـی امنیت 
ملـی درباره موضوع اظهارنظر کرد.حسـینعلی امیـری درباره این 
موضع کریمی قدوسـی که گفتـه »50 درصـد نمایندگان مجلس 

دنبـال فروپاشـی نظام هسـتند« گفـت: تایید صلاحیـت ...

عباسعلی کدخدایی :

شورای نگهبان جای مجمع 
و مجلس ننشسته است 

معاون پارلمانی رئیس جمهور: 

مخالفت با اف ای تی اف 
برای کشور هزینه دارد
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منافع ملی در مجلس 
صاحب ندارد 

محمد رضا باهنر: 

*  در حق دولت روحانی نامردی نکنیم 
*  باید به شکل دموکراتیک در کنار هم کار کنیم

*  فساد داریم اما مردم فکر می کنند همه دزد هستند

ولادت امام موسی کاظم )ع( را تبریک می گوئیم

ولادت امام حسن عسکری )ع( را تبریک می گوئیم

68

معاون امنیتی و انتظامی وزارت کشور با بیان اینکه 
مردم از مسئولان مسئولیت پذیری طلب می کنند، اظهار 
داشت: امروز دشمنان نقشه های متعددی را برای مقابله با 
ملت ایران در دستور کار قرار داده اند و رئوس تمام اقدامات 

امریکا علیه ایران، ایجاد نارضایتی در بین مردم است. 
حسین ذوالفقاری دیروز در آئین نشست شورای 
با  سمنان  استاندار  معارفه  و  تکریم  آیین  و  اداری 
اشاره به مطالبه گری مردم به عنوان مسیر خدمت 
مسئولین افزود: استکبار جهانی درصدد ایجاد آشوب 
نقشه های  تنوع  و  است  اسلامی  ایران  در  تفرقه  و 
دشمنان برای جدایی مردم از نظام قابل بررسی و 

نیازمند هوشیاری است.
ذوالفقاری به بیان اهداف دشمنان اسلام و بیانات اخیر 
مقام معظم رهبری در مورد توجه به اقدامات دشمن در 
آینده پرداخت و تصریح کرد: اکنون در صحنه نابرابر در 
مقابل استکبار جهانی قرار داریم و آمریکا می خواهد با 

رویکرد مذاکره ایران را تسلیم کند.
معاون امنیتی و انتظامی وزارت کشور، رئوس تمام 
اقدامات آمریکا را ایجاد نارضایتی در بین مردم ذکر کرد و 
گفت: امروز هرکسی که دل در گرو آحاد جامعه دارد برای 

رفع گرفتاری های مردم باید اقدام کند.

وی افزایش امید، اعتماد و رضایت در بین مردم را 
اولویت کاری مدیران و مسئولان برشمرد و خاطرنشان 
کرد: با اتخاذ این راهبردها، باید توطئه های استکبار 

جهانی را خنثی کرد.
معاون امنیتی و انتظامی وزارت کشور با اشاره به 
ضرورت های کشور در شرایط کنونی، تصریح کرد: وقت و 
انرژی مسئولان نباید برای کارهای جزئی و بی اساس هدر 
رود و امروز مردم از مسئولان رویکرد پیشگیرانه و مبارزه 

با فساد می خواهند.
وی با بیان این نکته که اولویت امروز مردم، دیگر قوا  
یا جناح خاصی نیست بلکه دوست دارند مشکلاتشان 
برطرف شود، یادآور شد: باید انصاف و عدالت در کشور 

فراگیر شود.
ذوالفقاری قانون مداری برای رفع فساد را یادآور شد و 
گفت: مردم از مسئولان، مسئولیت پذیری می خواهند و 

باید با مردم صادق بود.
معاون امنیتی و انتظامی وزارت کشور کاغذبازی های 
اداری را یکی از گرفتاری های مردم ذکر کرد و گفت: 
این رویکرد یکی از عوامل منفی در ایجاد فساد در جامعه 
است که تنها راهکار برطرف کردن فساد این است که 
قانون مداری در کشور فراگیر شود و معیار در انجام کارها 

صداقت و تلاش باشد.
وی منشا تمام گرفتاری های را تکبر، طمع و حسادت 
ذکر کرد و گفت: باید با همدلی و اتحاد برای توسعه ایران 

اسلامی گام برداشت.
داد:  ادامه  کشور  وزارت  انتظامی  و  امنیتی  معاون 
چاپلوسی و بی قانونی نباید در دستگاه های اجرایی فراگیر 
اقدامات خود مسئول  برابر  و همه مسئولان در  شود 

هستند.
اینکه راهکارهای عملی برای  با بیان  ذوالفقاری  
کاهش هزینه های جاری کشور درنظر گرفته شود، 
و تشریفات در جلسه های  پذیرایی  میزان  افزود: در 
اداری تجدید نظر شود و برای کاهش هزینه های جاری 
راهکارهای  و  برداشت  عملیاتی  گام های  باید  کشور 
عملی برای رفع این چالش مدنظر قرار گیرد، با حرف 
نمی توان هزینه ها را کم کرد و کاهش هزینه ها در 

کشور فرهنگ شود.
وی در پایان این مراسم با اشاره به ارائه خدمات ارزنده 
استاندار سابق و سرپرست استانداری سمنان، استاندار 
جدید را چهره ای پرتلاش و با سابقه خدماتی ارزنده 
برشمرد و افزود: در آیین های تکریم و معارفه باید خودمان 

را قضاوت کنیم و مدیران از نگاه مردم ارزیابی شوند.

ذوالفقاری در آیین تکریم و معارفه استاندار سمنان: 

چاپلوسی و بی قانونی نباید در دستگاه های اجرایی فراگیر شود
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بازارارزچگونهگمراهمیشود؟
از آغاز دولت یازدهم مسئولان اقتصادی دولت فعالان 
بازار را امیدوار می کردند که بزودی در کشور شاهد قیمت 
های واقعی و با ثبات و نرخ ارز واحد خواهیم بود این وعده 
البته چندین بار تکرار شد، ولی در مقاطع مختلف و با بهانه 

های گوناگون از انجام آن طفره رفتند اینکه چرا؟  چیزی که واضح است اینکه چند 
نرخی نگه داشتن ارز یا هر کالای دیگری باعث ایجاد نوعی رانت برای عده ای می شود 
که می توانند آن کالا را با نرخ ارزان تر بدست بیاورند چه آن طایفه از  قدرتمندان باشند 
یا ثروتمندان ،  چه از صرافان باشند چه بازرگانان ، چه بهانه آن کمک به محرومان باشد 
و چه توسعه کسب و کار ، چه انگیزه آن خیرخواهانه باشد و یا سودجویانه اثر مخرب 
خود را بر اقتصاد خواهد گذاشت .به هر روی درپنج سال اول دولت آقای دکتر روحانی 
این اتفاق مبارک نیفتاد در حالی که در مقاطعی به راحتی امکان انجام آن بود ، و بالاخره 
آنقدر برپائین نگه داشتن نرخ ارز به صورت دستوری و مصنوعی اصرارکردند  تا در سال۹۷ 
فقط به بهانه تهدیدی که از طرف رهبر مستکبران صورت گرفت فنر قیمت ارز رها شد 
ومتاسفانه باعث صدمه فراوان به اقتصاد کشور و فعالان اقتصادی شد.انتظار این بود که 
این تجربه باعث شود که مسئولان اقتصادی از رفتارهای غیر اقتصادی با اقتصاد کشور 
دست بردارند و با واقعی کردن نرخ ها و علامت ها دیگر باعث گمراهی مردم و فعالان 
اقتصادی نشوند ، و از رانت خواری تراست ها و صاحبان قدرت و ثروت جلوگیری کنند.

ولی متاسفانه بازهم با اعلام قیمت های غیرواقعی و ارزان و محدود باعث شدند بازار 
غیررسمی تقویت شود و سفته بازان اداره آن را به عهده گرفته و با ایجاد نوسانات مخرب 
باعث خالی شدن جیب مردم و پرکردن جیب خود شوند.مسئولان به جای اینکه با اعلام 
نرخ واحد همه انرژی خود را صرف جلوگیری از تلاطمات و نوسانات در بازار ارز کنند هر 
از گاهی خودشان هم با تزریق منابع و یا با خودداری از تزریق دانسته یا ندانسته ، با تراست 
های رانت خوار و دشمنان کینه جو همراه شدند بدون اینکه توجه کنند، ممکن است 
که دشمنان اقتصادی ما و در راس آن حکومت مرتجع سعودی، با میلیارد ها دلار نفتی ، 
نبض بازار را به دست بگیرد و با کمک عمال خود در دوبی و اربیل و افغانستان و ترکیه و ... 
به ایجاد تنش های رو به بالا یا رو به پایین در بازار بپردازد و با آشفته کردن بازار ذهن مردم 
را مشغول ، و  آنها را نسبت به درایت مسئولان بدبینی کنند.حقیر بارها عرض کرده ام تنها 
راهی که می شود دشمن را ناامید کرد قبول نمودن واقعیت ها و توضیح آن برای مردم 
است قیمت یعنی علامت و دادن علامت های واقعی مردم را از اشتباه بیرون می آورد 
و باعث تصحیح رفتار آنها می شود ، ولی قیمت غیرواقعی مسلما باعث گمراهی فعالان 
اقتصادی،  گسترش بیکاری،  افزایش واردات کالاهای غیرضروری، و خروج بی رویه ارز از 

کشور ، و  رانت و فساد و خلاصه  ضرر و زیان  مردم و کشور خواهد بود.

کنسرتدغدغهمردمنیست!
مشکل کشور کنسرت و فضای مجازی نیست؛ این 
جمله آشنایی برای همه ماست. هر گاه بحث کنسرت، 
فضای مجازی و یا ورود زنان به ورزشگاه مطرح می شود از 
تریبون های مختلف فریاد زده می شود که درد این کشور، 
بیکاری جوانان است نه کنسرت رفتن آنها.بله، بر کسی 

پوشیده نیست که این روزها دغدغه همه معیشت است. تمام پدران و مادران دوست 
دارند، فرزندشان کار مناسبی پیدا کند و به قول معروف » دست شان در جیب خودشان 
باشد.« اما سوالی در این میان مطرح می شود. آیا در کنار مشکلات  اقتصادی نمی شود 
به مسائل فرهنگی و اجتماعی پرداخت؟آنقدر باید این مسائل در حاشیه باشند تا رسما 
تبدیل به بحران شوند. جوانان اول انقلاب و یا دهه ۷۰ درگیر رسیدن به آرمان های خود 
بودند. انقلاب، جنگ، اصلاحات و … باعث شده بود آنها اندیشه ای متفاوت از جوانان امروز 
داشته باشد.جوان امروز در کنار تمام مشکلات اقتصادی به دنبال تفریح و جایی برای 
سپری کردن وقت خود است. این معنا نه مختص جوانان ایران بلکه دربرگیرنده همه 
جهان است. تفاوت جهان با ما در این است که آنها اجازه می دهند جوان انرژی پنهان 
خود را در مکان های فرهنگی و اجتماعی تخلیه کنند.در ایران اما جوانان به دلیل نبود 
چنین امکاناتی مجبور هستند انرژی خود را در فضای مجازی و در حال ناسزاگفتن به 
این و آن صرف کنند. کاش مسئولان کشوری بگویند جوان به کنسرت نرود کجا برود؟ 
چه برنامه ای برای خالی کردن انرژی جوانان طراحی کرده اند؟ کاش پاسخ می دادند برای 
جوانان مشهدی چه امکاناتی تدارک دیده اند که آنها زمان را خود را در این مکان های 
فرهنگی و اجتماعی سپری کنند.به قول فرخی:به وقت جوانی بکن عیش؛ زیرا/ که 
هنگام پیری بُوَد ناتوانی. نکته جالب ماجرا این است که می گویند کنسرت و امثال اینها 
دغدغه مردم نیست و هر هفته در نماز جمعه یا تریبون های مانند آن در مورد کنسرت 
و فضای مجازی حرف زده می شود. واقعا اگر مسئله نیست چرا به آن پرداخته می شود؟ 
به طور مثال حجت الاسلام محمدتقی پورمحمدی در خطبه های نماز جمعه این هفته 
مراغه می گوید:» اداره ارشاد و دیگر دستگاه های دولتی که برای برگزاری کنسرت ها بی 
محتوا و خارج از عرف مجوز صادر می کنند معصوم و بی گناه نیستند و باید در مقابل 
مردم و انقلاب اسلامی پاسخگو باشند. برخی افراد که به این کنسرت ها می روند از 
شرایط جسمی و روحی مناسب برخوردار نیستند و نهادهای اجرایی و مرتبط باید به 
این مشکلات توجه داشته باشند.«وقتی هر هفته با الفاظی نه چندان شایسته در مورد 
کنسرت حرف زده می شود، یعنی این مسئله فرهنگی و اجتماعی بخشی از جامعه امروز 
ایران است.باید برای آن راهکار ارائه بدهیم و اجازه ندهیم که جوان ایرانی با تمام مشکلات 
اقتصادی سرخوردگی اجتماعی هم داشته باشد و تصور کند در این کشور حتی اجازه 
رفتن به یک کنسرت را هم ندارد.رفتار قهرآمیز تنها باعث می شود، جوانان به راحتی و 
بدون هیچ زحمتی به سمت درهای خروجی کشور راهنمایی شوند. مواظب باشیم با 
سخت گیری های فرهنگی نسل سوم خود را از دست ندهیم. ضمن این که در دنیای امروز 
سرگرمی تنها سرگرمی نیست یک صنعت است و عده ای در این صنعت سرگرم اند و 

اشتغال تنها در کارگاه و کارخانه تبلور نمی یابد.

عضوجامعهروحانیتمبارز:

بهبوداقتصادکشورازاوجبواجباتاست
یک عضو جامعه روحانیت مبارز گفت: بهبود اقتصاد کشور از اوجب واجبات است. اگر 
بخواهیم با آمریکا مقابله کنیم لازمه اش این است که معیشت مردم را بهبود بخشیم که از 

این گرفتاری و منگنه خارج شوند.
حجت الاسلام والمسلمین حسین ابراهیمی در پاسخ به این پرسش که اولویت های 
کشور در شرایط تحریم چه مواردی است، اظهار کرد: اولین اولویت اقتصاد مملکت است، 
در واقع بهبود اقتصاد کشور از اوجب واجبات است. اگر بخواهیم با آمریکا مقابله کنیم 
لازمه اش این است که معیشت مردم را بهبود بخشیم که از این گرفتاری و منگنه خارج 
شوند.وی افزود: اگر معیشت مردم تامین نشود، آنان مقاومت شان کاسته می شود و نسبت 
به مسائل بی تفاوت خواهند شد. الان شرایط به شکلی است که مایحتاج مردم طبق 
آماری که مسئولان اعلام کرده اند، نسبت به قبل گرانتر شده است و در چنین شرایطی 
تامین معیشت مردم لازم است.وی با تاکید بر این که »تامین معیشت باید مستمر باشد، 
نه به صورت مقطعی«، ادامه داد: انجام کارهای حمایتی از اقشار مستضعف اگر موردی و 
مقطعی باشند دردی را دوا نمی کند. هرچند که باید این نکته را افزود که بالارفتن نرخ ها 
با هیچ ابزار نظارتی کنترل نمی شود گویی هرکسی صبح ها زودتر از خواب بیدار شود نرخ 
تازه ای می گذارد.این عضو جامعه روحانیت مبارز  در پایان تاکید کرد: شرایط فعلی سبب 
می شود که از گرانی ها استفاده کنند و ثروتمندتر شوند و اقشار مستضعف کمرشان زیر 
بار گرانی ها خم گردد. پس مولفه ای که در شرایط فعلی مهم تر از هر اولویت دیگری است 

تامین معیشت مردم است.

سخنگویکمیسیونفرهنگیمجلس:

صاحبانتریبونبامطالعهاظهارنظرکنند
سخنگوی کمیسیون فرهنگی مجلس گفت: بنده مخالف نظری هستم که معتقد به 
اظهارنظر نکردن صاحبان تریبون  درباره مسائل تخصصی و غیرتخصصی است؛ چون هر 

صاحب تریبونی با مطالعه و مشاوره در هر موضوعی می تواند اظهارنظر کند.
حجت الاسلام والمسلمین احد آزادی خواه د ، بر لزوم اظهارنظر صاحبان تریبون  درباره 
مسائل مختلف کشور تاکید کرد و افزود: صاحبان تریبون می توانند در هر موضوعی 
اظهارنظر کنند، به شرط آنکه با مشاوران و متخصصان حوزه های مورد نظر مشورت کنند 
و اهل مطالعه و تحقیق در موضوع مورد نظر باشند.نماینده مردم ملایر در مجلس تاکید 
کرد: بنده مخالف نظری هستم که معتقد به اظهارنظر نکردن صاحبان تریبون  درباره 
مسائل تخصصی و غیرتخصصی است. به طور مثال ائمه جمعه و نمایندگان مجلس به 
دلیل اقتضاء مسئولیت شان می توانند و باید درباره مسائل مختلف اظهارنظر کنند، اما این 
اظهار نظر باید بعد از  مطالعه و مشورت با مشاوران و متخصصان حوزه های مربوطه باشد.

وی تاکید کرد: صاحبان تریبون  می توانند در هر زمینه ای اعلام نظر تخصصی کنند. 
اگر این گونه باشد اعلام نظرها حتما مفید و موثر خواهد بود.

سخنگوی کمیسیون فرهنگی مجلس با اشاره به آثار فرهنگی و اجتماعی اظهارنظر 
بدون پشتوانه تخصصی و علمی صاحبان تریبون، گفت: اگر اعلام نظر صاحبان تریبون 
بدون مطالعه و استفاده از نظرات صاحب نظران و مشاوران متخصص باشد و این 
اظهارنظرها عالمانه نباشد به طور حتم ضرر و زیان به دنبال خواهد داشت؛ به عبارت 
روشن تر هرگونه اظهارنظر بدون مطالعه و مشورت صاحبان تریبون موجب ایجاد گره های 

اشتباهی در نظام برنامه ریزی کشور و به بیراهه رفتن این نظام می شود.

دادستانتهرانمطرحکرد

آخرینوضعیتشناساییاموالسلطانسکه
دادستان تهران آخرین وضعیت شناسایی اموال وحید مظلومین را تشریح کرد.

عباس جعفری دولت آبادی در حاشیه نشست با مدیران رسانه ها در رابطه با آخرین 
وضعیت شناسایی اموال وحید مظلومین اظهار کرد: پلیس گزارش مبسوطی از شناسایی 
اموال مظلومین ارائه کرده که حداقل 1۷ ملک و تعدادی خودروهای گران قیمت از جمله 
یک دستگاه BMW 2۰18 که در یک برج  مسکونی مخفی شده بود و همچنین املاکی 

در کیش شناسایی گردیده است.
وی افزود: قرار شده است پلیس ظرف یک هفته آینده گزارش را تکمیل کند، از 
آنجایی که دادگاه حکم به ضبط کلیه اموال ناشی از جرم وحید مظلومین داده است ولی 
در زمانی که پرونده به دادگاه رفت برخی از این اقدامات ناقص مانده بود که این کارها 
ظرف یک ماه گذشته به سرعت انجام شد و هفته قبل نیز متهمی را از کیش به تهران 
منتقل کردند. در مجموع پیشرفت خوبی صورت گرفته و امیدوارم ظرف یک هفته و ده 
روز آینده گزارش نهایی پرونده مظلومین ارائه شود.وی در پاسخ به سوالی درباره پرونده 
دلالان فوتبال نیز گفت: هفته گذشته رئیس فدراسیون نامه ای را به دادسرای فرهنگ و 
رسانه مرقوم می دارد که بر اساس اسامی 22 نفر را اعلام کرده و عنوان می دارد که این 
افراد در این بخش فعالیت می کنند که موضوع به شعبه بازپرسی ارجاع شده و منتظر 
هستیم تحقیقات صورت گیرد و در مراحل اولیه کار است.دادستان تهران در رابطه با 
مصوبات جلسه امروز در رابطه با پرونده های اقتصادی بیان داشت: جلسه شنبه این هفته 
طبق روال با ضابطین و قضات پرونده های شعب ویژه تشکیل و در مورد پرونده های 
اقتصادی گزارشات خوبی ارائه شد.وی گفت: در پرونده پتروشیمی ها تا امروز 1۹ نفر 
دستگیر شدند که مربوط به پت ها بود که موجب گرانی مواد پلاستیکی در بازار شده بود 
که از میان دستگیرشدگان سه نفر از بخش دولتی و مابقی از بخش آزاد هستند.وی با بیان 
این که »در پرونده کاغذ شش متهم دستگیر شدند«، در رابطه با اقدامات مجرمانه این افراد 
بیان داشت: دسته اول کسانی هستند که ارزهایی که گرفته بودند در بازار آزاد فروخته اند 
و یا کاغذهایی را با ارز دولتی وارد کرده بودند با فاکتورهای صوری به قیمت آزاد فروخته 
بودند و در هر دو مورد کالا با قیمت واقعی به دست مصرف کننده نرسیده بود.دادستان 
تهران هم چنین با بیان این که »در پرونده خودرو، پلیس فتا گزارش بسیار جامعی در رابطه 
با تخلفات مرتبط با سایت ثبت سفارش ارائه کرد« افزود: به موجب این گزارش ۴۶ هزار 
ثبت سفارش در 2 دوره محدودیت و ممنوعیت رخ داده که از مجموع این ۴۶ هزار ثبت 
سفارش، در مورد حدود ۹ هزار اتومبیل تخلف صورت گرفته است، قبلا گزارش ما در 
مورد ۶۵۰۰ عدد بود و نسبت به گزارش قبلی وزارت اطلاعات و وزارت صمت افزایش 
پیدا کرده است.  طی هفته اخیر دو نفر دیگر از متهمان در این رابطه دستگیر شدند و این 
پرونده به پایان تحقیقات نزدیک می شود. حدود 1۰ تا 1۵ کاربری که ادمین داشته اند 

شناسایی و برخی از آن ها دستگیر شده اند.

یکعضوکمیسیونبرنامهوبودجهمجلس:

هرکستریبونداردازسیاهنماییپرهیزکند
عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: در بودجه سال 
آینده دولت قیمت هر بشکه نفت را ۵8 دلار و فروش نفت را یک و نیم میلیون بشکه 
در روز در نظر گرفته و افزایش بودجه هزینه ای 12 درصد و در حقوق 2۰ درصد رشد 
نسبت به سال قبل مشخص کرده که در حقوق ما بحث داریم و می گوییم باید افزایش 

ها پلکانی باشد.
شهباز حسن پور روز 2۴ آذرماه در جلسه شورای اداری استان کرمان اظهار کرد: 
رویکرد دولت در بودجه ۹8 رفع فقر مطلق از جامعه است و امیدواریم همه کمک کنیم 
بعد از ۴۰ سال عمر انقلاب، فقر برای همیشه از جامعه رخت بر بندد.وی افزود: باید 
دستگاه های اجرایی در چهلمین سال پیروزی انقلاب، هنرمندانه خدمات را به مردم 
اعلام کنند و بتوانیم 22 بهمن امسال را متفاوت از سال های گذشته برگزار کنیم.عضو 
کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: در بودجه سال آینده 
دولت قیمت هر بشکه نفت را ۵8 دلار و فروش نفت را یک و نیم میلیون بشکه در روز 
در نظر گرفته و افزایش بودجه هزینه ای 12 درصد و در حقوق 2۰ درصد رشد نسبت به 
سال قبل مشخص کرده که در حقوق ما بحث داریم و می گوییم باید افزایش ها پلکانی 
باشد.وی بیان کرد: یکسان سازی حقوق بازنشستگان در بودجه سال آینده دیده شده و 
در بهداشت و درمان کارهای ارزشمندی انجام خواهد شد که وضعیت بهتر شود.نماینده 
مردم سیرجان و بردسیر در مجلس شورای اسلامی در ادامه با اشاره به اینکه بهتر است به 
مردم امید بدهیم و هر کس تریبون دارد از سیاه نمایی پرهیز کند، گفت: از همه مدیران 
اجرایی درخواست داریم واگذاری طرح های نیمه تمام را جدی پیگیری کنند متاسفانه در 

برخی دستگاه های اجرایی همکاری لازم با بخش خصوصی صورت نمی گیرد.

جهانگیریدردیدارسفیرایراندرهند:

افزایشهمکاریتهرانودهلینو
بهنفعدوکشورومنطقهاست

معاون اول رییس جمهوری با بیان این که افزایش همکاری میان تهران و دهلی نو به 
نفع دو کشور و منطقه است، گفت: باید از همه ظرفیت ها برای توسعه مناسبات ایران و 

هند در همه سطوح استفاده کرد. 
اسحاق جهانگیری بعد از ظهر روز - شنبه - در دیدار سفیر ایران در دهلی نو افزایش 
سطح همکاری های دو کشور بزرگ ایران و هند را به نفع دو کشور و منطقه ارزیابی 
کرد و گفت: این همکاری ها می تواند به ایجاد ثبات و امنیت بیشتر در منطقه کمک 
کند.جهانگیری بر گسترش روابط دو کشور جمهوری اسلامی ایران و هندوستان در 
همه زمینه ها تاکید کرد و خواستار استفاده از همه ظرفیت ها برای ارتقا سطح مناسبات 
تجاری و اقتصادی دو کشور شد.وی با اشاره به سفر و دیدار رییسان جمهوری دو کشور 
ابراز اطمینان کرد که  تهران و دهلی نو می توانند با اتکا به منابع، دستاوردها و اهداف 
مشترک در حوزه های اقتصادی،  سیاسی و فرهنگی گام های بلندی بردارند.جهانگیری 
همچنین بر ضرورت پیگیری اجرایی شدن قراردادها و نیز تصمیمات کمیسیون مشترک 
ایران و هند از سوی سفیر ایران در این کشور تاکید کرد.علی چگنی سفیر ایران در هند 
نیز گزارشی از محل ماموریت خود ارائه کرد.ایران و هند در حوزه انرژی، معادن، فلزات و 
ساختارهای ارتباطی همکاری های موثری با یکدیگر دارند به نحوی که حجم تجارت دو 
کشور در سال 2۰1۷ بالغ بر 3۰ میلیارد دلار بوده است.نقش بندر استراتژیک چابهار برای 
توسعه مناسبات ایران و هند بخصوص در دوران تحریم بسیار حائز اهمیت است و می 

تواند حجم تجارت دو کشور را بصورت چشمگیری افزایش دهد.

معاونوزیرآموزشوپرورش:

مشقشبحذفنشدهاست
معاون آموزش ابتدایی آموزش و پرورش به اظهارات برخی مراجع عظام تقلید درباره 

مشق شب واکنش نشان داد. 
رضوان حکیم زاده در گفت وگو با ایلنا در واکنش به دیدار اعضای انجمن ناشران 
آموزشی کشور با مراجع تقلید و اظهارنظر برخی آیات عظام مبنی اینکه نباید مشق 
شب حذف شود، گفت: در این زمینه برنامه خودمان را داریم و برنامه تکالیف مهارتی در 
مدارسی که امکان اجرایش بوده، جایگزین تکالیف سنتی شده است.وی با تاکید بر اینکه 
مشق شب حذف نمی شود، گفت: به هیچ وجه چیزی به اسم حذف تکلیف را به صورت 
مطلق نداشته ایم، ولی سعی کردیم دانش آموزان از طریق تکالیف مهارتی، مهارت اصلی 
خواندن، نوشتن، حساب کردن و مهارت زندگی را فرا بگیرند تا از این طریق در دروس 
خود تقویت شوند.معاون آموزش ابتدایی آموزش و پرورش ادامه داد: همچنین اگر نیازی 
به تمرین بیشتری باشد، زیر نظر معلم در کلاس های درس انجام می شود تا معلم بتواند 
بازخوردهای مناسب را در جهت یادگیری دانش آموزان داشته باشد.وی با تاکید بر اینکه 
اساسا چیزی با عنوان تکلیف شب حذف نشده و فقط تکالیف مهارت محور شده اند، گفت: 
البته ما در این میان تکالیف موسساتی را حذف کردیم به این صورت که دانش آموزان 
مجبور نباشند به عنوان مشق شب صفحه هایی از کتاب های مختلف آموزشی و کمک 
درسی را بخوانند. همچنین دیگر نمی گذاریم دانش آموزان با خرید کتب حل المسائل 
هزینه ای را به خانواده ها تحمیل کنند، از این رو تکالیف این کتب حذف شده است و به 

جای آن تکالیف مهارت محور جایگزین شده است.

یکنمایندهمجلسدرواکنشبهطرحاستیضاحوزیرعلوم

مسلسلاستیضاحرارهاکنید
نماینده مردم محلات و دلیجان در مجلس شورای اسلامی با بیان این که وزیر علوم 
عملکرد قابل قبولی داشته است، گفت: استیضاح های پشت سرهم و مسلسل وار در 

شرایط کنونی مطلوب و مفید نیست. 
علیرضا سلیمی با بیان اینکه نمایندگان مجلس باید در شرایط فعلی براساس اختیارات، 
امکانات و بودجه  وزرا آن ها را قضاوت کنند، اظهار کرد: برخی وزرا باید عملکرد خود را 
تغییر دهند، چرا که از امکانات و اختیارات استفاده مطلوبی نکرده اند؛ اما برخی دیگر از وزرا 
با تمام توان و براساس امکانات و بودجه اختصاص داده شده به وزارتخانه مربوطه عملکرد 
قابل قبولی داشته اند. وی در باره عملکرد وزیر علوم، تحقیقات و فناوری در مدت زمان 
وزارت وی ، افزود: منصور غلامی در زمان وزارت خود فردی دور از حاشیه بوده و با تمام 
توان و استفاده از امکانات، اختیارات و بودجه عملکرد قابل قبولی را داشته است. سلیمی 
همچنین مطرح کرد: درصورتی که وزیر علوم موفق به پاسخگویی سوالات نمایندگان 

نشود، سرپرستی و نظارت به مدت 3 ماه بر اعمال این وزارتخانه وجود دارد .

وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی 
ایران با تاکید بر اینکه واشنگتن قطعنامه 
2231 شورای امنیت سازمان ملل را نقض 
کرده و در موقعیتی نیست که در این باره 
به ایران اتهام بزند، تصریح کرد: موشک 

های ما قابل مذاکره نیست. 
در  شنبه  روز  ظریف  جواد  محمد 
مصاحبه با خبرنگار شبکه قطری 'الجزیره' 
ضمن رد اظهارات مقامات آمریکایی در 
خصوص نقض قطعنامه 2231 شورای 
امنیت سازمان ملل توسط ایران، درباره 
برنامه موشکی تهران و ادعاهای مقامات 
داد.خبرنگار  پاسخ  باره  این  در  آمریکا 
الجزیره در حاشیه نشست بین المللی 
دوحه از ظریف سوال کرد که نظر شما 
درباره اینکه دولت » ترامپ« ایران را به 
بالستیک  موشک  های  آزمایش   دلیل 
به نقض قطعنامه 2231 شورای امنیت 
متهم کرده است، چیست؟وزیر خارجه 
جمهوری اسلامی ایران در پاسخ گفت: 
اول از همه اینکه، موشک  های ایران، برای 
دفاع هستند و ما به آنها برای بازدارندگی 
نیاز داریم. ما در منطقه   بسیار کمتر از هر 
نظامی  هزینه های  برای  منابع  کشوری 
صرف می  کنیم و به همین جهت ما از 
همان اول هم گفتیم که موشک های ما 
قابل مذاکره نیستند.ظریف تاکید کرد: 
از  با خروج  آمریکا  که  آن  دوم  موضوع 
برجام، به صراحت قطعنامه 2231 شورای 
امنیت سازمان ملل را نقض کرده است 
و در نتیجه آنها در موقعیتی نیستند که 
بخواهند درباره آن قطعنامه حرف بزنند 

چرا که آنها تلاش کردند که این قطعنامه 
را از بین ببرند اما به رغم تلاش  های آنها 
پابرجا است.وی  این قطعنامه همچنان 
افزود: نکته سوم، قطعنامه 2231 ، ایران 
را از آزمایش کردن موشک  ها منع نمی 
 کند بلکه از آزمایش موشک  هایی که برای 
حمله کلاهک هسته ای باشد منع کرده 
در حالی که به گواه آژانس بین المللی اتمی 
فعالیت های هسته ای ایران برای اهداف 
صلح آمیز است.ظریف درباره اقدامات یک 
سال اخیر دولت آمریکا علیه ایران گفت: 
ترامپ به هر دلیلی تصمیم به خروج از 
برجام گرفته و اگر حالا می  خواهد با ایران 
مذاکره داشته باشد، این گفت  وگوها باید 
هدف مشخصی را دنبال کند.وی در ادامه 
با کنایه به مذاکرات رئیس  جمهوری آمریکا 
با رهبر کره شمالی گفت: ما صرفا برای 
فرصت عکس گرفتن )با یکدیگر( و امضای 
یک سند دو برگی گفت وگو نمی کنیم.وزیر 

خارجه کشورمان در پاسخ به سوال مجری 
کردن  مطرح  حال  در  که  نشست  این 
سوالی با مضمون »مداخله ایران در اوضاع 
کشورهای منطقه« بود، بلافاصله گفت: 
مداخله چه کسی؟ این آمریکاست که در 
امور منطقه مداخله می  کند. کشور ما در 
منطقه واقع شده است.مجری برنامه تلاش 
کرد با تغییر نوع سوال خود، وزیر خارجه 
را با مطرح کردن »حضور نیروهای ایران 
در خارج از این کشور« تحت فشار بگذارد، 
اما ظریف در پاسخ گفت: »این منطقه ما 
است و هر کجا که ما نیرویی مستقر داریم 
و یا مستشار نظامی  اعزام کرده  ایم،  این 
اقدام کاملا با درخواست مستقیم دولت آن 
کشور صورت گرفته است. آیا آمریکا می 

 تواند ادعای مشابهی داشته باشد؟
کاهش دنبال به عربستان *

تنشهانیست
در ادامه مجری برنامه از ظریف درباره 

چشم انداز روابط ایران و عربستان سعودی 
به ویژه از زمانی که »محمد بن سلمان« 
ولیعهد سعودی در این کشور به قدرت 
رسیده است، پرسید.ظریف پاسخ داد: ما 
در فارسی مثالی داریم که وقتی شما به 
خواستگاری می روید ۵۰ درصد مساله 
حل است. ۵۰ درصد بقیه به پاسخ طرف 
دیگر آنها بستگی دارد. متاسفانه عربستان 
به دنبال کاهش تنش ها نیست. در واقع 
که  هستند  معتقد  این  به  ها  سعودی 
افزایش تنش ها به نفع منافع آنها است. 
ببینید با قطر چه کردند. نگاه کنید به 
کشور  یک  وزیر  نخست  کردن  زندانی 
کردند. چه  یمن  در  کنید  نگاه  دیگر. 

وزیر امور خارجه کشورمان درباره اوضاع 
یمن نیز گفت: سعودی ها و اماراتی ها با 
موشک های آمریکایی و انگلیسی یمن را 

به جهنم تبدیل کرده اند. 
وی افزود: نیروهای حوثی )انصارالله( از 
سلاح هایی استفاده می کنند که آن ها را 
در دوران حکومت علی عبد الله صالح از 

عربستان خریداری کرده بودند. 
وزیر امور خارجه ایران تأکید کرد، اگر 
آمریکا می خواهد با ایران گفت وگو کند، 
مذاکره  این  برای  باید هدف مشخصی 
وجود داشته باشد، در غیر این صورت هیچ 
دلیلی برای مذاکره با آمریکا وجود ندارد. و 
در ادامه با کنایه به مذاکرات رئیس جمهور 
آمریکا با رهبر کره شمالی گفت: »ما صرفا 
برای فرصت عکس گرفتن )با یکدیگر( 
و امضای یک سند دو برگی گفت وگو 

نمی کنیم«.

رییس کمیسیون امینت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی با تاکید بر 
 FATF به موضوع اختلافی در کشور تبدیل شود، اظهار کرد: منتقدان به FATF این که نباید

دغدغه امنیت ملی را دارند که باید آنها را قانع کرد.
حشمت الله فلاحت پیشه با اشاره به صحبت های اخیر رییس جمهور درباره مخالفان 
پیوستن به گروه اقدام ویژه مالی  )FATF(، گفت: نباید FATF تبدیل به موضوع اختلافی 
در کشور شود. وی افزود: ما تلاش کردیم در حرکت اجماعی لایحه الحاق ایران به 
 FATF به عنوان بخش مهمی از ۴1 سوال )CFT( کنوانسیون مقابله با تامین مالی تروریسم
را با حضور تمامی دستگاه ها و مسئولان مربوطه بررسی کنیم؛ حتی در زمان رفع ایرادهای 

شورای نگهبان هم این روال را در پیش گرفتیم.
این نماینده مجلس شورای اسلامی خاطر نشان کرد: اعتقادم بر آن است که بخش 
اعظمی از منتقدان به CFT و FATF کسانی هستند که دید واقع گرایانه دارند. کما این که 
نگاه های توام با انتقاد نسبت به FATF بعد از برجام جدی تر شد، چون حق ایرانی ها به 
صورت آشکار در برجام نادیده گرفته شد. برجام از معدود توافقات بین المللی ایران بعد از 

انقلاب بود که با بازیگران مختلف و در راس آن آمریکا منعقد گردید.
فلاحت پیشه در گفت وگو با ایسنا ادامه داد: آمریکا در برجام نشان داد که اعتماد به 
این کشور نتیجه لازم را نداد. آمریکا کارشکنی کرد و از طرف دیگر کشورهای دیگر به 
خصوص اروپایی ها هم به تنهایی نتوانستند کاری انجام دهند، همه این روند باعث شد که ما 

حق شرط های قوی را در CFT لحاظ کنیم.
وی در ادامه خاطر نشان کرد: براین اساس دلیلی ندارد موضوعی که دارای راهکار 
قانون گذاری است تبدیل به امر اختلافی شود رییس جمهور هم نباید در قبال این مسائل 
وارد فضای اختلافی شود و به گونه تحقیرآمیز با منتقدان رفتار شود. منتقدان نظرات خاص 

خود را دارند که باید آنها را قانع کرد نه این که با آنها با تحقیر صحبت کرد.
رییس کمیسیون امینت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی ادامه داد: 
منتقدان FATF تجربه برجام را در مقابل خود دارند که ایران تعدیل ها و تاخیرهایی در برنامه 
 FATF هسته ای اش را انجام داد، اما به حقوق خود نرسید، لذا منتقدان دغدغه ای نسبت به

داشته که در این شرایط باید فارغ از فضای تقابلی به صورت اجماعی کار را پیش ببریم.
فلاحت پیشه اضافه کرد: بنده نشنیده ام که تاکنون کسی بگوید با FATF اسلام زیر 
سوال می رود، ولی این را می دانم که نقادان نسبت به امنیت و منافع ملی دغدغه داشتند 
که ما هم با همین نگاه یکسری شروط و حق تحفظ ها را در CFT لحاظ کردیم تا این 

دغدغه ها رفع شود.
وی در پایان اظهار کرد: این که با الحاق به FATF مبادلات گران و یا ارزان می شود را 
هیچ گاه نمایندگان دولت در جلسات کارشناسی مطرح نکردند و تمامی صحبت ها بیشتر 
ناظر بر دفع ضرر بود، لذا اگر گزارشی در این باره وجود دارد لازم است به کمیسیون امنیت 

ملی به عنوان متولی بررسی CFT داده شود.

محمدجوادظریف:

موشک های ایران قابل مذاکره نیست 

حشمتاللهفلاحتپیشه:

نبایدFATFبهموضوعاختلافیدرکشورتبدیلشود

اخبــار سرمقاله

یادداشت

اخبــار

فعال سیاسی، صراحت لهجه و قاطعیت درباره مسائل 
مختلف را به عنوان نقاط قوت وزیرامور خارجه و دستگاه 
دیپلماسی دانست و گفت: برغم مواضع تندی که از سوی 
رسانه های مخالف دولت اتخاذ می شود، این دستگاه با اتکاء 
به دو پشتوانه قوی؛ حمایت و تایید رهبری نظام و اعتماد و 

همراهی افکار عمومی جامعه موفق عمل کرده است. 
عبدالله ناصری با بیان اینکه دولت آقای روحانی و 
دستگاه دیپلماسی به رهبری آقای دکتر ظریف در پنج 
سال اخیر بسیار موفق بوده است، گفت: به رغم دو مانعی 
که بر سر راه دولت و دستگاه دیپلماسی وجود داشته و 
دارد، این دو موفق عمل کرده اند. وی افزود: نخست اینکه 
برخی موضوعات در خارج از مرزها در مناسبات بین المللی 
تاثیرگذار هستند و مشکلاتی را برای دستگاه دیپلماسی 
ایجاد می کنند و دوم اینکه در داخل کشور نیز برخی 
حرکت ها در مناسبات خارجی تاثیرگذار است و مشکلاتی 
را برای دستگاه دیپلماسی در عرصه بین الملل به وجود 
می آورد. این فعال سیاسی اصلاح طلب افزود: دستگاه 
دیپلماسی نقاط قوت بسیاری دارد که باعث شده هم این 
دستگاه و هم وزیر امور خارجه مورد استقبال جامعه مدنی 
قرار گیرد؛ رویکرد و رفتارهای آقای ظریف و عملکرد دستگاه 

دیپلماسی در مناسبات بین الملل اعم از تلاش برای امضای 
برجام یا پیوستن ایران به کنوانسیون های بین المللی بارها 
به صراحت مورد تایید رهبری قرار گرفته است؛ روزنامه ها و 
رسانه های وابسته به جناح مخالف دولت طبیعتاً این فضا را 
بر نمی تابد و سعی و تلاش آنها برای بحرانی کردن فضای 
جامعه و افکار عمومی خواهد بود و به همین دلیل مواضع 

آن ها علیه دستگاه دیپلماسی بسیار جدی تر شده است.
ناصری دستگاه دیپلماسی را متکی به دو پشتوانه بسیار 
با اهمیت دانست و گفت: اگر چه بعضی رسانه ها از آغاز 
فعالیت مذاکرات برجام همیشه بر طبل مخالف زدند و علیه 
دستگاه دیپلماسی و وزیر امور خارجه فضاسازی کردند اما 
دستگاه دیپلماسی دو نقطه پشتیبان دارد یک نقطه اتکاء 
و پشتیبان رسمی و سیاسی؛ رهبری نظام و دیگری کانال 
های قدرت مانند سایر قوا اعم از مجلس شورای اسلامی، 
قوه قضاییه و دیگر دستگاه ها و نهادهای حاکمیتی هستند 
که به طور رسمی از عملکرد دستگاه دیپلماسی دفاع کردند 
و دیگر افکار عمومی جامعه و اعتماد و همراهی آنان با 
دستگاه دیپلماسی است.وی با اشاره به شفافیت وزیر امور 
خارجه در مسائلی همچون پولشویی، آن را برگ پیش برنده 
در دیپلماسی و سیاست خارجی برشمرد و تصریح کرد: 

رئیس دستگاه دیپلماسی در یک سال اخیر با صراحت و 
زبان گویا، شفاف در حوزه مسائل داخلی اظهار نظر کرده اند؛ 
اظهارات آقای ظریف کسانی را برآشفته می کند که مخالف 
برجام بودند؛ کسانی که با توجه به تجربه سال های تحریم و 
پیش از برجام با روند تحریم ها به دنبال ایجاد یک استحکام 

برای تشکیلات خود بودند و همین کار را هم کردند.
تاریخ  آقای ظریف در  داد:  ادامه  فعال سیاسی  این 
جمهوری اسلامی و بعد از جنگ اولین وزیر خارجه است که 
به صورت علنی بر روی برخی مسائل داخلی مانند پولشویی 
انگشت می گذارد؛ این نقاط بسیار مثبت و قوت بخش برای 
آقای ظریف و همچنین پدیده تازه ای برای رسانه های 
مخالف از جمله کیهان و اثباتی بر این نظر است که آقای 
ظریف در رویارویی با فضاسازی های هفت هشت ماه اخیر 

خوب عمل کرده است.
ناصری افزود: انتظار می رود دکتر ظریف، رویکرد شفاف 
ادامه دهند؛  را در خصوص مسائل مشابه  سازی خود 
صراحت لهجه آقای ظریف نشان می دهد که ایشان به این 
مسائل اشراف دارند و تنها نقطه قوت دستگاه دیپلماسی این 
خواهد بود که این روند لحظه ای ادامه داشته باشد و رییس 

دستگاه دیپلماسی این موضوع را کنار نگذارد.

عبداللهناصری:

صراحتلهجهوقاطعیتظریف؛پیشبرندهدیپلماسیاست

گفت:  نگهبان  شورای  سخنگوی 
شورای نگهبان جای مجمع و مجلس 
ننشسته است بلکه جای خود نشسته 
است و جای خود را سفت گرفته است. 
این  تصویب  می گوید  نگهبان  شورای 
کنوانسیون خلاف موازین شرعی و منافع 
ملی است. وظیفه شورای نگهبان دفاع از 
شرع مقدس است اما اگر این مصوبات 
در مجمع تشخیص تصویب شد، به طور 
اولی، شورای نگهبان هم آن را می پذیرد. 

عصردیروز  کدخدایی  عباسعلی 
چهارگانه  لوایح  و  »ایران  نشست  در 
)FATF(« که در تالار عدالت دانشکده 
حقوق دانشگاه شهید بهشتی و به همت 
آزادیخواه  دانشجویان  اسلامی  انجمن 
برگزار شد، گفت: بعد از 3۰ سال، دفعه 
دوم است که در دانشگاه شهید بهشتی 
حضور می یابم زیرا بنده نیز فارغ التحصیل 
این دانشکده هستم. یکبار درباره انتخابات 
و امروز هم درباره بحث شیرین FATF در 

اینجا حضور یافته ام.
امروز  بحث  های  اینکه  بیان  با  وی 
حقوقی است و با همین نگاه خدمت 
دوستان رسیدیم، اظهار داشت: قبلا هم 
گفته ام اگر جلسه حقوقی است نظرات 

شورای نگهبان را تببین کنیم مشروط 
بر آنکه در چارچوب مسائل و مباحث 

حقوقی باشد.
آمد  و  رفت  درباره  حقوقدان  این 
مصوبات بین مجلس و شورای نگهبان 
و همچنین مجمع تشخیص مصلحت 
نظام تصریح کرد: از چهار مصوبه ای که 
ضمن توافق وزیر اسبق اقتصاد با مقامات 
FATF در آن برنامه اقدام چهل و یک 
دو  به  مربوط  بود،  شده  حاصل  بندی 
اصلاح دو قانون داخلی و دو کنوانسیون 
بود. اشکالات شورای نگهبان مربوط به 
اصلاح قانون مبارزه پولشویی رفع شد ولی 
اشکالات هیات نظارت مجمع تشخیص 

حل نشده بود و به مجمع رفت.
کدخدایی با بیان اینکه اصلاح قانون 
مبارزه با ترویسم تصویب و به قانون تبدیل 
شد، خاطرنشان کرد: مجمع تشخیص 
قرار است درباره پالرمو نظر بدهد. مصوبه 
مربوط به CFT همچنان میان مجلس و 

شورای نگهبان در رفت و آمد است.
وی با بیان اینکه ما از شورای نگهبان 
یا مجمع تشخیص مصلحت نظام انتظار 
داریم در چارچوب انتظارات و وظایف خود 
عمل کند، ابراز داشت: اخیرا آماری داده اند 

که حدود 13۰، 1۴۰ مورد اختلافی میان 
مجلس و شورای نگهبان وجود داشته که 
به مجمع رفته است. پس ایرادات شورای 
نگهبان به این مصوبات جدید نیست. 
شورای نگهبان هم براساس قانون باید اگر 
مصوبه ای ایراد دارد، باید بگیرد و نمی شود 

چشم پوشی کند.
سخنگوی شورای نگهبان با بیان اینکه 
اگر کشور تصمیم گرفته عضو مرجع یا 
سازمان بشود یا قانونی بپذیرد براساس 
مصالح است، عنوان کرد: بررسی مصلحت 
برعهده مجمع تشخیص مصلحت نظام 
براساس  می گویند   CFT درباره است. 
ضرورت ها است. شورای نگهبان نمی گوید 
روند  بلکه می گوید  یا خیر  است  الزام 
است.  حقوقی  اشکال  دارای  عضویت 
با  مبارزه  قانون  و  پالرمو  درباره  چطور 
ترویسم، ایرادات شورای نگهبان برطرف 
شد؟ پس نمی توان گفت رویکرد شورای 

نگهبان سیاسی است.
کدخدایی به ایرادات شورای نگهبان به 
CFT اشاره کرد و یادآور شد: کنوانسیونی 
در قالب هفت حق شرط و یک ماده 
واحده به شورای نگهبان رسیده است. 
این حق شرط ها برای آن است که اگر 

اشکالات احتمالی در متن سند وجود 
دارد، به عنوان رافع اشکالات عمل کنیم 
پس با توجه به این ایرادات حق شرط ها 

گذاشته شده است.
بار  برای  است  داد: خوب  ادامه  وی 
منفی دادن به شورای نگهبان بگوییم 22 
ایراد از سوی شورای نگهبان گرفته شده 
است ولی ایرادات 11 مورد است و 11 
مورد دیگر »مبنیا« است. پس بزرگنمایی 
نکنیم که 22 ایراد از سوی شورای نگهبان 
گرفته شده است. دو ایراد هم شکلی و 
ساده است. یک مورد درخصوص ماده 2۴ 
کنوانسیون درباره ارجاع داوری مطرح بود 
و دیگری درخصوص ماده واحده وجود 
داشت. این استاد حقوق دانشگاه تهران با 
بیان اینکه چند ایراد درخصوص استرداد 
مجرمین وجود دارد، بیان کرد: ایراد به 
استرداد مجرمین، یک ایراد قدیمی است 
که فقها همیشه آن را گرفته اند و به غیر 
از یکی، دو مورد که در شورا پذیرفته شد 
به خاطر ضرورت به مجمع رفت و در 
 CFT آنجا تصویب شد یعنی اگر به جای
یک موافقتنامه درباره معاضدات قضایی 
می آمد، بازهم شورا آن ایراد را می گرفت. 

پس ایرادات تاکنون غیرحقوقی نیست.

عباسعلیکدخدایی:

شوراینگهبانجایمجمعومجلسننشستهاست

: در  دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت  
حال حاضر  نمی توانیم درباره ی CFT اظهار نظر کنیم. 
مصوبه ی مجلس دراین زمینه به دست ما نرسیده است؛ 
اما شما مطمئن باشید مجمع تشخیص مصلحت نظام از 

منافع ملی نخواهد گذشت.
از  بعد   ، محسن رضایی دیروز در نشست خبری 
توضیح  در  نظام  مصلحت  تشخیص  مجمع  جلسه 
چیستی قانون مبارزه با پولشویی تصریح کرد: این قانون 
حدود 1۰ سال است که تصویب و اجرایی شده است. 
تلاش خوبی هم از سوی دولت و مجلس در راستای 
اجرایی شدن این قانون صورت گرفته است  و تا امروز 

پولشویی  با  مبارزه  قانون  از  ایران  اسلامی  جمهوری 
برخوردار بوده است.وی ادامه داد: این که عده ای گفته اند 
با پولشویی  ایران قانون مبارزه  در جمهوری اسلامی 
وجود ندارد، خلاف است. جمهوری اسلامی این قانون 
را داشته و بر اساس آن هم دولت و هم قوه قضاییه این 
قانون را اجرایی می کردند.گزارش هایی در این رابطه به 
آنها می رسیده که جلوی برخی از آنها را گرفته اند، برخی 

ترغیب شدند و متوجه شدند که چیزی نبوده است.
دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام اظهار کرد:  اما 
برای اولین بار مجلس شورای اسلامی ایرادات مجمع 
را قبول نکرد. از باب مصلحت وقتی مجلس مغایرت ها 

مجمع  به  را  خود  مصوبه های  می تواند  نمی پذیرد  را 
تشخیص ارائه کند.رضایی مجدد خاطرنشان کرد: برای 
اولین بار که مجلس شورای اسلامی مغایرت های هیات 
عالی نظارت را نپذیرفت. ما در برنامه ششم پنج ایراد 
گرفته بودیم که در جلسات مشترک با مجلس مجلس 
۴ مورد آن را اصلاح کرد و یک مورد آن را هم ما از 
مجلس پذیرفتیم. در بودجه امسال هم همینطور بوده 
است.رضایی گفت: از آنجایی که برای اولین بار بود که 
مجلس اصرار می کرد ما وظیفه داشتیم که بر اساس 
مصلحت ایرادات هیات عالی نظارت را از بعد مصلحت 

در صحن مجمع بررسی کنیم.

محسنرضایی:

مجمعدربررسیCFTازمنافعملینخواهدگذشت

اصغرسمیعی

مصطفیداننده
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یارانه های نقدی و حساسیتی که در مورد آن بین مردم وجود دارد موجب شده به 
ابزاری برای برخی مسئولان برای جلب رضایت مردم تبدیل شود، در حالیکه خودشان 
هم می دانند منابعی برای رشد رقم یارانه نقدی وجود ندارد و همین مبلغ ۴۵ هزار و 
۵۰۰ تومان موجود هم با کسری چند هزار میلیارد تومانی در سال همراه است. ارقام 
۹۰ هزار، ۱۵۰ هزار و اخیرا هم نرخ ۹۱۰ هزار تومانی جدید محمود احمدی نژاد که 
هیچ منطقی برای آن اعلام نشده است،  به نظر می رسد بیش از آنکه بر مبنای علمی و 

کارشناسی باشد قصد فریب مخاطبان یارانه های نقدی را داشته باشد.
به گزارش ایسنا، از سال ۱۳۸۹ که محمود احمدی نژاد قانون هدفمندی یارانه ها را 
به مرحله اجرا درآورد از همان ابتدا بر خلاف قانون عمل کرد و آنچه مصوب شده بود را 

در چارچوب قانونی اجرا  نکرد.
طبق قانون هدفمندی یارانه ها باید از محل منابع ناشی از اصلاح قیمت حامل های 
انژری تا ۵۰ درصد برای توزیع نقدی و غیرنقدی بین مردم توزیع، ۳۰ درصد برای تولید 
و ۲۰ درصد هم برای بخش های عمرانی و هزینه های دولت تامین می شد، اما با توجه 
به اینکه از ابتدا پرداخت یارانه های نقدی همگانی و برای تمام کسانی که ثبت نام کرده 
بودند قرار داد در نهایت بیش از ۷۰ میلیون نفر در ماه یارانه دریافت کردند، این رقم ۴۵ 
هزار و ۵۰۰ تومانی در ماه هزینه حدود ۳۴۰۰ میلیارد تومان روی دست دولت گذاشت 
و در نهایت در این سال ها مبلغی باقی نماند که صرف تولید، بخش عمرانی، بهداشت 

و درمان و یا تمامی بخش های مشمول درآمد هدفمندی یارانه ها شود.
براین اساس از سال ۱۳۸۹ تا کنون با توجه به پایه غلطی که از ابتدا گذاشته شده 

هموراه پرداخت های نقدی به معضلی برای دولت تبدیل شد.
با وجود انتقاداتی که در سال های اخیر در مورد رقم پرداختی یارانه های نقدی و 
افزایش آن از ۴۵ هزار و ۵۰۰ تومان مطرح بوده، تغییری در آن ایجاد نشده است که 
عمده دلیل آن به نبود منابع و به ویژه حجم بالای یارانه بگیرانی است که غربالگری در 
مورد آنها انجام نشده و افزایش مبلغ یارانه برای جمعیت ۷۷ میلیونی هزینه هنگفتی 

به همراه دارد.
با این حال در این بین برخی مسولان فعلی و گذشته بر ارقام عجیبی تاکید دارند که 
عمده دلیلی این رفتار آنها را جذب مردم به سمت خود و رفتارهای پوپولیستی می توان 
دانست، چراکه نه راهکاری برای ایجاد منابع جدید دارند و نه برنامه ای برای حذف 

یارانه بگیران پردرآمد.
این در حالی است که به تازگی محمود احمدی نژاد - رئیس جمهور دولت نهم و دهم 
- اعلام کرده که "می توان یارانه نقدی را تا ۹۱۰ هزار تومان افزایش داد، گرچه وی 
توضیح نداده این مبلغ از کجا تامین می شود اما کافی است یک حساب سر انگشتی 
انجام دهیم تا مشخص شود این ۹۱۰ هزار تومان تا چه اندازه هزینه های سرسام آوری 

به همراه دارد.
یارانه ۹۱۰ هزار تومانی برای هر نفر که افزایش ۲۰ برابری یارانه ۴۵ هزار و ۵۰۰ 
تومانی را به همراه دارد در هر ماه هزینه ای بیش از ۷۰ هزار میلیارد تومان به دولت 
تومان  میلیارد  به حدود ۸۴۰ هزار  در مجموع  که در طول سال  تحمیل می کند 
می رسد. ۸۴۰ هزار تومان میلیارد تومان به اندازه ای رقمی بالای برای دولت است که 

باید گفت کل بودجه سالانه کشور برای سال جاری حدود ۱۲۰۰ هزار میلیارد تومان 
بوده که از این رقم نزدیک به ۳۸۶ هزار میلیارد تومان متعلق به دولت بوده و کشور را با 

آن در سال اداره می کند.
دولت در حال حاضر برای رقم ۴۵ هزار و ۵۰۰ تومانی در هر ماه به همراه مبلغی 
که برای کمک به افزایش مستمری خانوارهای هدف می پردازد حدود ۴۱۰۰ میلیارد 
تومان پرداخت می کند که برای همین رقم برخی مسولان دولت روحانی روز پرداخت 

یارانه ها را برای تامین منابع مصیبت عظما اعلام کرده بودند.
براین اساس ۴۱۰۰ هزار میلیارد تومان ماهانه فعلی با ۷۰ هزار میلیارد تومان مورد 
نظر احمدی نژاد تا ۶۶ هزار میلیارد تومان فاصله دارد. درعین حال که برای کل سال در 
حال حاضر حدود ۵۰ هزار میلیارد تومان منابع لازم است که با یارانه ۹۱۰ هزار میلیارد 
تومانی این رقم به ۸۴۰ هزار میلیارد تومان می رسد و در این حالت تا ۸۰۰ هزار میلیارد 

کسری ایجاد می کند.
رئیس جمهور سابق هرچند که توضیحی در مورد منابع اعلام نکرده است، اما ظاهرا 
دو راهکار برای تامین این ۹۱۰ هزار میلیارد تومان پیش رو دارد، یا اینکه باید قیمت 
حامل های انرژی را تا چند درصد افزایش دهد تا بتواند از محل قانون هدفمندی، یارنه 
نقدی ۹۱۰ هزار تومانی را بین ۷۷ میلیون نفر پرداخت کند یا اینکه تعداد یارانه بگیر 
را ده ها میلیون نفر کاهش دهد که البته جای سوال است که اگر وی امکان و قصد 
شناسایی و حذف یارانه بگیرها را داشت چرا در زمان خود نسبت به این موضوع اقدام 

نکرد؟
این بار اول نیست که محمود احمدی نژاد برای جلب رضایت مردم شعار یارانه ای سر 
می دهد و وی در زمان انتخابات ۱۳۹۶ ریاست جمهوری هم بحث یارانه ۲۵۰ هزار 

تومانی را مطرح کرد که با واکنش تند کارشناسان و منتقدان همراه شد.
اما استفاده از یارانه ها برای تحریک مردم تنها مختص به رئیس جمهور سابق نیست 
و برخی از نمایندگان مجلس نیز از یارانه های ۹۰ هزار و بیش از ۱۰۰ هزار تومانی 
هم سخن گفته اند در حالی که هیچ راهکار و منبعی برای آن پیشنهاد نکرده اند. از 
سویی دیگر دولت نیز در سال های اخیر با وجود تکالیف بودجه ای که برای حذف افراد 
پردرآمد داشته، کارنامه موفقی در این زمینه نداشته و بنا به گفته مدیران دولتی نگرانی 
از حذف نادرست و کنار گذاشتن افراد نیازمند برای پرداحنت یارانه موجب شده تا در 
یان رابطه محتاط باشند.  اخیرا نیز نوبخت - رئیس سازمان برنامه و بودجه - در رابطه 
همین اعلام مبالغ متفاوتی برای یارانه های نقدی به صراحت گفته بود که اگر قرار 
است مبلغ آن را افزایش دهیم ونظری دراین باره وجود دراد باید قیمت حامل های 
انرژی به عنوان منبع اصلی تامین یارانه نقدی افزایش یابد یا اینکه اگر کسی نظری در 
این باره دارد خود منبع آن را مشخص کند. وی در عین حال گفته بود که برای افزایش 
یارانه باید قیمت سوخت رشد کند که تورم خاص خود را به همراه دارد. با این حال در 
شرایطی نظراتی متفاوتی برای افزایش مبلغ یارانه های نقدی و از سوی افزایش قیمت 
حامل های انرژی از طرف مسئولان مطرح می شود که در این بین هیچ کسی راهکار 
مشخصی برای غربالگری حدود ۷۷ میلیون نفر یارانه بگیر مطرح نمی کند و ظاهرا 
قرار است همیشه این تعداد یارانه بگیرند و اگر برنامه ای برای رشد مبلعغ یارانه است 

تنها از محل افزایش منابع اجرایی شود.

نرخ های عجیب پیشنهادی یارانه نقدی!

"یارانه نقدی" ابزار فریب مردم شده است؟
تا عید نوروز؛

گمرکموبایلیراهاندازیمیشود
رئیس کل گمرک: در آینده نزدیک کنترل ها در گمرک عمدتا غیرمزاحم و هوشمند 

خواهد شد.
مهدی میراشرفی دیروز در حاشیه افتتاح انبار اختصاصی گمرک ایرالکو با بیان اینکه 
استان مرکزی در بحث ایجاد انبارهای اختصاصی گمرک رتبه نخست¬¬ کشور را داراست 
گفت: ایجاد انبار اختصاصی گمرک در جهت کمک به بخش تولید است به این نحو که 
هزینه هایی که مربوط به تخلیه، بارگیری، انبارداری در این اماکن به صفر می رسد و شرکت 
های تولیدی یک بخشی از فضای تولیدی خود را به گمرک یا انبار اختصاصی گمرک 

اختصاص دهند که این موضوع به شدت هزینه های سربار تولید را کاهش می دهد.
وی افزود: در اینجا نویدی به تولیدکنندگان می دهیم که گمرک به جهت کمک به 
نقدینگی بخش تولید و بحث ترخیص با ضمانت نامه بانکی مدت ۶ ماهه و یک ساله که به 
جهت فعالان اقتصادی گمرکی یکساله و سایرین تا ۶ماهه می توانیم کالاها را بدون اخذ 
عوارض با تضمین لازم بصورت درصدی یک قسمت از کالا بعنوان وثیقه حقوق عوارض در 
گمرک نگه داریم و درصد عمده کالا به جهت کمک به تولید و اینکه خطوط تولید با مشکلی 
مواجه نشود ترخیص کنیم. رئیس کل گمرکات کشور این نوید را هم داد که در آینده نزدیک 
گمرک به سمتی خواهد رفت که کنترل ها عمدتا کنترل های غیرمزاحم و هوشمند خواهد 

شد و تا عید گمرک موبایلی را افتتاح خواهیم کرد و گمرک بر روی موبایل خواهد بود.
میراشرفی افزود: عملا غیر از بحث الکترونیک و هوشمند شدن؛ با کمک به تولید و 
اشتغال، کاهش تورم و افزایش ارزش پول ملی و جذب سرمایه گذاری چه داخلی و چه 
سرمایه گذاری خارجی، گمرک در راستای سیاست وزارت امور اقتصاد و دارایی حرکت 

خواهد کرد.

تا ۳ ماه آینده؛

حذفسوختپایهخودروهایسنگین
سخنگوی کارگروه توزیع سوخت بر اساس پیمایش از حذف سوخت پایه خودرو های 

سنگین تا ۳ ماه آینده خبر داد.
فرامرز مداح افزود: از دی تا اسفند امسال بین ۴۵ تا ۶۰ درصد از سوخت پایه خودرو های 
سنگین کسر خواهد شد و به جای آن رانندگان باید برای دریافت سوخت از باربرگ استفاده 

کنند.
وی ادامه داد:با توجه به اعلام سازمان راهداری ها و دهیاری های کشور از ۲۰ آبان 
استفاده از باربرگ در سطح شهرها اجباری شده و رانندگان خودروهای بین ۱۰ تا ۳۰ تن و 

۳۰ تن به بالا باید برای جابجایی در داخل شهر از باربرگ استفاده کنند.
وی گفت: با توجه به آمادگی که در داخل شهرها ازجانب سازمان راهداری ها و دهیاری 
ها به وجود آمده از ابتدای دی ماه سوخت خودروهای ۱۰ تا ۳۰ تن و بالا بر اساس باربرگ 
هایی که ارائه می کنند به آنها داده می شود و سوخت های پایه ای که در حال حاضر 

دریافت می کنند به صورت پلکانی کاهش می یابد.
مداح افزود: دلیل این کاهش سوخت پایه، قاچاق بسیار زیاد سوختی است که بعضی 
از رانندگان به صورت یارانه ای از این سازمان دریافت می کنند اما از آن برای جابجایی بار 
استفاده نمی کنند. بر اساس آمارهای ما تعداد بسیار زیادی از خودروهای سنگین برای 
جابجایی بار در کشور مورد استفاده قرار نمی گیرند اما ماهانه تا ۳ هزار و ۴۰۰ لیتر سوخت 
یارانه ای دریافت می کنند که اختلاف قیمت آن با سوخت آزاد چیزی حدود ۲۰ برابر است 

که این خود باعث سواستفاده های بسیاری از سوخت یارانه ای شده است.
سخنگوی کارگروه توزیع سوخت بر اساس پیمایش گفت: به همین دلیل از اول دی ماه 
سوخت خودروهای بالای ۳۰ تن ماهانه ۲۰ درصد و تا اسفند ۶۰ درصد کاهش می یابد و 
سوخت خودروهای سنگین بین ۱۰ تا ۳۰ تن از دی ماه ماهانه ۱۵ درصد و تا اسفند ۴۵ 

درصد کاهش خواهد پیدا کرد.

تولیدخودرو۵۷درصدکاهشیافت
براساس جدیدترین گزارش وزارت صنعت، معدن و تجارت تولید انواع خودرو در آبان ماه 

امسال با کاهش ۵۷.۴ درصدی همراه بوده است.
به گزارش ایسنا، در این مدت تولید انواع خودرو از ۱۳۵ هزار و ۴۰۲ دستگاه در آبان ماه 

۱۳۹۶ به ۵۷ هزار و ۶۲۷ دستگاه کاهش یافته است.
آبان ماه امسال تولید انواع سواری با کاهش ۵۸.۲ درصدی همراه بوده و از ۱۲۶ هزار و 

۱۳۵ دستگاه در آبان ماه سال گذشته به ۵۲ هزار و ۷۲۳ دستگاه رسیده است.
در این مدت تولید انواع ون نیز ۷۳.۲ درصد کاهش یافته و از ۶۷ دستگاه در آبان ماه 

۱۳۹۶ به ۱۸ دستگاه کاهش یافته است.
تولید انواع وانت نیز با کاهش ۴۶ درصدی همراه بوده و از ۷۵۶۹ دستگاه در آبان ماه 
سال گذشته به ۴۰۸۴ دستگاه رسیده است. آبان ماه امسال تولید انواع اتوبوس نیز نزدیک 
به صد درصد کاهش یافته و با افت ۹۹.۴ درصدی از ۱۶۳ دستگاه در آبان ماه ۱۳۹۶ به 

یک دستگاه رسیده است.
تولید انواع کامیونت، کامیون و کشنده نیز ۵۲.۶ درصد کاهش یافته و از ۱۳۴۵ دستگاه 
در آبان ماه سال گذشته به ۶۳۷ دستگاه کاهش یافته است. در این مدت تنها تولید 
مینی بوس و میدل باس افزایش یافته و با رشد ۳۳.۳ درصدی از ۱۲۳ دستگاه در آبان ماه 
۱۳۹۶ به ۱۶۴ دستگاه رسیده است. در هشت ماهه نخست امسال نیز تولید انواع خودرو 
با کاهش ۲۴.۹ درصدی همراه بوده و از ۹۶۰ هزار و سه دستگاه در هشت ماهه نخست 

سال گذشته به ۷۲۱ هزار و ۳۶۳ دستگاه کاهش یافته است.

یک اقتصاددان:

مهارسفتهبازان،نرخارزراکاهشیکرد
یک عضو هیئت علمی جهاد دانشگاهی با اشاره به کاهش نرخ ارز در روزهای گذشته، 
تومان و  تا ۱۰ هزار  ارز در کانال ۸۰۰۰  برای حفظ قیمت  را خواست دولت  آن  علت 

همچنین جلوگیری از رواج سفته بازی در بازار ارز دانست.
علی رنجبرکی - یک عضو هیئت علمی جهاد دانشگاهی - در گفت وگو با ایسنا، با اشاره 
به کاهش قیمت ارز در روزهای گذشته علت این مساله را در خواست دولت ارزیابی کرد 
و گفت: افزایش عرضه ارز در بازارهای ارز و همچنین انجام اقدامات امنیتی برای کنترل 

سفته بازی های نرخ ارز از عوامل اصلی کاهش قیمت ها در بازار ارز هستند.
او همچنین با اشاره به فرضیه کاهش قیمت ارز متاثر از کاهش تقاضا در این بازار اظهار 
کرد: اینکه کاهش تقاضا در بازار ارز وجود دارد و همین مساله باعث کاهش قیمت نهایی 
ارز در بازار شده است می تواند فرض درستی باشد اما نمی تواند همه علت کاهش قیمت را 
توضیح دهد. این اقتصاددان با اشاره به تقاضای سفته بازی در بازار ارز به عنوان اصلی ترین 
عامل ایجاد شوک های قیمتی در بازار ارز ادامه داد: این سفته بازی در بازار آزاد تامین 
می شد که حالا با اقدامات پلیسی کنترل شده است. از سوی دیگر چون همین مساله 
باعث جلوگیری از جهش ارز می شود دیگر برای مردم خریدن ارز اقتصادی نیست و در 
نتیجه تقاضا هم کمتر می شود. او در ادامه درباره پایداری شرایط کاهش بر بازار ارز آن را 
منوط به توان و خواست دولت برای تثبیت و کاهش نرخ ارز دانست و گفت که تمایل دولت 

به کنترل و کاهش نرخ ارز امری است که در بلند مدت مشخص خواهد شد.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: تاکنون بنگاه داری شستا 
زیان آور بوده و نتوانسته ایم با این روش از منافع ذینفعان دفاع 

کنیم.
مدیران  تکریم  و  معارفه  آیین  دیروزدر  شریعتمداری  محمد 
شستا، افزود: از عمده ترین مشکلاتی که ما با آن روبه رو هستیم، 
تعیین تکلیف نشدن وضعیت بدهکاری و بستانکاری ما از وزارت 
بهداشت است. وی ادامه داد: »هیچ دعوایی با وزارت بهداشت 
نداریم؛ آنها ارائه دهندگان خدمت به ما هستند و ما به عنوان 
را بپردازیم.« وی  آنها  باید مطالبات  دریافت کنندگان خدمات 
خطاب به مدیرعامل سابق و جدید شستا گفت: »آیا می خواهید 
با عدم پرداخت مطالبات وزارت بهداشت کار را به جایی برسانیم 
که ۹۰ درصد افرادی که گیرنده خدمات درمانی هستند و از بیمه 
تامین اجتماعی استفاده می کنند در هیچ یک از بیمارستانها 
تومان  میلیارد  هزار  کرد:  اضافه  تعاون  وزیر  نشوند؟«  پذیرش 
آنها  به  تومان  میلیارد  هزار  هفت  و  طلبکار  بهداشت  وزارت  از 
بدهکاریم اما تاکنون هیچ اقدامی برای تعیین تکلیف این بدهی و 

طلب انجام نشده است.
* نامه به سران سه قوه برای تغییر شرایط واگذاری بنگاه ها

شریعتمداری در بخش دیگری از سخنان خود با انتقاد از شیوه 
قیمت گذاری روی بنگاه های شستا که قابلیت واگذاری دارد، 
ادامه داد: متاسفانه قیمتگذاری روی بنگاه ها و کالاها توسط افراد 
غیرمتخصص انجام می شود؛ پس از تکمیل این پروژه که گاهی تا 
هشت ماه به طول می انجامد از دل همین سازمان فردی نامه ای 
به هیات نظارت ارسال می کند که، »هان، چه نشسته اید که اموال 
این سازمان را به تاراج برده اند.« این عضو کابینه دولت دوازدهم 
خاطرنشان ساخت: عملکرد کنونی شستا به گونه ای است که ما 
از این سو به آن سو کلی زیان به جیب بیمه شدگان و ذینفعان این 

سازمان تحمیل می کنیم. 
وی درباره ضرورت تغییر قیمت گذاری روی بنگاه های قابل 
واگذاری شستا نیز گفت: نامه ای برای شورای هماهنگی سران 
سه قوه فرستاده ام تا براساس آن، شرایط واگذاری کمی تغییر کند 

و تصمیم های قطعی قابل اجرا باشد.
* در مقابل کسانی که حق الناس می خورند گذشت نمی 

کنیم
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با انتقاد از حضور مدیران پروازی 
در مدیریت شرکت های شستا و سایر سازمان ها و شرکت های 
وابسته به این وزارتخانه گفت: نباید از شفاف سازی فرار کرد؛ یکی 
از نشانه های شفاف سازی تعیین تکلیف مدیران پروازی است که 
هفته ای یکبار در فضای کارخانه ها قدم می زنند و در تهران اقامت 
داشته و مشکلات واقعی شرکتها را نمی دانند؛ به همین دلیل 
نمی توانند تصمیم های درست برای اداره آن شرکت اتخاذ کنند.

»ما امانت دار اموال مردم هستیم و با کفایت پای این امانتداری 
ایستاده ایم؛ پیش از این در جاهایی خدمت می کردم که حرف از 
بیت المال مطرح می شد اما در وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی 

حرف از حق الناس می زنیم که این کار ما را سنگین تر می کند.«
شریعتمداری ادامه داد: در چنین سازمانی که با حق الناس 
مواجه ایم به مراتب شفاف سازی برای ما واجب تر و اولاترست؛ 
»البته کسی که بیت المال را می خورد باید پدرش را درآورد اما در 
مقابل کسی که حق الناس را می خورد نباید کوچکترین گذشتی 

داشته باشیم.«
* انتقاد از نبود صورت مالی شفاف در شستا

وی با انتقاد از نبود آمار و اطلاعات دقیق از صورت مالی شستا 
باره  ارشد در  از سه مدیر  وزارتخانه  اظهار داشت: »یک روز در 
صورت مالی شستا سوالاتی را پرسیدم که هر کدام از این افراد 

جواب های متفاوت آن هم با شک و تردید ارائه کردند.«
»شفافیت یعنی اینکه صورت مالی پایان هر سال به شکل دقیق 
و قابل محاسبه ارائه شود؛ آمار متفاوت که با شک و تردید ارائه می 

شود نشان می دهد شفافیت نداشته ایم.«
وزیر تعاون، با تأکید بر اینکه شرکت های وابسته به شستا باید 
به سود دهی برسند، گفت: اگر یک محاسبه سرانگشتی کرده و 
به این نتیجه برسیم که با فروش این شرکتها و قراردادن سرمایه 
آنها در همین نظام بانکی که به آن ایراداتی نیز داریم به ما سود 
بیشتری می دهد و می توانیم منافع ذینفعان را حفظ کنیم، به 
مراتب باید در فروش شرکت ها مصمم تر شویم زیرا وظیفه اولیه ما 

حفظ سرمایه ای ذینفعان است. 
* تهیه گزارش ویژه از حسابرسی شستا

این عضو کابینه دولت دوازدهم به تهیه گزارشی از حسابرسی 
»نظام  گزارش  این  براساس  گفت:  و  کرد  اشاره  شستا  شرکت 
کنترل داخلی ما زمانی که کفایت لازم را نداشته باشیم چه فایده 
ای دارد که بنگاهداری کند؟ نظام کنترل بدون کفایت، بدون 

شک و تردید بدین معناست که در یک وادی تاریک و خطرناک 
قدم برداشته ایم.«

شریعتمداری با انتقاد از ساختن صورت ظاهری همه ادارات 
و بنگاه ها افزود: چنین عملکردی به درد مردم نمی خورد؛ مردم 
باید به این نتیجه برسند که اقدامات ما در راستای منافع آنهاست و 
اگر مدیریت چنین نگاهی را نداشته باشد و از واقعیت درون مردم 

مطلع نشود بدون شک به درد جامعه نمی خورند.
این عضو کابینه دولت دوازدهم ادامه داد: بی اطلاعی از واقعیت 
درون جمع جامعه به معنای سستی به پای حکومت و خیانت به 
خون شهداست؛ هیچ اصراری نداریم چنین مدیرانی در مسند کار 
باقی بمانند هرچند که برای آنها نهایت احترام را قائلیم. این مقام 
مسئول تصریح کرد: مدیرانی باید پای کار بایستند که می توانند از 
واقعیات درون جامعه ای مطلع شوند؛ البته این امر بسیار سخت 
است؛ »باز کردن در دیگ مدیریت کار راحتی نیست اما اگر چنین 

اتفاقی رخ ندهد ما نمی توانیم برای مردم قدمی برداریم.« 
* پاسخ به گلایه های مدیرعامل سابق شستا

شریعتمداری در پاسخ به گفته های لطفی مدیرعامل پیشین 
شستا مبنی بر اینکه »بیژن زنگنه وزیر نفت مانع اجرای تفاهم نامه 
میان شستا با این وزارتخانه شده است« تصریح کرد: »برای مردم 
فرقی نمی کند که مدیران عامل شرکت ها چه کسانی باشند؛ 
بدون تردید آقای زنگنه زمانی که با عدم واگذاری پتروشیمی جم 
مواجه شده نتوانسته پایبند اجرای تفاهمنامه ای باشد که در آن 
شرکت های غیرسودده در فهرست واگذاری هستند و یک شرکت 

سوده از فهرست واگذاری خارج شده است.«
شریعتمداری ادامه داد: »چه حقی دارید که منابع مورد نیاز 
با هدف در دست  افراد بیمه شده را وارد شرکتی زیانده کنید 
داشتن مدیریت؛ و در این مسیر، آن شرکت را از شرکت مادر اصلی 
خود جدا کرده و شرکت مادر را برای تامین مواد اولیه به خارج از 

کشور وابسته کنید؟«
* شستا و هلدینگ ها سریع وارد بورس شوند

وزیر تعاون در ادامه تاکید کرد: هلدینگ ها و شستا باید فوراً وارد 
بورس شود تا مردم بدانند درون این شرکت ها چه اتفاقی رخ می 

دهد.
»کسی نمی تواند یک ریال از اموال کارگران و افراد بیمه شده را 
جایی ببرد؛ البته عده ای با طرح چنین مسائلی به دنبال ساختن 
دشمن فرضی هستند در حالی که ما نمی توانیم حق الناس را به 

بیت المال بدهیم.«
وی بر ضرورت جوان سازی مدیریت و استفاده از توان بانوان 
برای مدیریت شرکتها تاکید کرد و افزود: از ۶۲۲ نفر از مدیران 
شرکت های وابسته به وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، ۴۳ 
درصد هیات مدیره ها مربوط به شستا هستند؛ البته از این تعداد 

۶۱۱ نفر مرد و و ۱۱ نفر بانوان اند.«
این مقام مسئول خاطرنشان ساخت: بررسی ۶۲۲ مدیرعامل 

شرکت های وابسته به وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی نشان 
می دهد کمتر از ۵۰ درصد این مدیران سن پایین تر از ۵۰ سال 

و ۱۰۷ نفر آنها بالای ۶۰ سال سن دارند.
* توصیه وزیر به مدیرعامل جدید

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی خطاب به رضوانی فر مدیرعامل 
باید  جدید شستا اظهارداشت: »همه هزینه های این شرکت 
مدیریت شود؛ اگر ریالی هزینه اضافه انجام شود از شما نمی 

گذرم.«
به عنوان  انتخاب مدیری ۴۰ ساله  یادآوری  با  شریعتمداری 
فردی جوان و اینکه آیا این سن جزو جوانی محسوب می شود یا 
خیر، گفت: »ما مدیران، میز مدیریت را رها نکردیم و همین امر 
باعث شده تا سن جوانی در ایران کش بیاید و سن جوانی به ۴۰ 

سالگی برسد.«
*مدیران مستعفی امکان حضور در شرکت ها را ندارند

محمد شریعتمداری  همچنین در حاشیه مراسم معارفه و تکریم 
مدیرعاملان جدید و سابق شستا در جمع خبرنگاران در پاسخ به 
سوال خبرنگار اقتصادی ایرنا مبنی براینکه برخی مسئولان اعلام 
کرده اند فرآیند بازنشستگی و تعیین مدیر جدید ممکن است ماه 
ها به طول بیانجامد بنابراین تا روشن شدن وضعیت مدیران قبلی 
به فعالیت خود ادامه می دهند، اظهار داشت: پس از پذیرفتن 
استعفا، مدیر از سمتی که داشته مستعفی تلقی شده و امکان 

امضاء، حضور در شرکت و جلسات هیات مدیره را ندارد.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی ادامه داد: ممکن است فرآیند 
بازنشستگی مدیران مستعفی سه تا هشت ماه به درازا بکشد اما 

این به معنای امکان حضور آنان در پستی که داشته اند، نیست.
این عضو کابینه دولت دوازدهم تصریح کرد: پیش از این، سمتی 
به مدیران مستعفی داده بودیم اما اکنون برای اجرای قانون و در 
نهایت احترام، این افراد را کنار می گذاریم. این مدیران ارکان نظام 

هستند اما باید مسیر قانونی طی شود.
شریعتمداری درباره انتخاب مدیران جدید خاطرنشان کرد: 
کشور ما پر از نیروی انسانی فرهیخته است که باید امکان استفاده 

از توانایی آنها در چارچوب جغرافیای کشور مهیا شود.
*افزایش حقوق، سالانه انجام می شود

شریعتمداری درباره افزایش حقوق کارگران برای جبران هزینه 
های معیشت کارگران گفت: طبق قانون افزایش نقدی حقوق 
کارگران، سالانه و در شورای عالی کار با حضور نمایندگان کارگری، 

کارفرمایی و دولت تعیین می شود.
وی افزود: میزان افزایش حقوق کارگران برای سال ۹۸ در کمیته 

های حقوق و دستمزد تعیین و اعلام خواهد شد.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی خاطرنشان ساخت: برای جبران 
هزینه های معیشت کارگران با کمک دولت و نهادهای حمایتی 
از شیوه توزیع بسته های حمایتی استفاده خواهد شد تا بدین 

ترتیب بخشی از هزینه های زندگی کارگران تامین شود. 

تحمیل زیان به جیب بیمه شدگان و ذینفعان تامین اجتماعی؛

وزیرتعاون:بنگاهداریشستازیانآوربودهاست

آگهی مزایده اموال غیرمنقول )اسناد رهنی( 
آگهی مزایده ششدانگ پلاک ثبتی 2160/56 اصلی بخش دو قم مربوط به پرونده اجرائی کلاسه 

1۳96040۳0011001789
موجب پرونده اجرایی ۱۳۹۶۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۱۷۸۹ )به شماره بایگانی ۹۶۰۱۸۶۷( ، له : بانک رفاه کارگران قم، بر علیه 
آقای: علی عزیزی )وام گیرنده و راهن( مستند سند رهنی ۱۰۴۰۶۵ و ۱۰۴۰۶۶ مورخ ۱۳۹۳/۴/۲۱ تنظیمی دفترخانه 
اسناد رسمی شماره ۲ قم ، ششدانگ پلاک ثبتی شماره ۲۱۶۰/۵۶ اصلی بخش دو قم ثبت شده در صفحه ۲۲ دفتر ۱۲۶ 
ذیل شماره ۲۱۰۶۰ – بنشانی : قم- بلوار حضرت معصومه )س( . قلعه کامکار( کوچه ۴۰ فرعی سوم پلاک ۱۷ از طریق 

مزایده به فروش می رسد: 
حدود و مشخصات ششدانگ پلاک ثبتی فوق به مساحت ۳۰۰ هزار مترمربع: 

شمالا : پی است بطول ۱۲ متر به ۸ متری احداثی به عرض هشت متر
شرقا : پی مشترک به طول ۲۵ متر به شماره ۵۷ فرعی از ۲۱۶۰ اصلی 

جنوبا : پی مشترک بطول ۱۲ متر به باقیمانده ۵۹ فرعی از ۲۱۶۰ اصلی
غربا : پی مشترک بطول ۲۵ متر به شماره ۵۵ فرعی از ۲۱۶۰ اصلی .

حقوق ارتفاقی : ندارد
بیمه : ندارد

مشخصات عمومی ملک: 
ملک بصورت یک ساختمان مسکونی و دارای گواهی استعلام از شهرداری منطقه ۶ قم به شماره ۶/۱۰/۱۲۳۴۳ مورخه 
۱۳۹۳/۴/۱۶ می باشد که بر اساس آن عرصه طبق سند ۳۰۰ مترمربع و اعیانی ۱۹۰ مترمربع در دو طبقه همکف و اول 
احداث گردیده است گواهی عدم خلاف به شماره ۸۰۰۰۲۱۳۶۵ مورخ ۱۳۹۳/۴/۱۱ می باشد که بر اساس آن اعیانی 

همکف ۱۱۰ مترمربع و اعیانی طبقه اول ۸۰ مترمربع می باشد.
ساختمان فوق بصورت جنوبی ساز دارای اسکات تمام آجری و فاقد نما می باشد دارای سیستم سرمایشی کولر آبی و 

سیستم گرمایشی بخاری گازی می باشد. ساختمان فوق دارای انشعاب برق انشعاب گاز و آب می باشد. 
کارشناس رسمی دادگستری با توجه به بازدید و معاینه محلی – شوارع دسترسی و نوع کاربری )مسکونی( و کیفیت و 

قدمت بنا )بدون در نظر گرفتن تعهدات و دیون احتمالی( به شرح ذیل برآورد و ارزیابی می گردد: 
۱- عرصه ۳۰۰  مترمربع از قرار هر مترمربع ۱۰/۵۰۰/۰۰۰ ریال ..........جمعا به مبلغ ۳/۱۵۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال 

مبلغ   به  ...........جمعا  ریال  مترمربع ۳/۵۰۰/۰۰۰  هر  قرار  از  متوسط  بطور  مترمربع  همکف ۱۱۰  اعیانی   -۲
۳۸۵/۰۰۰/۰۰۰ ریال 

۳- اعیانی طبقه اول ۸۰ مترمربع از قرار هر مترمربع ۴/۵۰۰/۰۰۰ ریال................ جمعا به مبلغ ۳۶۰/۰۰۰/۰۰۰ 
ریال 

۴- انشعابات................................................... جمعا ۱۵۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال 
جمع کل ارزیابی ششدانگ ملک مبلغ ۴/۰۴۵/۰۰۰/۰۰۰ ریال معادل چهار میلیارد و چهل و پنج میلیون ریال می 

باشد.
مزایده ملک مذکور از ساعت ۹ صبح الی ۱۲ روز سه شنبه مورخه ۱۳۹۷/۱۰/۱۸ در اداره اجرای اسناد رسمی قم واقع 
در خیابان ساحلی )لواسانی( نبش کوچه ۷ – طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم – اداره اجرای اسناد 
رسمی قم انجام می شود. مزایده از مبلغ پایه ۴/۰۴۵/۰۰۰/۰۰۰ ریال معادل چهار میلیارد و چهل و  پنج میلیون ریال 

شروع و به بالاترین قیمت فروخته خواهد شد.

حق الحراج و نیم عشر دولتی مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود. در ضمن بدهی های ملک اعم از 
مالیات و عوارض شهرداری و آب و برق و گاز و غیره تا تاریخ حراج اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به 
عهده برنده مزایده خواهد بود . خریداران می بایست مبلغ پایه را به عنوان سپرده شرکت در مزایده طی چک بین بانکی یا 
چک تضمین شده همراه خود به اداره اجرای اسناد رسمی قم ارائه نمایند و در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار 
و نسبت به مازاد با بدهکار بر اساس توافق کتبی اقدام خواهد شد. و چنانچه روز مزایده مصادف با روز تعطیل رسمی 
غیرمترقبه گردد، مزایده روز اداری بعد از تعطیل در همان محل و ساعت انجام می شود و حقوق دولتی و حق مزایده طبق 
مقررات وصول خواهد شد. ضمنا تنظیم سند انتقال اجرائی منوط به مفاصا حساب دارائی و شهرداری می باشد و مورد 

مزایده فاقد بیمه می باشد. )م الف ۱۷۰۲۰(
اداره اجرای اسناد رسمی قم 

-------------------------------------------
آگهی مزایده اموال غیرمنقول )اسناد رهنی( 

پرونده اجرائی کلاسه  به  ثبتی ۱۰۵۹۸/۱۶۰/۱۰۵۰ اصلی بخش یک قم مربوط  آگهی مزایده ششدانگ پلاک 
۱۳۹۷۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۰۵۹۲

بموجب پرونده اجرایی ۱۳۹۷۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۰۵۹۲ )با شماره بایگانی ۹۷۰۰۶۳۰( ، له : بانک رفاه کارگران قم، بر 
علیه آقای: مجید وزیری )وام گیرنده و راهن( مستند سند رهنی شماره های ۱۰۵۹۰۲- ۱۳۹۲/۸/۱۳ و ۱۰۸۰۶۷- 
شماره  ثبتی  پلاک  ششدانگ   ، قم   ۱۷ شماره  رسمی  اسناد  دفترخانه   ۱۳۹۲/۲/۹-۱۰۵۱۹۲ و   ،  ۱۳۹۴/۴/۱۸
۱۰۵۹۸/۱۶۰/۱۰۵۰ اصلی بخش یک قم ثبت شده در صفحه ۲۳۶ دفتر ۵۰۲ املاک بخش یک قم واقع در قم- : 
سالاریه خیابان اقاقیا انتهای کوچه شماره ۳ پلاک ۱۵ – طبقه اول – واحد ۳ متعلق به آقای مجید وزیری از طریق مزایده 

به فرو می رسد: 
حدود و مشخصات مورد مزایده پلاک ثبتی ۱۰۵۹۸/۱۶۰/۱۰۵۰ اصلی بخش یک قم به مساحت ۱۰۴/۸۴ مترمربع: 
شمالا : اول به طول ۵/۵۰ متر دیوار کوتاه و حفاظ روی آن به فضای خیابان ۱۲ متری و دوم شرقی است بطول یک متر 

دیواریست و سوم به طول ۲ متر و دریچه به هواکش.
شرقا : به طول ۱۴/۴۰ متر دیوار به دیوار پلاک ۱۵۹ فرعی  

جنوبا : طول ۵/۴۰ متر دیوار به قطعه دو
غربا : اول به طول ۱/۵۰ متر درب و دیواریست با سرویس پله دوم به طول ۱/۹۰ متر و سوم که جنوبی است به طول 
۱/۶۰ متر دیواریست به مسیر آسانسور و چهارم به طول ۱/۶۰ و پنجم که جنوبی است به طول ۵۰ سانتی متر دیواریست به 
سرویس پله ششم به طول ۱۰/۴۰ متر دیوار به قطعه یک قسمتی از کف آن روی فضای پیاده روی خیابان ۱۲ متری و بقیه 

کف ان با قسمتی از سقف طبقه پیلوت مشترک است و سقف آن با کف قطعه شش تفکیکی مشترک است.
به انضمام انباری قطعه ۲۱ به مساحت  ۳/۶۰ )به عرض ۱/۸۰ و طول ۲ متر( و پارکینگ قطعه دوم به مساحت ۱۲ 

مترمربع )به عرض ۲/۵۰ متر و طول ۵ متر( 
حقوق ارتفاقی طبق قانون تملک آپارتمانها و آئین نامه اجرائی آن 

بیمه : ندارد
مشخصات ساختمان طبق نظریه مورخ ۱۳۹۷/۰۷/۲۸ کارشناس رسمی دادگستری: 

یک واحد آپارتمان مسکونی با سازه اسکلت فلزی و سقف تیرچه بلوک در ۴ طبقه روی پیلوت در ۱۲ واحد در طبقه اول 
واحد شماره ۳ بصورت دو خواب نمای داخلی کاغذ دیواری و سقف کناف و پنجره های آلومینیوم سیستم گرمایشی پکیج 

MDF و رادیاتور و سرمایش اسپیلت دارای آشپرخانه اپن کابینت

حمام و سرویس بهداشتی و پارکینگ و انباری است. 
لذا با عنایت به موارد فوق ملک موصوف با مساحت ۱۰۴/۸۴ مترمربع با در نظر داشتن موقعیت محلی ابعاد و مساحت 
و قدمت بنا و کیفیت مصالح از قرار هر مترمربع ۴۵/۰۰۰/۰۰۰ ریال و با لحاظ نمودن انشعابات و مشاعات وابسته و 
قدرالسهم عرصه و پارکینگ و انباری جمعا ۴/۷۱۷/۸۰۰/۰۰۰ ریال )چهارمیلیارد و هفتصد و هفده میلیون و هشتصد 

هزار ریال( ارزیابی گردیده است.
مزایده ملک مذکور از ساعت ۹ صبح الی ۱۲ روز چهار شنبه مورخه ۱۳۹۷/۱۰/۲۶ در اداره اجرای اسناد رسمی قم 
واقع در خیابان ساحلی )لواسانی( نبش کوچه ۷ – طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم – اداره اجرای اسناد 
رسمی قم انجام می شود. مزایده از مبلغ پایه ۴/۷۱۷/۸۰۰/۰۰۰ ریال معادل)چهارمیلیارد و هفتصد و هفده میلیون و 

هشتصد هزار ریال شروع و به بالاترین قیمت فروخته خواهد شد.
حق الحراج و نیم عشر دولتی مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود. در ضمن بدهی های ملک اعم از 
مالیات و عوارض شهرداری و آب و برق و گاز و غیره تا تاریخ حراج اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به 
عهده برنده مزایده خواهد بود . خریداران می بایست مبلغ پایه را به عنوان سپرده شرکت در مزایده طی چک بین بانکی یا 
چک تضمین شده همراه خود به اداره اجرای اسناد رسمی قم ارائه نمایند و در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و 
نسبت به مازاد با بدهکار بر اساس توافق کتبی اقدام خواهد شد. و چنانچه روز مزایده مصادف با روز تعطیل رسمی غیرمترقبه 
گردد، مزایده روز اداری بعد از تعطیل در همان محل و ساعت انجام می شود و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات 
وصول خواهد شد. ضمنا تنظیم سند انتقال اجرائی منوط به مفاصا حساب دارائی و شهرداری می باشد . )م الف ۱۷۰۲۰(

اداره اجرای اسناد رسمی قم 
-------------------------------------------

آگهی مزایده
آگهی مزایده یک فقره فیش حج عمره بابت پرونده اجرایی کلاسه 1۳97040۳0011001541 

بموجب پرونده اجرایی کلاسه ۹۷۰۱۶۳۵ ، له خانم فاطمه عابدان پور، بر علیه : آقای محمدحسن جنگروئی یک فقره 
فیش حج عمره متعلق به آقای محمدحسن جنگروئی با اولویت شماره ۵۰۱ که در تاریخ ۱۳۹۰/۷/۱۳ از طریق واریز مبلغ 
۷/۹۵۰/۰۰۰ ریال در بانک ملی ایران ثبت نام گردیده است متعلق به آقای محمدحسن جنگروئی بازداشت شده است که 
توسط سازمان حج و زیارت استان قم به مبلغ ۲۲/۵۷۰/۰۰۰ ریال ارزیابی شده است و از طریق مزایده به فروش می رسد.
مزایده فیش حج عمره از ساعت ۹ صبح الی ۱۲ روز سه شنبه مورخه ۱۳۹۷/۱۰/۲۵ در اداره اجرای اسناد رسمی قم 
واقع در خیابان ساحلی )لواسانی( نبش کوچه ۷ – طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم – اداره اجرای اسناد 
رسمی قم انجام می شود. مزایده از مبلغ ۲۲/۵۷۰/۰۰۰  ریال معادل)بیست و دو میلیون و پانصد و هفتاد هزار ریال ( شروع 

و به بالاترین قیمت پیشنهادی فروخته خواهد شد و کلیه هزینه های قانونی به عهده برنده مزایده است. 
حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود. خریداران می بایست مبلغ پایه را به عنوان سپرده 
شرکت در مزایده طی چک بین بانکی یا چک تضمین شده همراه خود به اداره اجرای اسناد رسمی قم ارائه نمایند و در 
صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار بر اساس توافق کتبی اقدام خواهد شد. و چنانچه 
روز مزایده مصادف با روز تعطیل رسمی غیرمترقبه گردد، مزایده روز اداری بعد از تعطیل در همان محل و ساعت انجام می 
شود و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. و نقل و انتقال آن طبق قوانین مربوطه از جمله قوانین 
و مقررات حج و زیارت و بانکداری انجام می شود و اداره اجرای اسناد رسمی هیچگونه مسئولیتی بابت شرایط نقل و انتقال 

فیش مورد مزایده ندارد. )م الف ۱۷۰۲۵(
اداره اجرای اسناد رسمی قم 
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محمد نوری : استقلال باید برای آسیا تقویت شود

بعضی ها دوست ندارند استقلال قهرمان شود
پیشکسوت تیم فوتبال استقلال گفت: اتفاقات ماه های اخیر این شائبه را ایجاد می کند 

که افرادی هستند که تمایلی به قهرمانی استقلال ندارند.
محمد نوری در تحلیل عملکرد کلی تیم استقلال در نیم فصل نخست رقابتهای لیگ 
برتر اظهار داشت: آبی پوشان نیم فصل اول را پر فراز و نشیب بودند. بعضی بازی ها خوب 
و قابل قبول و بعضی بازی ها دور از انتظار. اما در مجموع در هفته های پایانی روند حرکتی 

تیم بهتر شد. 
وی افزود: باتوجه به مهره های کلیدی که از تیم در ابتدای فصل جدا شدند و جایگزین 
های خوبی هم برای آنها جذب نشدند، این انتظار می رفت که شروع  خوبی در لیگ 

نداشته باشیم. اما رفته رفته شرایط بهبود یافت.
عضو کمیته پیشکسوتان باشگاه استقلال با اشاره به عملکرد خریدهای خارجی این 
تیم اظهار داشت: طارق همام خرید خوبی بود و عملکرد او کاملا مثبت و راضی کننده 
است. اما گرو و نیومایر در حد استقلال نبودند و بهتر است برای نیم فصل دوم از این تیم 

جدا شوند تا جای آنها را بازیکنان با کیفیت تری بگیرند.
نوری در پاسخ به این سئوال که چقدر به این فرضیه معتقد است که استقلال در نیم 
فصل نخست تنها تیم های پایین جدولی را می برد، بیان داشت: ما هم این را قبول 
داریم. این موضوع هشداری برای ما شد که برای لیگ قهرمانان آسیا بر بضاعت خود 
اضافه کنیم. بضاعت تیم ما برای قهرمانی در لیگ برتر هم چندان زیاد نیست چه رسد 
به حضوری پر قدرت در لیگ قهرمانان آسیا. مدافع سابق استقلال با اشاره به تعداد کم 
گل های خورده این تیم بیان داشت: این موضوع عملکرد خوب تیم در فاز دفاعی را می 
رساند. مدافعان استقلال واقعا پخته و باتجربه عمل کردند و نقطه قوت تیم در نیم فصل 
نخست محسوب شدند. اما همین خط دفاعی پر قدرت هم برای آسیا نیاز به ترمیم و 
جذب یک مدافع دیگر هم دارد. پیشکسوت آبی پوشان با اشاره به اشتباهات مکرر داوران 
در دیدارهای استقلال گفت: متاسفانه باید بگویم عملکردها این شائبه را ایجاد کرده که 
انگار کم نیستند آنهایی که دوست ندارند استقلال قهرمان شود. از وزارت ورزش گرفته 
تا فدراسیون و کمیته داوران و کمیته انضباطی. مگر می شود این همه اشتباه داوری 
علیه یک تیم باشد. الان داور بازی پدیده عذر خواهی کرده. آیا این عذرخواهی برای ما 
امتیاز می شود؟ اگر استقلال در پایان فصل به خاطر یکی دو امتیاز قهرمانی یا سهمیه 
آسیا را از دست داد با این عذرخواهی آب رفته به جوی باز می گردد. وی افزود: آقایان 
کاری کرده اند که ما هم بگوییم مسابقات را تعطیل کنید و آخر فصل جام را به تیمی که 

دوست دارید، بدهید. 
سرمربی تیم فوتبال پیشکسوتان استقلال در خصوص این تیم هم بیان داشت: دو سه 
سالی است که هدایت این پیشکسوتان را بر عهده دارم و اکبر کارگرجم که از پیشکسوتان 
خیلی خوشنام باشگاه است سرپرست تیم می باشد. خدا را شکر در این دو سه سال 
در هر جامی شرکت کردیم یا قهرمان شدیم یا نایب قهرمان و در کل نتایجی گرفتیم 
ک در شان باشگاه بزرگ استقلال باشد. نوری بیان داشت: علی جباری رییس کمیته 
پیشکسوتان هم حمایت خوبی از ما دارد و در حد توان از تیم حمایت می کند. عموم بچه 
هایی که با ما تمرین می کنند انگیزه های مادی ندارند و صرفا به دلیل جمع شدن دور 
هم و تجدید دیدارها در این تمرینات و مسابقات شرکت می کنند. اما با این وجود کمیته 
پیشکسوتان در حد توانش سعی می کند از نظر مالی هم برای پیشکسوتان ایجاد انگیزه 
کند. پیشکسوت آبی پوشان در ادامه خاطرنشان ساخت: از کارهای خوب دیگر کمیته 
پیشکسوتان تجلیل از بازیکنان قدیمی تیم است که باعث می شود هم بازیکنان فعلی و 
هم هواداران جوان تر باشگاه با چهره های قدیمی تر آشنا شوند. این موضوع برای خود 

پیشکسوتان هم بسیار جذاب است.

رییس کمیته داوران فدراسیون فوتبال:

 با داورانی که اشتباه تاثیرگذار داشته باشند، 
برخورد می شود

رییس کمیته داوران فدراسیون فوتبال گفت که به طور حتم با داوران و کمک داورانی که 
مرتکب اشتباه تاثیرگذار شوند برخورد می شود.

فریدون اصفهانیان درباره مباحث منتشرشده پیرامون قضاوت های داوران در لیگ 
برتر عنوان کرد: با توجه به اشتباهاتی که در هفته اخیر در لیگ برتر پیش آمده، باید 
توضیحاتی ارائه دهم. به هر حال، قضاوت امری است که توسط نیروی انسانی صورت 
می گیرد و طبیعی است که هر جا پای بشر در میان باشد، احتمال درصدی از خطا هم 
وجود دارد. همانطور که در جام جهانی هم دیدیم که در بالاترین سطح از سیستم کمک 
داور ویدیویی استفاده می شد. وی ادامه داد: وظیفه کمیته داوران این است اشتباهات 
داوری را به حداقل برساند و روندی وجود داشته باشد که حق به حقدار برسد. در این 
میان علاوه بر برگزاری دوره های دانش افزایی، روش های دیگری هم در دستور کار 
است. برای مثال، موضوع استفاده از سیستم VAR با توجه به دستور رییس فدراسیون 
فوتبال در هفته های گذشته به شکل اکید مورد بررسی همه جانبه قرار داشته است. 
در این میان، جلساتی با باشگاه ها به عنوان میزبان مسابقات و دارنده حق استفاده از 
ورزشگاه ها در روزهای آتی برگزار می شود تا عملیاتی شدن این فرآیند به شکل جدی تری 
طی شود. البته هنوز درصد عمده ای از کشورها از این سیستم بهره نمی برند اما تلاش 

می کنیم این موضوع را در کشورمان مورد بهره برداری قرار دهیم.
اصفهانیان افزود: داور وقتی با توجه به عملکرد خوب خود تشویق می شود، پس از 
اشتباه تاثیرگذار تنبیه خواهد شد و به طور حتم با داوران و کمک داورانی که مرتکب 
اشتباه تاثیرگذار شوند برخورد می شود. به هر حال تیم ها حق دارند، هواداران حق دارند 
و مردم حق دارند و اگر شرایطی در مسابقات به وجود آمده باشد که اشتباه تاثیرگذار رقم 
خورده است، از آنها عذرخواهی می کنیم. به طور حتم تلاش همه جانبه رکن داوری 
فدراسیون فوتبال بر این مسیر استوار خواهد بود که کیفیت داوری ها هفته به هفته 

افزایش پیدا کند و امیدوارم اشتباهات تاثیرگذار به حداقل برسد.

برانکو:

 نام بازیکنان مدنظر و مازاد را رسانه ای نمی کنیم
سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس گفت: لیست بازیکنان مازاد و مدنظرم را به باشگاه اعلام 

کردم اما تا زمانی که نتوانیم بازیکنان جدید را بگیرم نام آنها را رسانه ای نخواهیم کرد.
برانکو ایوانکوویچ در خصوص حضورش در باشگاه و دیدار با ایرج عرب سرپرست 
باشگاه پرسپولیس، گفت: من روز شنبه جلسه ای را با آقای عرب برگزار کردم و لیست 
بازیکنان مدنظر و مازاد را به او دادم اما فعلًا نام بازیکنانی که در لیست هست را برای افکار 

عمومی باز نمی کنیم.
وی ادامه داد: ما در ابتدای فصل 4 بازیکن جذب کردیم که البته در نیم فصل اول 
نتوانستیم از آنها به دلیل محرومیت استفاده کنیم اما در حال حاضر نام بازیکنانی را به 
باشگاه اعلام کردم و قرار است سه بازیکن جدید دیگر به پرسپولیس اضافه شود. وقتی 
با این بازیکنان توافق حاصل شد و قرارداد بستیم نام آنها را رسانه ای خواهیم کرد اما در 
ابتدا باید این بازیکنان با پرسپولیس به توافق برسند و قرارداد امضاء شود و سپس نام آنها 
را اعلام می کنیم. سرمربی پرسپولیس در پاسخ به این سوال که لیست مازاد شما چه زمان 
رسانه ای می شود، تصریح کرد: من نام لیست مازاد را هم به باشگاه دادم، اما این مسئله 
بستگی به این دارد که بتوانیم چه بازیکنانی را بگیریم. اگر بتوانیم بازیکنان مدنظرمان 
را بگیریم آن زمان نام بازیکنانی که در لیست مازاد هستند را اعلام می کنیم اما در حال 

حاضر باید ببینیم چه بازیکنانی را می توانیم جذب کنیم.
وی درباره اینکه اردوی پرسپولیس در قطر قطعی شده یا نه، تصریح کرد: ما به قطر 
می رویم اما فعلًا نام اردوی آنتالیا هم به میان آمده و از بین قطر یا آنتالیای ترکیه تا پایان 
وقت اداری امروز نام محل اردو را به صورت قطعی مشخص و انتخاب می کنیم. البته در 
این اردو بازی های تدارکاتی هم برگزار می کنیم اما باید ببینیم که ابتدا محل اردو کجا 

خواهد بود، چرا که بر اساس محل برگزاری اردو رقبای مان را انتخاب خواهیم کرد.
برانکو در پاسخ به این سوال که چرا آنتالیا جزو گزینه های برگزاری اردو قرار گرفته، 
خاطرنشان کرد: هوای استانبول نسبت به آنتالیا سردتر است و این در حالی است که 
مشخص نیست در استانبول بتوانیم حریف تمرینی پیدا کنیم اما نظر خودم برای برگزاری 

اردو کشور قطر است چرا که از نظر آب و هوا شرایط بهتری دارد و هوا گرمتر است.

وزیر ورزش و جوانان: 

هدف ما جایگاه تک رقمی در المپیک و 
پارالمپیک است

وزیر ورزش و جوانان با بیان اینکه ایران در المپیک و پاراالمپیک 2020 به دنبال رسیدن 
به جایگاه تک رقمی است، گفت: برای رسیدن به اهدافمان باید برنامه ریزی دقیقی 

داشته باشیم.
انتخاباتی کمیته  پایان رای گیری در مجمع  از  مسعود سلطانی فر روز شنبه پس 
پارالمپیک به دو اتفاق بزرگ در ورزش معلولان طی امسال اشاره کرد و گفت: یکی از این 
اتفاقات تصویب اساسنامه جدید کمیته پارالمپیک و دیگری کسب جایگاه سومی ایران 
در بازی های پاراآسیایی 2018 بود. وی به بازی های المپیک و پارالمپیک 2020 هم 
گریزی زد و گفت: ستاد عالی بازی ها اکنون با هماهنگی وزارت ورزش و کمیته المپیک 

و پارالمپیک تلاش دارد کاروانی کیفی تر از ادوار گذشته را به این بازی ها اعزام کند.
سلطانی فر گفت هدف ما رتبه های تک رقمی در المپیک و پارالمپیک است و برای 

رسیدن به آن باید برنامه ریزی دقیقی داشته باشیم.
شانزدهمین مجمع عمومی و ششمین مجمع انتخاباتی کمیته ملی پاراالمپیک با 
حضور سلطانی فر امروز در آکادمی ملی المپیک برگزار و خسروی وفا برای ششمین دوره 

متوالی به عنوان رئیس این نهاد ملی ورزشی انتخاب شد.
ژاپن  پایتخت  توکیو  میزبانی  به  تابستانی 2020  پارالمپیک  و  المپیک  های  بازی 
برگزار می شود. کاروان ایران در بازیهای المپیک 2016 ریو جایگاه بیست و پنجم و در 

پارالمپیک رده پانزدهم را کسب کرد. 

رئیس دپارتمان داوری فدراسیون فوتبال:

سیستم VAR در هر ورزشگاه 300 هزار دلار هزینه دارد

 VAR رییس دپارتمان داوری فدراسیون فوتبال با اشاره به اینکه راه اندازی سیستم
)کمک داور ویدئویی( در هر ورزشگاه 300 هزار دلار هزینه دارد، گفت: این هزینه 

بسیار سنگین است و اکنون در تلاش برای بهره بری از سیستم ایرانی آن هستیم.
انتقادات از قضاوت های لیگ برتر فوتبال باشگاه های ایران به اوج خود رسیده است 

و بسیاری از مربیان و بازیکنان، انتقادات تندی را علیه داوران مطرح می کنند.
در این خصوص گفت وگویی را با »داود رفعتی« رییس دپارتمان داوری فدراسیون 

فوتبال انجام دادیم که شرح آنرا را در زیر می خوانید:
*اعتراض از داوری ها به اوج رسیده، نظر شما به عنوان رییس دپارتمان داوری 

در این باره چیست؟
این اعتراض ها همیشه وجود داشته و خواهد داشت و هرکاری کنیم باز هم تیم ها 

به عملکرد داوران اعتراض می کنند، اما باید یک نکته مهم را در نظر داشته باشیم.
داوران اشتباه می کنند و شکی در آن نیست، اما این اشتباهات نه از روی عمد بلکه به 

صورت سهوی است و بنده با اطمینان و اعتقاد راسخ می گویم داوران فوتبال ایران پاک 
ترین و شریف ترین داوران هستند.

* با این حال برخی اشتباهات داوری در نتیجه بازی ها تاثیر گذار بوده است.
اشباهات به سود و ضرر همه تیم ها هست و اصلا این طور نیست که یک تیم از داوری 
سود برده و یک تیم دیگر ضرر کرده باشد. اگر به آنالیز داوری برای همه تیم های لیگ 

برتری بپردازید متوجه خواهید شد همه اشتباهات به صورت یکسان بوده است.
* تعداد زیادی از تیم های لیگ برتری علیه یک تیم خاص جبهه گرفته اند، 
کاری به درست یا اشتباه بودن این ادعا نداریم، اما دپارتمان داوری واکنشی 

نشان نمی دهد؟
این ادعا درست نیست و در پرسش قبلی درباره اشتباهات داوری توضیحاتی را ارائه 
کردم. کمیته و دپارتمان داوری می تواند با کلاس های آموزشی و ابزارهایی که در 

اختیار دارد این اشتباهات را به حداقل ممکن برساند.

* بحث ویدیو چک جدی تر از گذشته مطرح شده چه زمانی شاهد استفاده از 
این سیستم خواهیم بود؟

تمام تلاش ما بر این است هرچه سریعتر از این سیستم استفاده کنیم، اما مشکلات 
و موانعی پیش روست که باید حل شود. به طور مثال هر ورزشگاه برای استفاده از 
مجموعه کامل خارجی ویدیو چک 300 هزار دلار هزینه می خواهد که در شرایط 
اقتصادی فعلی این موضوع غیر ممکن است و ما به دنبال بهره گیری از سیستم 
ایرانی آن هستیم که در حال تولید است و اگر اتفاق خاصی رخ ندهد از نیم فصل دوم 

مسابقات لیگ برتر به صورت آزمایشی آن را در برخی استادیوم ها استفاده می کنیم.
* استقلالی ها روی گلی که برابر پدیده به ثمر رساندند و پذیرفته نشد اعتراض 

شدیدی دارند، نظر شما چیست؟
 کمک داور بازی زمانی که دروازه بان پدیده مشهد از دروازه بیرون آمد آفساید اعلام 
کرد که البته تصمیم اشتباهی گرفت و خودش نیز در مصاحبه به این موضوع اشاره 

کرد.
* مصاحبه های بازیکنان استقلال را خواندید؟

ببینید در همین بازی استقلال و پدیده مشهد در دقیقه 10 مدافع آبی پوشان تهرانی 
در حالت تک به تک بر روی مهاجم حریف خطا کرد و باید از زمین بازی اخراج می 
شد. اگر این اتفاق رخ می داد کسی می توانست پیش بینی کند در ادامه مسابقه چه 
اتفاقاتی رقم می خورد؟ پس اگر اشتباهی در این مسابقه صورت گرفته برای هر دو تیم 

بوده و این مصاحبه ها کار درستی نیست.
* انتقادات علیه علیرضا فغانی همچنان ادامه دارد؟

 فغانی بهترین داور حال حاضر آسیاست و در این موضوع شکی نیست. داوری که 
فینال المپیک، رده بندی جام جهانی، فینال جام ملت های آسیا و بسیاری از مسابقات 
مهم دیگر را قضاوت می کند قطعا سرمایه و افتخاری بزرگ برای داوری و فوتبال ایران 
است و باید قدرش را بدانیم. این هجمه ای که علیه این داور به راه افتاده درست نیست 
و صد البته چیزی از ارزش های او کم نمی کند. از لحاظ کمیته دواران علیرضا فغانی 
در بازی پرسپولیس و سپاهان اشتباهی انجام نداد و قضاوت بسیار خوبی به همراه تیم 

داوری اش داشت.
* یعنی پنالتی ای که در دیدار مقابل سپاهان به سود پرسپولیس گرفته شد 

درست بود؟
 100 درصد درست بود.

* کمیته و دپارتمان داوری قصد پیگری مصاحبه هایی که بر علیه داوران می 
شود را ندارد؟

*رفعتی: کمیته اخلاق و کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال در این موضوع پیگری 
های لازم را انجام خواهند داد.

مدافع تیم فوتبال استقلال گفت: باید از این پس در رختکن به بازیکنان بگوییم یک یا دو بر 
صفر از حریف عقب هستیم و اول به فکر مساوی باشیم و سپس به فکر بردن.

 خسرو حیدری درخصوص دیدار آ بی پوشان مقابل پدیده و اتفاقاتی که بعد از پایان این 

مسابقه رخ داد صحبت های زیر را انجام داد: 
 برای برد پدیده ظاهرا هم قسم شده بودید ولی به این اتفاق دست پیدا نکردید. 

ما همیشه قبل از بازی به همراه بزرگترهای تیم با هم صحبت می کنیم و قبل از بازی به 
بازیکنان تیم گفتم که این دیدار، دیداری است که می تواند سرنوشت قهرمانی را رقم بزند. 
چون معتقد بودم اگر ا ین بازی را ببریم در نیم فصل دوم مدعی جدی قهرمانی هستیم اما با 
وجود تلاش بچه ها و اینکه اصلا یک موقعیت هم به پدیده ندادیم این اتفاق نیفتاد. در واقع 
ما بازی را بردیم ولی در جدول سه امتیاز به حساب ما واریز نشد و انصافا از دست داور خیلی 

ناراحت شدم. 
چرا؟ 

اصلا انتظار نداشتم او یک جوان 17 ساله را به خاطر یک تکل ساده اخراج کند. داور باید 
در وهله اول در زمین مدیریت کند ولی او ابتدا به صیادمنش کار زرد داد و سپس بازیکنی را 
که 17 سال سن دارد به راحتی از زمین اخراج کرد. اینجاست که داوران در زمین باید بازی 
را مدیریت کنند. من فکر می کنم آمار اشتباهاتی که علیه تیم ما در این فصل رخ داده از 
دستمان خارج شده و باید در رختکن به بازیکنان بگوییم که یک یا دو بر صفر از حریف عقب 
هستیم و باید برای مساوی بازی را آغاز کنیم و سپس به فکر بردن باشیم. به نظر من امسال 

باید با خیلی از مسائل بجنگیم. 
 از چه نظر این صحبت را مطرح می کنید؟ 

اول فصل همه دیدند که هیچ حمایتی از استقلال نشد الان این حرف ها فراموش شده 
است ولی وقتی همه چیز جمع می شود به هر حال باعث ناراحتی می شود.شما دیدید 
ابتدای فصل 5 بازیکن خوب و باکیفیت استقلال از تیم ما جدا شد در حالی که هیچ 
حمایتی صورت نگرفت اما تیم مقابل و رقیب ما با وجود اینکه پنجره اش بسته بود از ابتدای 
فصل با نفراتش توافق کرد که در نیم فصل به آنها اضافه شوند. به نظر شما این تفاوت نیست. 
امسال به خاطر این موضوع کار سختی داریم و باز هم تاکید می کنم باید با خیلی چیزها 

بجنگیم. 
 بعد از صحبت های بازیکنان استقلال خیلی از پرسپولیسی ها واکنش نشان دادند 

و علی بیرانوند صحبت های تندی را علیه شما مطرح کرد؟ 
یعنی شما معتقدید ما باید ساکت باشیم آن هم در شرایطی که راحت حق ما خورده شده 
است؟ گل صحیح ما آفساید گرفته شده و وقتی بازی تمام شد و به خیابان رفتیم همه 
می گفتند حق تیم استقلال خورده شد. ما در مورد حق خوری هایی که از تیم ما شده صحبت 
کردیم و دلیلی نداشت بازیکنان پرسپولیس در مورد ما صحبت کنند. ما درمورد تیم خودمان 

حرف زدیم و به نظرم این درست نیست بازیکنان علیه یکدیگر صحبت کنند. 
بیرانوند  و  خلیل زاده  شجاع  جمله  از  پرسپولیسی ها  از  خیلی  حال  هر  به  اما   

موضع   گیری کردند. 
 به نظرم از پرسپولیس سیدجلال حسینی کاپیتان این تیم که اتفاقا بازیکن بزرگی است 
می تواند حرف بزند. در تیم ما هم بازیکنان بزرگترمان صحبت کردند. شرایط به شکلی است 
که همه چیز به ضرر استقلال شده و به هر حال بزرگترهای تیم ما حق دارند از تیم شان دفاع 
کنند. اگر سه امتیاز بازی با پدیده را می گرفتیم به صدر جدول نزدیک می شدیم ولی این حق 
از ما گرفته شد.اگر آنها بودند ناراحت نمی شدند؟ شما مطمئن باشید در نیم فصل دوم با همه 
نامهربانی هایی که به تیم ما می شود کار را محکم شروع می کنیم.چون دو سه فصل است که 
لیگ را خوب شروع نکردیم و همین موضوع به ما ضربه زده اما در نیم فصل دوم قطعا کار را 

پرقدرت آغاز می کنیم.
 یکی از صحبت های که توسط بازیکنان پرسپولیس مطرح شد این بود که شما به 

جای مطالباتتان از باشگاه ماشین گرفته اید آیا این موضوع صحت دارد؟ 
من اولین بار است چنین مساله ای می شنوم. این را به صراحت می گویم دریافتی ما 
از بازیکنان پرسپولیس کمتر است و من به عنوان بازیکنی که در جریانات باشگاه هستم 
مطمئنم از تیم رقیب کمتر دریافتی داشتیم. مطرح کردن این بحث ها اصلا درست نیست و 
به نظرم اگر کسی صحبت می کند باید محترمانه باشد. مگر بازیکنان استقلال بی ادبی کردند 
یا حرف بدی زدند اگر کسی به مهدی رحمتی و پژمان منتظری حرف بزند انگار به خسرو 
حیدری حرف زده است. بچه های تیم ما در مورد نامهربانی ها صحبت کردند چون به هیچ 

شکلی حمایت نشدیم و این هم جای ناراحتی ندارد. 

ما ماشین گرفتیم؟ دریافتی ما کم تر از رقیب مان استح

خسرو حیدری: قبل از بازی  ۲ گل از رقبا عقب هستیم

 »کارلوس کی روش« سرمربی تیم ملی فوتبال ایران در پیامی 
در باره حمایت از این تیم گفت: تیم ملی مادر تمام عاشقان 
فوتبال است و شما می توانید شیفته پدر خود )تیم باشگاهی( 

باشید، اما هرگز نمی توانید به تیم ملی کشورتان خیانت کنید.
کی روش در حالی این پیام را منتشر کرده است که روز جمعه 
- اوسیانو کروز دستیار وی هنگامی که برای تماشای بازی دو 
تیم پرسپولیس و پارس جنوبی جم در چارچوب هفته پانزدهم 
لیگ برتر فوتبال به ورزشگاه آزادی رفته بود، تماشاگران حاضر در 
ورزشگاه با حمایت از »برانکو ایوانکوویچ« سرمربی سرخپوشان، 

علیه کی روش شعار دادند.
شعارهای تند تماشاگران، دستیار کی روش را مجبور به ترک 
ورزشگاه کرد. این در حالی است که کروز در مصاحبه ای که 
فدراسیون فوتبال منتشر کرده است، درباره خروجش از ورزشگاه 
گفت: دلیل آن رفتار بی احترامی و تکرار رفتارهای تحریک آمیز و 
توهین آمیزی بود که متاسفانه توسط برخی از افراد در ورزشگاه 
انجام شد. زیرا برخی افراد در حال تحریک و تغییر علایق برخی 

از هواداران پرسپولیس علیه تیم ملی هستند.
وی گفت: بعضی از افراد با بیان مطالبی نادرست و دروغ از 
پشت پرده، در حال ایجاد این فضای تحریک آمیز و خصومت 

آمیز علیه تیم ملی هستند. 
و  ملی  تیم  سابق  مربی  پیروانی  افشین  به  اشاره  با  کروز 

بنده را شگفت  پیروانی  ادامه داد: صحبت های  پرسپولیس، 
زده نمی کند. من حتی خجالت می کشم که صحبتهایی را که 

وی درباره برانکو مطرح کرده بود بیان کنم. ولی اگر لازم شود آن 
صحبت ها را حتی مقابل آقای برانکو عنوان می کنم.

دنبال  به  پیروانی  که  حاضر  حال  در  کرد:  خاطرنشان  کروز 
ایجاد فضایی برای برگشتن به باشگاه و تیم پرسپولیس است، 
صحبتهای خود را بر عکس عنوان می کند و آن را به سمت 

سرمربی تیم ملی تغییر می دهد.
مدعی  گفتگویی  در  پیش  چندی  کی روش  است  گفتنی 
شده بود پیروانی که مدتی مدیر تیم ملی ایران بود، از اعتماد او 
سواستفاده کرده و »حسین هدایتی« حامی پرسپولیس را در 
اتاق بازیکنان راه داده تا زمینه انتقال سیدجلال حسینی و وحید 
امیری را به پرسپولیس فراهم کند. پیروانی نیز در این خصوص 
روز گذشته - جمعه - در ورزشگاه آزادی در جمع خبرنگاران 
گفت: من در این مدت سکوت کردم، ولی باید بگویم با اسم و 
شخصیت سیدجلال حسینی بازی نکنید و نباید به او تهمت و 
افترا بزنید.  وی افزود: زمانی که من در تیم ملی بودم، هیچ وقت 

شغلم را فدا نکردم و اجازه ندادم کارها با هم تداخل پیدا کنند. 
این حواشی در حالی بیان می شود که تیم ملی دو روز دیگر 
آسیا  های  ملت  جام  آستانه  در  آمادگی  اردوی  برگزاری  برای 
2019 باید راهی قطر شود و در سه بازی دوستانه به مصاف تیم 

های لبنان، فلسطین و قطر برود.
رقابت های جام ملت های آسیا 2019 نیز از 15 دی ماه آغاز 
می شود و یوزهای ایرانی در مرحله گروهی با تیم های یمن، 

ویتنام و عراق هم گروه هستند. 

کی روش: هرگز نمی توانید به تیم ملی خود خیانت کنید

»زلاتکو کرانچار« سرمربی تیم فوتبال امید ایران گفت: اردوهای 
آمادگی سبب صمیمیت و ارتباط روانی مناسب بین اعضای تیم 
می شود که در آزمودن توانایی بازیکنان و رسیدن آنها به یک تیم 

واقعی اهمیت بسزایی دارد.
تیم فوتبال امید ایران برای آمادگی در مرحله مقدماتی بازی های 
المپیک ٢٠٢٠ توکیو از امروز شنبه دور جدید اردوی خود را در 
کمپ تیم های ملی آغاز می کند و روز بیست و پنجم آذرماه راهی 
جزیره کیش می شود تا 27 و 30 آذرماه در 2 دیدار تدارکاتی برابر 

تیم امید سوریه به میدان برود.
بازی های مرحله مقدماتی در نیمه نخست فروردین ماه سال ٩٨ 
به میزبانی ایران برگزار می شود و تیم فوتبال امید در گروه سوم به 

مصاف عراق، یمن و ترکمنستان خواهد رفت.

کرانچار شنبه در گفت و گویی که فدراسیون فوتبال منتشر کرده 
است، با تشکر از حمایت های این نهاد افزود: خوشحالم که امکان 
بازهای دوستانه فراهم شد. قرار است پس از مصاف با سوریه در 

دیدار تدارکاتی دیگری به مصاف تیم امید اردن برویم.
وی گفت: این رقابت ها آزمون مناسبی برای شناخت بازیکنان 
محسوب می شود تا هماهنگی بهتری بین اعضای تیم ایجاد شود.
سرمربی تیم ملی امید ایران هدف از برگزاری این اردو را ایجاد 
جو روانی مناسب و آزمودن توانایی شاگردانش دانست و اضافه 
کرد: صمیمیت و ارتباط روانی مناسبی بین اعضای تیم در این 
گونه اردوها بوجود می آید که در شناخت نقاط ضعف و قوت آنها 
به خصوص بازیکنانی که به تازگی به جمع ما ملحق شده اند، تاثیر 
بسیار بالایی دارد. کرانچار خاطرنشان کرد: عملکرد حریفان ایران 
را از طریق تیم آنالیز دنبال می کنیم تا همراه با شناخت کافی برای 

انجام بازی های مرحله مقدمانی آماده شویم.
امیر  و  محمدی  نادر  خدابنده لو،  محمد  رزاق پور،  ابوالفضل 
روستایی )پیکان(، شاهین طاهرخانی، الهیار صیادمنش، مهدی 
قائدی و مهدی نوراللهی )استقلال تهران(، امید دره، ابوالفضل 
جلالی، امیرحسین حسین زاده و محمد سلطانی مهر )سایپا(، 
عادلی)سپاهان(،  شهاب  )پرسپولیس(،  طاهرخانی  حمیدرضا 
محمدمهدی  طاهری)ذوب آهن(،  نیما  و  اسماعیلی  معراج 
مهدی خانی)پدیده(، علیرضا آرتا )مس کرمان(، عارف آغاسی 
)استقلال  نامداری  وحید  و  دلفی  یونس  خوزستان(،  )فولاد 
خوزستان(، حسین ساکی )صنعت نفت آبادان(، محمدرضا آزادی 
)شارلووای  نورافکن  امید  )تراکتورسازی(،  مسلمی پور  محمد  و 
بلژیک( و رضا شکاری )روبین کازان روسیه( بازیکنان دعوت شده 

به اردوی پیش رو هستند.

خوزستان  استقلال  که  دیداری  در  قلعه نویی  شاگردان 
موقعیت های گل زیادی خراب کرد و داوری جنجالی داشت، به 

تساوی رسیدند تا قهرمان نیم فصل شوند.
استقلال خوزستان که اوضاع بدی در این فصل داشته و با دو 
برد، پنج تساوی و هفت باخت و با احتساب کسر 6 امتیاز در رتبه 
شانزدهم جدول جای داشت، به دلیل فاصله امتیازی با سپیدرود 
رده پانزدهمی، قطعا نیم فصل را به عنوان قعرنشین به پایان می برد 
ولی آنها امروز در آخرین بازی دور رفت که میزبان سپاهان بودند، 
دست به کار بزرگی زدند و توانستند با نمایشی بهتر نسبت به 
طلایی پوشان و دیداری که موقعیت های زیادی از دست دادند، به 

تساوی یک بر یک برسند.
سپاهان که در نیم فصل هیچ باختی نداشته و هشت برد و 6 

تساوی تا پیش از این  دیدار داشت، در ورزشگاه غدیر اهواز غافلگیر 
شد و با وجود اینکه با گل عجیب ساسان انصاری در دقیقه 24 
پیش افتاد، اما در دقیقه 36 گل تساوی را با پنالتی میثم کریمی 

دریافت کرد و با تساوی نیمه اول را به پایان رساند.
اما  بود،  برتری  دنبال  به  اینکه سپاهان  وجود  با  دوم  نیمه  در 
عمل  فوق العاده  حملات  ضد  در  خوزستان  استقلال  بازیکنان 
می کردند و اگر دقت داشتند، روی سه موقعیت به گل می رسیدند 
ولی از فرصت های به دست آمده بهره نبردند تا سپاهان از نخستین 
شکست در لیگ هجدهم در امان بماند و این مسابقه با تساوی 
یک بر یک خاتمه پیدا کند. شاگردان امیر قلعه نویی با تساوی در 
بازی امروز، در امتیاز 31 با تیم های پدیده و پرسپولیس برابر شدند 
ولی بر حسب تفاضل گل بهتر نسبت به این دو تیم، به قهرمانی 
نیم فصل رسیدند؛ از سوی دیگر استقلال خوزستان هم 6 امتیازی 

شد تا با چهار امتیاز کمتر نسبت به سپیدرود، قعرنشین باشد.
استقلال خوزستان

مهرداد  آل نعمه،  احمد  شاه مکوندزاده،  میثم  گروسیان،  فرزین 
کلانتری،  ایوب  کریمی،  میثم  حمدی نژاد،  وحید  پورابوالقاسم، 
باقرپور(، یونس  نامداری، محمد شریفی)77- امیرحسین  وحید 
دلفی)1+90- مجتبی رمضانی( و رضا درویشی)4+90- سعید زارع(.

سرمربی)موقت(: کریم بوستانی
سپاهان اصفهان

پیام نیازمند، سیاوش یزدانی، عزت الله پورقاز، حسن جعفری)67- 
مهدی  شفیعی(،  خالد  آقایی)49-  سعید  ایران پوریان(،  محمد 
کیانی، ولادیمیر کومان)82- رضا دهقانی(، محمد کریمی، ساسان 

انصاری، مهرداد محمدی و سجاد شهباززاده.
سرمربی: امیر قلعه نویی

کرانچار: 

اردوی پیش رو برای رسیدن به یک تیم واقعی است
اس.خوزستان 1- سپاهان 1؛

 پایان نیم فصل با صدرنشینان هم امتیاز 
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علمی و سلامت 

یک حبه سیر در روز برای جلوگیری از
 بیماری قلبی

سرطان، دیابت، بیماری آلزایمر، و بیماری های تنفسی همگی می توانند برای انسان 
مرگبار باشند. اما برای تقریبا یک قرن است که یک بیماری در صدر فهرست دلایل مرگ و 

میر انسان قرار گرفته است.
بیماری قلبی، شامل حملات قلبی، سکته مغزی، و نارسایی احتقانی قلب هر ساله جان 

افراد بسیار زیادی را در سراسر جهان می گیرد.
از این رو، ده نوع یا بیشتر از داروهایی که برای درمان پرفشاری خون، گشاد شدن رگ های 
خونی، پیشگیری از لخته شدن خون، و به طور کلی پیشگیری از حمله قلبی یا سکته مغزی 

مرگبار استفاده می شوند، چندان جای شگفتی ندارد.
تغذیه نقشی کلیدی در پیشگری از بیماری قلبی ایفا می کند و یک ماده غذایی وجود 

دارد که استفاده از آن برای بهبود بیماری ها به گذشته های بسیار دور باز می گردد.
مصریان باستان، یونانی ها، چینی ها، ژاپنی ها و هندی ها از آن برای بهود زخم ها، 

افزایش استقامت بدن و آرامش معده استفاده می کردند.
تایید  را  این ماده غذایی گیاهی  فواید سلامت مختلف  امروز، حداقل 900 مطالعه 

کرده اند.
سیر: ماده غذایی نجات بخش

در بسیاری از دستورالعمل های غذایی در سراسر جهان سیر از جایگاه ویژه ای به عنوان 
یکی از مواد تشکیل دهنده اصلی برخوردار است. سیر از عطر و طعمی قوی و تند برخوردار 

است و می تواند تقریبا عطر و طعم هر غذایی را بهبود ببخشد.
این در شرایطی است که فواید و خواص سلامت سیر به واقع شگفت انگیز هستند. 
اخیرا، پژوهشگران تایید کرده اند که سیر توانایی نابودی ابرباکتری های مقاوم در برابر آنتی 

بیوتیک را دارد که سالانه جان افراد بسیاری را می گیرد.
مطالعات مختلف نشان داده اند که سیر می تواند به آرامش و گشاد شدن سرخرگ ها، 
پیشگیری از لخته شدن خون، بهبود گردش خون و کاهش کلسترول کمک کند. اما یک 

مشکل وجود دارد.
»آلیوم« )Allium(، ماده فعال موجود در سیر، به راحتی توسط دستگاه گوارش انسان 
شکسته نمی شود. اما سیر کهنه می تواند گزینه بهتری باشد زیرا جذب آن راحت تر صورت 

می گیرد.
سیر کهنه و کاهش خطر بیماری قلبی

عصاره سیر کهنه که به نام »کیولیک« )Kyolic( نیز شناخته می شود از سیری تهیه می 
شود که عطر و طعم قوی و تند خود را از دست داده است.

هرچه سیر کهنه تر باشد محتوای ترکیبی مبتنی بر سولفور به نام »اس-آلیل سیستئین« 
)S-Allyl cysteine( در آن بیشتر است که راحت تر توسط بدن انسان جذب می شود و یک 

آنتی اکسیدان قوی نیز است که به پیشگیری از التهاب کمک کند.
مصرف سیر کهنه به شکل کپسول می تواند موثرتر از جویدن حبه های سیر باشد و البته 

قورت دادن آن نیز راحت تر است.
حفظ سلامت سرخرگ ها

در یک مطالعه که توسط پژوهشگران موسسه پژوهشی زیست پزشکی لس آنجلس انجام 
شد، 65 آتش نشان به دو گروه تقسیم شده و یک گروه دارونما و گروه دیگر عصاره سیر 
کهنه همراه با کوآنزیم Q10 را دریافت کردند. پس از گذشت یک سال و انجام چکاپ های 
فصلی، به رغم سطوح بالای استرس در زندگی یک آتش نشان، افرادی که مکمل سیر کهنه 
دریافت کرده بودند کاهش متوسط در سفتی عروق و همچنین بهبود چشمگیر عملکرد 
اندوتلیال را نشان دادند. اندوتلیوم دیواره داخلی رگ های خونی و قلب است و وظایفی 
مانند تصفیه سموم، پشتیبانی از سیستم ایمنی و حفظ سلامت کلی رگ های خونی را 

بر عهده دارد.
پیشگیری از تجمع پلاک

در یک مطالعه با حضور سوژه هایی مبتلا به سندرم متابولیک که در بازه سنی 40 تا 75 
سال بودند، به یک گروه روزانه و به مدت یک سال 2,400 میلی گرم عصاره سیر کهنه و 
گروه دیگر دارونما دریافتن کردند. گروهی که مکمل دریافت کرده بودند کاهش در انباشت 
پلاک سرخرگی نسبت به گروه دیگر را نشان دادند. همچنین، گروه دریافت کننده عصاره 
سیر کهنه انباشت آرام تر پلاک نرم که به راحتی پاره شده و سرخرگ ها را مسدود می کند 

را تجربه کردند.
کنترل فشار خون

به نظر می رسد ترکیبی به نام اس-آلیل سیستئین موجود در سیر کهنه می تواند تولید 
نیتریک اکسید را بهبود می بخشد که ماهیچه ها را شل می کند، سرخرگ ها را گشاد کرده 

و از این رو، فشار خون را کاهش می دهد.
کاهش سطوح کلسترول

طی یک مطالعه، بیماران چاق که روزانه و برای شش هفته 3,600 میلی گرم سیر کهنه 
دریافت کرده بودند، کاهش کلسترول بد )LDL( و همچنین کاهش پروتئین واکنشی C که 

موجب التهاب می شود را تجربه کردند.
چگونه سیر بخوریم تا دهان مان بو نگیرد؟

اگر یک حبه کوچک سیر را با وسیله ای مانند چوب خلال دندان، از چند جا سوراخ کنیم 
و آن را با یک لیوان آب قورت دهیم، دهان مان بوی بد نخواهد داد.

فقط حواس تان باشد که با آب فراوان بخورید تا در گلویتان گیر نکند. ضمناً اگر بیماری 
خاصی دارید، حتماً با پزشک تان مشورت کنید.

فلوشیپ فوق تخصصی درد:

آنچه باید در مورد دیسک کمر و گردن بدانید
فلوشیپ فوق تخصصی درد با اشاره به اینکه ایران یکی از کشورهای مطرح خاورمیانه در 
حوزه درمان دیسک بدون جراحی است، گفت: روش جراحی ستون فقرات بسته شامل 
یک برش طولانی نمی شود و آسیب قابل توجهی را به عضلات مجاور ستون فقرات وارد 

نمی کند.
 محمد رضا کاظمی فلوشیپ فوق تخصصی درد در ارتباط با دیسک کمر اظهار داشت: 
درحال حاضر ایران به عنوان یکی از کشورهای مطرح خاورمیانه در حوزه درمان دیسک 
بدون جراحی شناخته می شود به طوری که سالانه صدها نفر از بیماران کشورهای همسایه 
برای درمان وارد ایران می شوند، این درحالی است که استفاده از شیوه های کمتر تهاجمی 
باعث سرعت در بهبودی، کاهش صدمه به عصب، عروق و بافت ها شده و احتمال عفونت 

های سطحی وعمقی ستون فقرات را به طور چشمگیری کاهش می دهد.
وی تصریح کرد: برخی از بیماران تصور می کنند که هر اقدامی برای درمان ضایعه نخاعی 
باعث فلج شدن و یا از کار افتادگی آنها می شود درحالی که این افراد باید بدانند که اساس 
درمان دیسک کمر درجهت کاهش و یا تسکین درد و برطرف کردن بیرون زدگی دیسک و 
کاهش فشار به ریشه های عصبی است و شیوه های کمتر تهاجمی چنین عوارضی ندارند.
این فوق تخصص درد ادامه داد: جراحی تنها راه درمان نیست بلکه بسیاری از دیسک ها 
با استراحت، دارو، تمرین های فیزیکی و درمان های غیرتهاجمی کنترل و بهبود یابند و 
درصورت عدم پاسخ به این شیوه های درمانی می توان مرحله درمانی بعد مبتنی بر 
دستکاری فتق بیرون زده دیسک را اجرایی کرد. البته انتخاب روش درمان فقط بر اساس 

صلاحدید پزشک است.
وی شیوه »آلترناتیو« عمل دیسک »اینترونشن« را یکی از مناسب ترین شیوه های کمتر 
تهاجمی ستون فقرات و گردن دانست و افزود: این عمل بدون برش جراحی انجام می شود 
که طی آن سوزن و وسایل خاص وارد دیسک معیوب شده و در داخل دیسک بیرون زده 
تغییراتی ایجاد می شود که فشارداخل دیسک ومنطقه بیرون زده کاهش یابد و فشار از روی 
ریشه عصبی برداشته شود. البته این اقدام پس از بررسی پزشک و صلاحدید آن استفاده 

می شود و بیمار نباید اصراری بر استفاده از روشی خاص داشته باشد.
ایکس  اشعه  مولد  دستگاه  هدایت  با  اینترونشنال  درمان های  کرد:  اضافه  کاظمی 
)فلوئوروسکوپی( ویا سی تی اسکن در اتاق عمل انجام می شود و با هدایت این دستگاه ها 
،پزشک به وسیله سوزن های خاص وارد مرکز دیسک شده وبا استفاده از یسکوژل باعث 
تغییرات شیمیایی هسته و کاهش فشار دیسک شده که منتج به کاهش فشار وبیرون زدگی 
دیسک می شود.همچنین می توان با استفاده از لیزر و یا رادیو فرکوئنسی موجب افزایش 

دما و تبخیر قسمت کوچکی از هسته دیسک شده و فشار داخل دیسک را کاهش داد.
وی با بیان اینکه پیشرفت های فن آوری در کشور باعث شده، درمان دیسک کمر و گردن 
به روش عمل بسته انجام شود افزود: روش جراحی ستون فقرات بسته)MISS( شامل 
یک برش طولانی نمی شود و آسیب قابل توجهی را به عضلات مجاور ستون فقرات وارد 

نمی کند به همین دلیل این شیوه درد کمتر و ریکاوری سریعتری خواهد داشت.
کاظمی در پایان خاطر نشان کرد: اگرچه عمل بسته دیسک، انقلابی در درمان دیسک 
و بیماران دارای مشکلات تنگی کانال ستون فقرات به حساب می آید ولی آنچه مهم است 
مراجعه به موقع بیمار برای درمان است به همین دلیل بیمارانی که از این درد رنج می برند 
باید بدانند که با به تعویق انداختن روند درمان خود تنها باعث می شوند که درمان های 
کمتر تهاجمی در آنها غیرعملی وکارساز نباشد و مجبور شوند با شیوه های تهاجمی تری 
نظیر جراحی های باز مورد درمان قرار گیرند که البته عوارض و خطرات آن را نیز باید 

بپذیرند.

بی حالی، نوعی خستگی مزمن ناشی از مشکلات 
فیزیکی یا روحی - ذهنی است. مسائل اجتماعی، 
سبک  عمومی،  سلامت  و  بهداشت  روانشناسی، 
زندگی و گاهی اوقات برخی شرایط پزشکی در بروز این 
بی حالی دخیل هستند. در ادامه این مطلب به معرفی 

دلایل بی حالی و خستگی دائمی در بدن می پردازیم.
با مشغله ی زیادی که ما در زندگی و کار خود داریم، 
به نظر می رسد هرروز تعداد بیشتری از ما با خستگی 
و بی حالی دائمی مواجه شویم. البته شاید خستگی 
از  بخشی  مردم  از  بسیاری  برای  دائمی  بی حالی  و 
پروسه ی زندگی مدرنیته محسوب شود که البته این 
تلقی اشتباه است. درواقع برای بسیاری از مردم این 
بی حالی می تواند آثاری جدی و ناخوشایند در سلامتی 

و بهره وری داشته باشد. 
در این مطلب به معرفی چند دلیل عمده و رایج که 
باعث خستگی و بی حالی دائمی می شوند می پردازیم 
و همچنین چند راهکار و روش برای فائق آمدن به این 
خستگی و بی حالی را در مطلب بعدی بیان خواهیم 

کرد. 
چرا احساس بی حالی و خستگی دائمی داریم؟

لازم به ذکر است منظور از بی حالی، نوعی خستگی 
روحی-ذهنی  یا  فیزیکی  مشکلات  از  ناشی  مزمن 
است. درواقع این اتفاق باعث افت بهره وری در بخشی 
از بدن یا عضلات بدن بعد از یک فعالیت طولانی مدت 
تأثیر  می تواند  هرکسی  روی  بر  اتفاق  این  می شود. 
بگذارد و اغلب بزرگ سالان در دوره ای از زندگی خود 
افراد،  از  بسیاری  در  بوده اند.  مواجه  شرایط  این  با 
بی حالی نتیجه ی ترکیبی از سبک زندگی، اجتماعی، 
روانشناسی، مسائل بهداشت و سلامت عمومی است 
و در موارد کمی ناشی از یک وضعیت پزشکی می شود. 

هرچند گاهی اوقات بی حالی به عنوان
خستگی تعبیر می شود اما باید بگوییم که بی حالی 
کاملًا با خستگی و خواب آلود بودن متفاوت است. هر 
شخصی در مقطعی از روز احساس خستگی می کند 
که این مسئله معمولًا با کمی استراحت و یا چند شب 
برخی  همچنین  شد.  خواهد  برطرف  خوب  خواب 
افرادی که احساس خواب آلودگی می کنند نیز بعد از 
انجام یک فعالیت بدنی یا تمرین ورزشی حس نشاط 
و سرحالی خواهند داشت. بنابراین اگر فردی دارای 
دریافت  مناسبی  غذایی  مواد  است،  کافی  خواب 
می کند و رژیم صحیحی دارد و همچنین به طور منظم 

احساس  بازهم  اما  می دهد  انجام  ورزشی  فعالیت 
می کند که کارایی، تمرکز و انگیزه لازم در حد طبیعی را 
ندارد، احتمالًا درگیر شرایطی است که باید موردبررسی 

قرار گیرد.
علائم بی حالی

بی حالی می تواند باعث بروز دامنه وسیعی از علائم 
فیزیکی، ذهنی و عاطفی از قبیل موارد زیر شود:

-- خستگی، خواب آلودگی و بی حالی مزمن
-- بلوکه شدن ذهنی)عدم توانایی در انجام برخی 
فعالیت های ذهنی و مشکل در فراخوانی و به یادآوری 

یک موضوع خاص(
-- فقدان انگیزه

-- سردرد
-- سرگیجه

-- ضعف عضله
-- آهسته شدن عکس العمل و واکنش

-- تصمیم گیری ضعیف
-- متغیر بودن خلق وخو

-- نقص در هماهنگی بین دست و چشم
-- کاهش یا ضعف در عملکرد سیستم ایمنی 

-- دید تار
-- مشکلات حافظه کوتاه مدت

-- تمرکز ضعیف
دلایل بی حالی

بی حالی می تواند ناشی از دلایل متعددی از قبیل 
موارد زیر باشد:

دلایل پزشکی: بی حالی و خستگی مزمن می تواند 
ناشی از وجود یک بیماری در انسان باشد. اختلالات 
دیابت  یا  و  کم خونی  قلبی،  بیماری های  تیروئیدی، 

ازاین دست بیماری ها می توانند باشند.
اضافه وزن  داشتن  زندگی:  سبک  به  مربوط  دلایل 
و عدم تحرک کافی و ورزش نکردن می تواند منجر به 
کافی  استراحت  بی حالی شود. کمبود خواب، عدم 
و وادار بودن به فعالیت زیاد می تواند حس بی حالی و 

خستگی مزمن را در افراد به وجود آورد.
دلایل مربوط به محل کار: استرس محل کار و استرس 
مالی در فرم های مختلف می تواند منجر به احساس 

بی حالی شود.
استرس و نگرانی های عاطفی: بی حالی یکی از علائم 
رایج ناشی از مشکلات روحی و ذهنی انسان از قبیل 
افسردگی است و ممکن است با علائم دیگری مثل 

بداخلاقی و فقدان انگیزه همراه باشد.

لازم به ذکر است علاوه بر موارد مطروحه، بی حالی 
بسیار  عوامل  همراهی  و  ترکیب  از  ناشی  می تواند 

دیگری نیز باشد.
بی حالی مربوط به مسائل پزشکی

اگر احساس می کنید که تغییراتی در سبک زندگی 
با  هنوز  اما  کرده اید  ایجاد  انرژی  افزایش  برای  خود 
بی حالی و خستگی مزمن مواجه هستید، لازم است با 
یک پزشک در این رابطه مشورت کنید. در ادامه چند 
نمونه از بیماری هایی که باعث ایجاد بی حالی می شوند 

را معرفی می کنیم.
کم خونی

که  می آورد  فراهم  انسان  در  را  شرایطی  کم خونی 
قرمز  گلبول های  یا  سلول ها  از  کافی  میزان  درواقع 
بافت های  به  اکسیژن کافی  انتقال  برای  سالم خون 
بدن را ندارد. کم خونی در خانم ها رایج تر است. ابتلا 
به کم خونی می تواند باعث خستگی و بی حالی شود. 
کم خونی در فرم های مختلفی وجود دارد که هرکدام 
می تواند ناشی از دلایل خاص خود باشد. گفتنی است 
کم خونی می تواند موقت یا طولانی مدت و خفیف تا 

شدید باشد.
سندروم بی حالی مزمن

سندروم بی حالی مزمن یا CFS می تواند باعث ایجاد 
بی حالی و خستگی مداوم ناشناخته شود که می تواند 
فعالیت های روزانه را با اخلال مواجه کند و تا بیش از 
6 ماه نیز می تواند ادامه داشته باشد. این یک شرایط 
مزمن است که درمان ثابت و مشخصی ندارد اما با ایجاد 
تغییر در سبک زندگی می توان برخی علائم و آثار آن را 

بهبود بخشید.
دیابت

جالب است بدانیم که دیابت می تواند براثر افزایش یا 
کاهش میزان قند خون باعث بروز بی حالی شود. زمانی 
که قند خون افراد بالا می رود، این قندها به جای آنکه 
جهت تولید انرژی استفاده شوند در جریان خون فرد 
انباشته شده و باقی می مانند و به همین علت است که 
بدن فرد دارای انرژی کافی نیست و میزان قند خون نیز 

افزایش می یابد.
کم بودن میزان قند نیز خون به این معنی است که 
سوخت کافی برای تأمین انرژی وجود ندارد بنابراین 
کم بودن قند خون هم باعث بی حالی خواهد شد. برای 
درک بهتر این موضوع می توانید مطلب "چرا دیابت 

باعث خستگی می شود؟" را مطالعه کنید.

آپنه خواب
آپنه خواب یک اختلال جدی در خواب است که اگر 
به طور خلاصه بخواهیم آن را تعریف کنیم باید بگوییم: 
افرادی که دچار آپنه خواب هستند در بازه های زمانی 

کوتاهی حین خواب، دچار عدم تنفس می شوند.
البته بیشتر افراد مبتلا به این مشکل از وجود این 
این  چراکه  هستند  بی اطلاع  خود  بدن  در  مشکل 
از علائم این اختلال  مشکل در خواب رخ می دهد. 
می توان به خرناس بلند حین خواب و خستگی در طول 
روز اشاره کرد. اضافه وزن، استعمال سیگار و نوشیدن 
الکل می تواند باعث بدتر شدن آثار و علائم آپنه خواب 

شود.
اختلالات تیروئید

غده تیروئید کم کار به این معنی است که انسان دارای 
هورمون تیروئید)تیروکسین( به میزان کم در بدن خود 
است. این اتفاق می تواند باعث بروز بی حالی، افزایش 

وزن، درد عضلات و خشکی پوست در فرد شود.
بی حالی مربوط به سبک زندگی

بروز  باعث  می توانند  که  زندگی  سبک  رایج  عوامل 
بی حالی شوند عبارت اند از:

-- کمبود خواب
-- خواب زیاد

-- مصرف الکل و مواد مخدر
-- اختلالات خواب

-- نداشتن تحرک و ورزش و رفتار نشسته
-- رژیم غذایی نامناسب

بی حالی مربوط به محل کار
عوامل رایج  که باعث بروز خستگی مرتبط با محل کار 

می شوند عبارت اند از:
شیفت کاری: بدن و طبیعت ما طوری طراحی شده 
که لازم است در طول شب بخوابیم. بنابراین ساعت 
درونی و یا ساعت زیستی بدن یک فرد شب کار ممکن 
است دچار اختلال و اشتباه شود. چراکه او در حال 
فعالیت درزمانی است که بدن او برای خوابیدن در آن 

ساعات برنامه ریزی شده است.
می تواند  گزینه  این  نامناسب:  کار  محل  تمرینات 
ساعات  سخت،  فیزیکی  کار  طولانی،  کاری  ساعت 
محیط  چرخشی(،  شیفت های  نامرتب)مثل  کاری 
کاری پر از استرس، کار به تنهایی)تنها کار کردن( یا کار 

ملالت بار را در بر بگیرد.
دامنه ی  می تواند  گزینه  این  کار:  محل  استرس 
وسیعی از عوامل را شامل شود مثل نارضایتی شغلی، 
تهدید  یا همکاران،  رئیس  با  بالا، درگیری  کار  حجم 

امنیت شغلی و یا سایر عوامل از این قبیل.
سوزاندن سایر فرصت ها: این گزینه به معنی تلاش 
بیش ازحد در یک بخش از زندگی است که باعث غفلت 
از سایر بخش های زندگی می شود. این اتفاق نیز باعث 

بروز احساس "خارج از بالانس بودن زندگی" می شود.
بی حالی مربوط به روانشناختی

عوامل روانشناسی در بسیاری از موارد خستگی شدید 
و بی حالی دخیل هستند که می توانند شامل موارد زیر 

باشند:
افسردگی: احساس شدید و طولانی مدت اندوهگینی 
و ناامیدی را افسردگی می گویند. افرادی که افسرده 

هستند اغلب بی حالی مزمن را تجربه می کنند.
اضطراب و استرس: افرادی که به طور دائم اضطراب 
و یا استرس دارند درواقع بدن خود را دائماً تحت فشار 
قرار می دهند. جالب است بدانید سرازیر شدن دائمی 
انسان  زیاد  بسیار  خستگی  باعث  بدن  در  آدرنالین 

خواهد شد.
غم و اندوه: دلایل مختلفی برای وجود غم و اندوه در 
انسان وجود دارد. شکست عشقی یکی از مواردی است 
که باعث بروز گستره ی وسیعی از عوامل عاطفی شامل 
شُک، احساس گناه، افسردگی، ناامیدی و احساس 
تنهایی می شود که منجر به بی حالی و خستگی دائمی 

می شوند. 
همان طور که بیان شد، بی حالی و خستگی دائمی 
می تواند ناشی از دلایل متفاوتی باشد. در مطلب بعدی 
به بیان چگونگی جلوگیری و مقابله با بی حالی مزمن 

اشاره خواهیم کرد.

اگر همیشه خسته هستید...

دلایل بی حالی دائمی 
چیست؟
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و بستانکار نیز نتوانسته شما را معرفی نماید. لذا حسب تقاضای بستانکار و طبق ماده 
18 آئین نامه اجرای مفاد اسناد رسمی اجرائیه فوق در روزنامه منتشر میگردد  لذا لازم 
است ظرف 10 روز از انتشار این آگهی ) که به  منزله ابلاغ  اجرائیه است (  نسبت به 
پرداخت بدهی خود اقدام نمایید و در غیر اینصورت عملیات اجرایی تعقیب خواهد 
شد. این آگهی فقط در همین نوبت منتشر و آگهی دیگری  جز مزایده ) در صورت 

بازداشت اموال ( منتشر نخواهد شد . )17021( 
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم  

----------------------------------
آگهی ابلاغ اجرائیه 

آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: 139704030011002566/1
ملی  کد  دارای  اله  صاحب  پدر:  نام  قاسمی  محسن  آقای  به  بدینوسیله 
می  ابلاغ  قم  ازدواج 5  دفتر  شماره 8914  ازدواج  سند  بدهکار   0370207653
گردد که خانم مریم محمدنژاد  باستناد سند مذکور جهت وصول تعداد 114 عدد 
سکه طلای تمام بهار آزادی مبادرت به صدور اجرائیه نموده و پرونده تحت کلاسه 
9702698 در شعبه اجرای ثبت قم  در جریان است چون نشانی شما )قم- نیروگاه- 
میدان حافظ – 20 متری ولیعصر- پ 514( در سند مزبور شناخته نشده است و 
بستانکار نیز نتوانسته شما را معرفی نماید. لذا حسب تقاضای بستانکار و طبق ماده 
18 آئین نامه اجرای مفاد اسناد رسمی اجرائیه فوق در روزنامه منتشر میگردد  لذا لازم 
است ظرف 10 روز از انتشار این آگهی ) که به  منزله ابلاغ  اجرائیه است (  نسبت به 
پرداخت بدهی خود اقدام نمایید و در غیر اینصورت عملیات اجرایی تعقیب خواهد 
شد. این آگهی فقط در همین نوبت منتشر و آگهی دیگری  جز مزایده ) در صورت 

بازداشت اموال ( منتشر نخواهد شد . )17022( 
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم  

----------------------------------
آگهی ابلاغ اخطار

آگهی ابلاغ اخطار ماده 101 اموال منقول کلاسه پرونده : 1/ 
1139704030011002078

سیدطاهر  فاطمه   )1( سعید  محمدی  محمدرضا  مرحوم  وراث  به  بدینوسیله 
پرونده  بدهکاران  بان  پاده  فاطمه  و 3(   ، سعید  محمدی  علی  و 2(   ، حسینی 
ابلاغ   )9702188( بایگانی  شماره   1139704030011002078  /1 کلاسه 
می گردد که طبق گزارش مورخ 1397/08/09 کارشناس رسمی دادگستری 
آقای سرهنگ حسین شیرزادی، خودروی سواری پراید به شماره انتظامی 969 
ط 35 ایران 16 )که در ازا طلب خانم فاطمه پاده بان بازداشت گردیده است( به 
مبلغ 135/000/000 ریال ارزیابی گردیده است. لذا چنانچه به مبلغ  ارزیابی 
پلاک مذکور معترض می باشید، اعتراض کتبی خود را ظرف مدت پنج روز از تاریخ 
ابلاغ این اخطاریه به ضمیمه فیش بانکی دستمزد کارشناس تجدیدنظر به مبلغ 
2/000/000 ریال به دفتر این اجرا تسلیم نمایید. ضمنا به اعتراضی که خارج 
از موعد یا فاقد فیش بانکی دستمزد کارشناس تجدیدنظر باشد ترتیب اثر دادخ 

نخواهد شد. )م الف 17017( 
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم- مهدی روزخوش

آگهی ابلاغ اخطار 
آگهی ابلاغ اخطار ماده 101 اموال منقول کلاسه پرونده : 1/ 

1139704030011002078
بدینوسیله به وراث مرحوم آقای محمدرضا محمدی سعید )1(: فاطمه سیدطاهر 
حسینی ، و 2( : علی محمدی سعید ، و 3(:  فاطمه پاده بان بدهکاران پرونده کلاسه 
1/ 1139704030011002078 شماره بایگانی )9702188( ابلاغ می گردد که 
به موجب گزارش مهدی ساغرخواه بشماره 819/1 مورخ 1397/08/19 کارشناس 
رسمی دادگستری به پلاک ثبتی 7566 فرعی از 7418 از 271 اصلی بخش 5 قم 
به مبلغ 2/455/762/500 ریال ارزیابی گردیده است. لذا چنانچه به مبلغ  ارزیابی 
پلاک مذکور معترض می باشید، اعتراض کتبی خود را ظرف مدت پنج روز از تاریخ 
ابلاغ این اخطاریه به ضمیمه فیش بانکی دستمزد کارشناس تجدیدنظر به مبلغ 
9/000/000 ریال به دفتر این اجرا تسلیم نمایید. ضمنا به اعتراضی که خارج از 
موعد یا فاقد فیش بانکی دستمزد کارشناس تجدیدنظر باشد ترتیب اثر دادخ نخواهد 

شد. )م الف 17017( 
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم- مهدی روزخوش

----------------------------------
آگهی ابلاغ اجرائیه 

»آگهی ابلاغ اجرائیه طبق ماده 18 آئین نامه اجرا«
 بدینوسیله به وراث آقای مرحوم محمدرضا محمدی سعید : 1( :خانم فاطمه پاده 
بان ، نام پدر : ابوالفضل تاریخ تولد 1361/12/02 شماره ملی : 0383859700 
شماره شناسنامه : 4139 ، و 2( آقای علی محمدی سعید نام پدر : حیدرعلی تاریخ 
تولد 1319/07/10 شماره ملی : 0380666049 شماره شناسنامه : 66218 ، و 
3( : خانم فاطمه سیدطاهر حسینی ، نام پدر : محمد  تاریخ تولد 1335/04/14 
شماره ملی : 0380776367 شماره شناسنامه : 76751 بدهکاران سند ازدواج 
شماره 5997  مورخ 1380/04/14 دفتر ازدواج 4 قم ابلاغ می گردد که خانم فاطمه 
پاده بان باستناد سند مذکور جهت وصول تعداد 100 عدد سکه طلای تمام بهار آزادی 
مبادرت به صدور اجرائیه نموده و پرونده تحت کلاسه  9702188 در اداره اجرای 
اسناد رسمی قم  در جریان است چون نشانی شما )قم- محله چعل اختران- کوی 
شهید هادی کریمی- پلاک 135 منزل شخصی پدری( در سند مزبور شناخته نشده 
است و بستانکار نیز نتوانسته شما را معرفی نماید. لذا حسب تقاضای بستانکار و طبق 
ماده 18 آئین نامه اجرای مفاد اسناد رسمی اجرائیه فوق در روزنامه منتشر میگردد  لذا 
لازم است ظرف 10 روز از انتشار این آگهی ) که به  منزله ابلاغ  اجرائیه است (  نسبت 
به پرداخت بدهی خود اقدام نمایید و در غیر اینصورت عملیات اجرایی تعقیب خواهد 
شد. این آگهی فقط در همین نوبت منتشر و آگهی دیگری  جز مزایده ) در صورت 

بازداشت اموال ( منتشر نخواهد شد . )17017( 
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم  - مهدی روزخوش

----------------------------------
آگهی ابلاغ اخطاریه 

آگهی ابلاغ اخطاریه ماده 101 کلاسه: 139704030011001259/1
تولد  تاریخ  محمدحسن  پدر:  نام    ، حیدریان  حسین  امیر  آقای  به  بدینوسیله 
بدهکار   3072 شناسنامه  شماره   0386272905 ملی  شماره   1364/06/01
بایگانی 97001337(  با شماره  پرونده کلاسه 139704030011001259/1) 
له بانک مهر اقتصاد که  برابر گزارش مامور ابلاغ شناخته نگردیده اید ابلاغ می 
به شرح  گردد. طبق گزارش مورخ 1397/8/22 کارشناسی رسمی دادگستری 
تصویر پیوست پلاک ثبتی فرعی 3974/5867 از پلاک اصلی 271 در بخش :پنج 
ناحیه: قم واقع در : قم مورد وثیقه سند رهنی شماره 106700 تنظیمی دفترخانه 
اسناد رسمی شماره 2 شهر قم استان قم به مبلغ 4/307/680/000 ریال ارزیابی 
گردیده. لذا چنانچه به مبلغ ارزیابی پلاک مذکور معترض می باشید اعتراض کتبی 
خود را ظرف مدت پنج روز از تاریخ ابلاغ این اخطاریه به ضمیمه فیش بانکی دستمزد 
کارشناس تجدیدنظر به مبلغ 9/000/000ریال به دفتر این اجرا تسلیم نمایید. ضمنا 

به اعتراضی که خارج از موعد یا فاقد فیش بانکی دستمزد کارشناس تجدیدنظر باشد 
ترتیب اثر دادخ نخواهد شد. لذا طبق ماده 18 آئین نامه اجرائی مفاد اسناد رسمی 
بشما ابلاغ می گردد. از تاریخ انتشار این آگهی که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب می 
شود فقط در یک نوبت چاپ در روزنامه چاپ درج و منتشر می گردد ظرف مدت 10 
روز نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر اینصورت بدون انتشار آگهی دیگری 

عملیات اجرایی طبق مقررات علیه شما تعقیب خواهد شد. )م الف 17026( 
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم

----------------------------------
رای دادگاه

 خواهان : بانک رفاه کارگران با وکالت آقای نعمت اله بردبار فرزند محمدعلی به 
نشانی استان قم- شهرستان قم -  میدان جهاد بلوار رضوی نبش قنادی یاسر پلاک 

24 طبقه اول
خواندگان: 1. آقای ابوالفضل حمیدی فرزند محمد به نشانی قم- خیابان 16 متری 

بوستان – کوچه 14 پلاک 12
2. آقای جواد ترابی فرزند محسن به نشانی مجهول المکان 

3. آقای سعید جعفری فرزند اسمعیل به نشانی قم- خیابان امامزاده ابراهیم – 24 
متری آیت اله کاشانی- کوچه 39 – 10 متری خازنی پ 8 

4. آقای مرتضی فرجی فرزند محمد به نشانی قم- 16 متری موسی بن جعفر – کوچه 
6 پلاک 61 

5. آقای حمید میرزایی فرزند علی به نشانی قم- خیابان سوم خرداد- روبروی کوچه 
9 پلاک 196 

خواسته ها: 1. مطالبه وجه بابت . 2. مطالبه خسارت تاخیر تادیه 3. مطالبه خسارت 
دادرسی

" رای دادگاه"
با استعانت از خداوند متعال دادخواست آقای نعمت اله بردبار به وکالت از بانک رفاه 
کارگران به طرفیت آقایان حمید میرزایی و ابوالفضل حمیدی و مرتضی فرجی و جواد 
ترابی و سمیه جعفری به خواسته مطالبه وجه بابت قرارداد مشارکت مدنی به مبلغ 
735/262/420 به انضمام خسارات دادرسی و خسارت تاخیر تادیه  خسارت عدم 
انجام تعهد با توجه به دادخواست تقدیمی خواهان و کارشناسی انجام شده و عدم 
حضور خواندگان علی رغم ابلاغ قانونی و نظر به اینکه در خصوص قرارداد مشارکت 
انجام شده بانک دلیلی بر انجام مشارکت و تحصیل بیشتر از حداقل سود مورد 
انتظار قانونی )18 درصد( ارائه نکرده است و بیشتر از حداقل سود مورد انتظار برای 
خواهان استحقاق مطالبه وجود ندارد و هرچند خواهان به نظریه کارشناسی اعتراض 
کرده لیکن در مهلت مقرر قانونی اقدامی جهت پرداخت هزینه کارشناسی هئیت 3 
نفره به عمل نیاورده و از عداد دلایل وی خارج گردید لذا مطالبات خواهان در حد 
مبلغ 603/266/729 ریال تا 94/5/3 و از آن پس خسارت تاخیر وجه التزام روزانه 
396/669 ریال تا یوم الادا ثابت بوده لذا به استناد مواد 198 و 515 و 519 قانون آئین 
دادرسی مدنی و مواد 219 و 220 قانون مدنی  و ماده 15 اصلاحی قانون عملیات 
بانکی بدون ربا حکم به محکومیت تضامنی خواندگان به پرداخت 603/266/729 
ریال بابت اصل خواسته تا روز تقدیم دادخواست 94/5/3 و خسارت وجه التزام روزانه 
396/669 ریال از 94/5/3 تا روز پرداخت به انضمام خسارات دادرسی صادر و اعلام 
می گردد و در خصوص مازاد مطالبات خواهان و نیز مطالبه خسارت تاخیر تادیه با 
توجه به نظریه کارشناسی و با توجه به اینکه با صدور حکم به خسارت  وجه التزام حکم 
به خسارت تاخیر تادیه وجاهتی ندارد . به استناد ماده 197 قانون آیین دادرسی مدنی 
و ماده 37 قانون مقررات پولی و بانکی و ماده 20 قانون عملیات بانکی بدون ربا حکم 
به بطلان دعوی صادر و اعلام می گردد. رای صادره نسبت به آقای حمید میرزایی با 
توجه به ابلاغ وفق ماده 68 قانون آ. د. م حضوری و نسبت به سایر خواندگان غیابی 
ظرف 20 روز از ابلاغ قابل واخواهی در این شعبه و سپس ظرف 20 روز قابل اعتراض 

در محاکم تجدیدنظر استان است. )و 96/10/4( )م الف 17013( 
رئیس شعبه هفتم دادگاه عمومی حقوقی قم- نائینی 
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امام حسن عسکری)ع( یازدهمین اختر تابناک امامت 
را  شیعیان  اندیشه  شرایط  ترین  سخت  در  که  ولایت  و 
بازسازی و پاسداری و با تدبیر و روشنگری پیروان را برای 

پذیرش غیبت امام عصر)عج( آماده نمودند. 
امام حسن عسکری)ع( به مدت 6 سال امامت شیعیان 
را در سخت ترین دوران بر عهده داشتند و سه سال از 
این دوران را تحت شدیدترین مراقبت ها در زندان سپری 
با این حال از هدایت و راهبری شیعیان غافل  کردند، 
نشدند. آن حضرت همواره با فرقه های انحرافی که به نام 
اسلام فعالیت می کردند، مبارزه می نمود و به افشاگری 
می پرداخت؛ ایشان با مرجعیت علمی در راه رد شبهات 
دینی و تبیین اندیشه های صحیح شیعی کوشیدند. آن 
امام با جاذبه نیرومند خود دوستان خالص و دانشمندان 
کارآمد را به سوی خود جلب می کردند و دانشمندان 
نقاط مختلف  در  که  نمودند  تربیت  زیادی  و شاگردان 
رهبری و مرجعیت شیعیان را عهده دار شدند. یازدهمین 
امام بزرگوار شیعیان با فعالیت های علمی و فرهنگی خود 
ضمن بازسازی اندیشه شیعه، از عقاید شیعیان پاسداری 
نمودند. امام حسن عسکری)ع( در دوران امامت ارتباط 
بسیار کمی با شیعیان داشت، به نحوی که ارتباط آن امام 
همام با پیروان خود از طریق وکلای خاص آن حضرت 
صورت می گرفت. ایشان پیام ها و نامه های خود را از 
طریق یاران به مردم می رساند و با این تدبیر مردم را برای 
دوران غیبت آماده نمودند. امام عسکری)ع( عابدترین 
فرد زمان خود و وارث تمامی کمالات اخلاقی پدران و 
ترین مردم  ایشان بخشنده  بودند؛  اجداد گرامی خود 
بودند و دارای مکارم اخلاق و عظمت اخلاقی خاصی بود 
که با آن دوست و دشمن را شیفته خود می کردند. امام 
حسن عسکری)ع( در روز هشتم ربیع الثانی سال 232 
هجری قمری در شهر مدینه دیده به جهان گشودند و در 
کودکی از پدر بزرگوارش امام هادی)ع( دهمین پیشوای 
شیعیان سیره پیامبر)ص( و ائمه معصومین)ع( را فراگرفت 
و در چنین محیط معنوی، ایشان رشد و پرورش یافت و 
به مقام امامت رسیدند.   خالص، هادی، عسکری، زکی، 
خاص، صامت، سراج، تقی و ابن الرضا القاب آن حضرت 
است که هر کدام آینه صفات برجسته و والای ایشان می 
باشد. سرانجام امام حسن عسکری در روز هشتم ربیع 
الاول سال 260 هجری قمری با زهر معتمد عباسی به 
شهادت رسید؛ مزار مطهر این امام همام در سامرا کنار 

مرقد مطهر پدرش امام هادی)ع( واقع شده است.
* امام حسن عسکری)ع( نقش مهمی در بازسازی 

تفکر شیعه داشت 
و  گفت  در  العالمیه  المصطفی  جامعه  شورای  عضو 
گو با ایرنا، بیان کرد: مسئولیت عمومی که متوجه همه 

اولیاءالهی و رهبران الهی است، متوجه امام عسکری)ع( 
نیز بود و ایشان و پدر بزرگوارشان نقش آفرینی برجسته ای 

در بازسازی تفکر شیعه داشتند. 
حجت الاسلام والمسلمین حسین شهامت دهسرخی 
افزود: زندگی امام حسن عسکری)ع( در شرایط بسیار 
حساسی سپری شد، حضرت تحت نظر بودند و از مدینه 
النبی دور بودند.  وی اضافه کرد: امام)ع( با محدودیت 
از  تا حد ممکن  و  در منطقه عسکر زندگی می کردند 
به  هایی  نامه  و  ها  پیام  ارسال  با  نمایندگانشان  طریق 
بزرگان شیعه نسبت به بازسازی فکری و اخلاقی مردم 
و خصوصا شیعیان اهتمام داشتند.  وی با اشاره به نامه 
های پرمضمون امام به علمای شیعه، گفت: نامه امام 
عسکری)ع( به علی بن حسین بن بابویه قمی از بزرگان 
شهر قم یکی از این نمونه هاست و امام در این نامه پس 
از طرح مساله قیامت، توحید، بهشت و جهنم، این عالم 
افراد مورد اعتماد خطاب قرار می  از  به عنوان یکی  را 
دهد و سپس او و شیعیان را به تقوای خدا، اقامه نماز و 
زکات وصیت می کند.  دهسرخی ادامه داد: امام حسن 
عسکری)ع( در این نامه شیعیان را به فروبردن خشم، 
صله رحم، مساوات با برادران دینی خود، کمک کردن 
به برادران دینی در سختی ها، اهل دین شناسی بودن، 
ثابت قدم بودن در اعتقادات، اخلاق نیکو داشتن، امر به 
معروف و نهی از منکر و دوری از منکرات توصیه می کنند.  
وی خاطرنشان کرد: برخورد امام با یکی از قطب های 
شیعه در قم که مرکز تفکر اهل بیت بود، نقش سازنده ای 
در بازسازی فکری، عملی و رفتاری شیعه و توجه دادن 
آن ها به معنویت و افکار و اندیشه های انحرافی داشتند. 

این  به  ها  توصیه  این  از  امام)ع( پس  داد:  ادامه  وی 
مرجع بزرگ دینی، وارد مساله انتظار فرج وارد می شوند 
که اوج مطرح شدن و فرهنگ سازی این موضوع از زمان 

امام عسکری)ع( بود. 
*امام عسکری)ع( شیعیان را برای دوران غیبت 

آماده کرد
معاون فرهنگی حرم حضرت معصومه)س( نیز در گفت 
وگو با ایرنا اظهار داشت: آماده سازی شیعیان برای دوران 
غیبت از جمله دیگر اقدامات امام عسکری)ع( بود و در 
این راستا بخشی از کارها توسط نمایندگان یا وکلای امام 

انجام می شد و مردم مستقیما با ایشان ارتباط نداشتند.
این  افزود:  والمسلمین صفر فلاحی  الاسلام  حجت 
مساله نوعی آماده سازی بود که توسط آن ایشان صورت 
گرفت تا اگر امام در پرده غیبت باشد و کار آن ها برای 
مدتی باید توسط وکلا صورت گیرد، این کار برای مردم 

قابل پذیرش باشد.
وی بیان کرد: زندگی امام عسکری)ع( خاص بود، زیرا 

ایشان پس از امام هادی)ع( به امامت رسیدند و با توجه 
به شرایطی که خلفای معاصر بر ائمه اطهار )ع( به وجود 
آورده بودند، سخت گیری های زیادی بر ایشان صورت 
می گرفت. فلاحی اضافه کرد: ایشان در این مدت تلاش 
کردند روح حماسی و علم امامت را بروز دهند، شیعیان را 

جمع و ارتباط خودشان را با آنان منسجم تر کنند.
وی اضافه کرد: آن امام همام در این مسیر چند کار 
مهم انجام دادند که اقدام علمی و نشر معارف، تربیت 
شاگردانی که در مکتب اهل بیت)ع( بزرگ و با معارف 
بود  اقدامات  این  جمله  از  شوند،  آشنا  بیت)ع(  اهل 
حسن  امام  برای  شاگرد   100 حدود  رجال  علمای  و 
عسکری)ع( ذکر کرده اند. وی ادامه داد: همچنین ایجاد 
شبکه ارتباطی با شیعیان که امام یازدهم مرتب با آن ها در 
ارتباط باشد و ضمن انتقال معارف اهل بیت)ع(، آن ها را 
راهنمایی و راهبری کند از جمله اقداماتی بود که در عصر 
امام عسکری)ع( ادامه پیدا کرد؛ البته این شبکه ارتباطی 

از عصر امام کاظم)ع( و امام رضا)ع( به وجود آمده بود.
فلاحی با بیان این که حمایت از شیعیان از نظر فکری 
و مالی از اقداماتی بود که امام مستمرا انجام می داد، 
بیان کرد: اگر شیعیان از پشتیبانی لازم برخوردار نبودند، 
ممکن بود به دستگاه خلافت نزدیک شوند و در بسیاری 
مواقع کمک امام به شیعیان و افراد نیازمند حتی بدون 
امام اجازه نمی  و  درخواست آن ها صورت می گرفت 
دادند حتی درخواست خودشان را به زبان جاری کنند 
یا در نامه ای به حضرت برسانند. به گفته وی، شناسایی 
عناصر مهم شیعه در اقصی نقاط جهان اسلام، تقویت، 
پشتیبانی فکری و تثبیت جایگاه آن ها در نظر مردمان 
دیگر از جمله فعالیت های امام حسن عسکری)ع( بود و 
نمونه اش نامه امام به علی بن حسین بن بابویه قمی می 
باشد که ایشان او را تایید می کند و از وی به عنوان فقیه و 
مورد اعتماد خود نام می برند. معاون حرم مطهر حضرت 
امام  اخلاقی  های  ویژگی  به  اشاره  با  معصومه)س( 
عسکری)ع(، گفت: ایشان از جهت عبادت عابدترین 
فرد زمان خود بود، از جهت کمالات اخلافی ایشان نمونه 
کامل از اجداد طاهرین و پدر بزرگوارشان بودند که در حلم 

و بردباری امام)ع( در عصر خودشان درخشیدند.
وی افزود: سخت گیری هایی که خلفای جور بر ایشان 
می کردند با صبوری و بردباری، همه را تحمل می نمودند 

و اراده ای که امام عسکری)ع( داشت بی نظیر بود.
وی گفت: حاکمان ظلم و جور ، امام را در منطقه ای 
که نظامی بود نگهداری می کردند و همه کارهای امام 
را زیر نظر داشتند، اما ایشان با اراده پولادین مقابل خلفا 
ایستادند و تلاش نمودند اصحاب خود را حفظ کنند و 

آموزش های لازم را به آن ها بدهند.

حجت الاسلام ذوالنور در دیدار فرمانده انتظامی استان قم :

مسائل سیاسی در منافع ملی و استانی نباید 
اثرگذار باشد

 نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی گفت: مسائل و گرایشات سیاسی در دو مقوله 
منافع ملی و دیگری منافع استانی نباید اثر بگذارد.

حجت الاسلام مجتبی ذوالنور در دیدار فرمانده انتظامی استان قم، اظهار داشت: ناجا 
سازمانی متفاوت از سازمان های دیگر است، عمر خدمتی ام در سپاه سپری شده اما با توجه به 
طلبه بودن و مسئولیت هایم رابطه کاری با سایر نیروهای مسلح داشته و با وظایف، مأموریت ها، 

موانع و مشکلات ناجا بیگانه نیستم. 
وی افزود: محیط کار پلیس مانند محیط کار سایر دستگاه ها ساده و راحت نیست، تنوع 
مأموریتی که در ناجا وجود دارد در سایر نیروهای مسلح نیست، وظایف و مأموریت های پلیس 
و دستگاه قضائی، متنوع، سخت و طاقت فرسا است، کارکنان نیروی انتظامی در معرض 
انواع آسیب ها قرار داشته و بیشترین فشار را تحمل می کنند و اگر مراقبت نشوند، آسیب پذیر 
هستند. عضو کمیسون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی، تأکید کرد: 
همه مسئولان باید با نمایندگان مجلس ارتباط قوی و مستمر داشته و مشکلات و نواقص 
دستگاه متبوع خود را به نماینده مجلس منتقل کنند و او نیز پیگیری کند تا مشکلاتشان 

مرتفع شود. 
وی خاطرنشان کرد: در جلسه اخیر مجمع استانی که با دو نماینده دیگر استان برگزار شد، 
گفتم مسائل و گرایشات سیاسی در دو مقوله نباید اثر بگذارد یکی منافع ملی و دیگری منافع 
استانی، نباید دودش در چشم مردم برود، من در جلسه آتی این مجمع بصورت ویژه مطالبات 
نیروی انتظامی را مطرح می کنم، بایستی از ظرفیت ریاست مجلس که در اختیار نماینده مردم 

قم است، حداکثر استفاده را برای حل مشکلات متعدد قم برده شود.
 حجت الاسلام ذوالنور ابراز داشت: استان قم مشکلات و آسیب های اجتماعی مانند 
مهاجرت، تنوع جمعیتی، رشد غیرمتعارف و غیر قواره مند جمعیتی و شهری، طلاق، اعتیاد، 
حاشیه نشینی و فقر اقتصادی دارد، استان قم استانی درآمد زا نیست، بنابراین نسبت به 

استان های وضعیت اقتصادی بدتری دارد.
*مهم ترین عامل کسب موفقیت در مأموریت های ناجا

فرمانده انتظامی استان قم نیز در این دیدار گفت: نیروی انتظامی در نظام جمهوری 
اسلامی ایران در خط مقدم مقابله و مبارزه با ضد ارزش ها و ناهنجاری ها است و بر خود واجب 

می دانیم نسبت به مسائل روز آگاهی و بصیرت لازم را داشته باشیم.
سردار عبدالرضا آقاخانی ادامه داد: استان قم استانی حساس در ابعاد مختلف است، آن چه 

که به وظایف و مسئولیت های نیروی انتظامی برمی گردد، بعد امنیتی است.
وی با اشاره به اهمیت ویژه نیروی انسانی در ناجا افزود: نیروی انسانی سرمایه اصلی نیروی 
انتظامی و مهم ترین عامل کسب موفقیت در مأموریت های ناجاست و ابعاد دیگر در مراتب 

بعدی قرار دارند. 
فرمانده انتظامی استان قم با اشاره به لزوم اختصاص اعتبار عمرانی به فرماندهی انتظامی 
استان، گفت: قدمت ساختمان ها و اماکن و مراکز نیروی انتظامی در استان بسیار بالاست و 
نیروی انسانی کافی نیز وجود ندارد، گرچه با همت خیرین در این ۴ ماهه که بنده فرماندهی 
انتظامی استان را بر عهده گرفتم یک کلانتری و یک پایگاه پلیس آگاهی در منطقه پردیسان 

افتتاح شده و کلنگ 2 کلانتری و 2 پاسگاه در 2 منطقه دیگر نیز زده شده است. 
سردار آقاخانی تأکید کرد: از نمایندگان مردم در مجلس شورای اسلامی تقاضا داریم که در 
سطح ملی و حاکمیتی مطالبه گری کنند و به نیروی انتظامی در مباحثی مانند نیروی انسانی، 
اماکن و مراکز پلیس و معیشت کارکنان با طرح و تصویب قوانین لازم و تخصیص اعتبار، کمک 

و یاری رسانند.
 

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان قم:

کوه دو برادران قم ثبت ملی شد
مدیرکل میراث فرهنگی قم از ثبت ملی 8 اثر طبیعی این استان  برای نخستین بار در 
فهرست میراث طبیعی کشور خبر داد و گفت: کوه دوبرادران و گنبد نمکی از جمله این آثار 

طبیعی است.
حمید یزدانی اظهار کرد: در جلسه کمیته ملی ثبت میراث طبیعی که با حضور کارشناسان، 
صاحب نظران و مسئولان مربوطه برگزار شد، کوه دو برادران، گنبد نمکی، درخت چنار آمُره، 
درخت چنار گیو، درخت چنار کهک، درخت چنار قنات بالا، درخت چنار گذر امامزاده، 
درخت چنار مسجد پاچنار هر سه در روستای وشنوه، واجد ارزش ثبت در فهرست ملی میراث 

طبیعی شناخته شدند.
 مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری قم ادامه داد: کوه دوبرادران قم را 
می توان ترکیب دو کوه به هم چسبیده دانست که دارای دو قله است. این کوه که بطور کلی 
بصورت یک کوه صخره ای با  شیب های تند و پرتگاه های خطرناک دیده می شود دارای 

دورنمایی خاص و جذاب است که از شهر قم قابل روئیت است.
وی گفت: کوه دو برادران از نظر تنوع گیاهی و جانوری مورد توجه کمیته ثبت آثار طبیعی 
کشور قرار گرفت که مقرر شد با توجه به ظرفیت های گردشگری این کوه، پلان مدیریت خاص 
برای این اثر طبیعی مشخص شود. یزدانی افزود: قرار گیری کوه دو برادران در کنار کوه خضر 

و مسجد جمکران جلوه خاصی به آن  بخشیده است. 
مردم استان نسبت به این کوه علاقه خاصی دارند و برای برنامه های کوهنوردی و سنگ 

نوردی از آن استفاده می کنند.
وی به شرایط سخت صعود از کوه دو برادران اشاره کرد و افزود: تا کنون چندین گردشگر در 
مسیر صعود این کوه جان خود را از دست داده اند و همین موضوع سبب شده تا بحث صعود 

از این کوه به دید یک برنامه فنی کوه نوردی که نیازمند تجهیزات است نگاه شود.
مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری قم ادامه داد: گنبد نمکی قم یکی از 
جاذبه های گردشگری و منحصر بفرد است که در 25 کیلومتری شمال غرب شهر قم در مسیر 

جاده قم به جعفر آباد در نزدیکی شهرک دامشهر قرار دارد.
 یزدانی اضافه کرد: درون گنبد نمکی آبگیر کوچکی قرار گرفته است که بر زیبایی های این 
پدیده افزوده است بطوری که یکی از کم نظیرترین چشم اندازهای طبیعی کشور را می توان در 
آنجا شاهد بود. از ویژگی های مهم این اثر که آن را از سایر گنبدهای نمکی کشور متمایز می 

کند قرار گیری آن در دشت است.
 یزدانی با اشاره به اینکه روستای آمره در بخش خلجستان قم و در دهستان دستجرد قرار 
دارد گفت: چنار روستای آمره بدون شک یکی از کهنسال ترین و بزرگ ترین چنارهای ایران 
محسوب می شود، درختی بزرگ با صلابت که قرن هاست محل اجتماع مردم روستای آمره 

است که سن آن حدود 750 الی 800 سال برآورد می شود.
 وی ادامه داد: در بخش خلجستان قم و در دهستان دستجرد روستای دیگری وجود دارد به 
نام روستای گیو و چنار کهنسال این روستا، درختی با شکوه و زیباست که در محوطه امامزاده 

جعفر واقع شده است. 
مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری قم گفت: کهک از بخش های استان 
قم است که به علت کثرت روستاهای ییلاقی به عنوان یکی از مراکز گردشگری شناخته 
می شود چنار کهک درختی کهنسال با تنه ای ضخیم و زیبا که در مرکز شهر کهک قرار 

گرفته است.
 وی گفت: از مهمترین شاخصه های چنار کهک این است که سند مکتوب در خصوص 
قدمت این اثر وجود دارد و در سفرنامه ها از جمله سفرنامه سبزواری به این درخت اشاره شده 

است، سن این درخت حدود 650 سال تخمین زده می شود.
 یزدانی با بیان اینکه روستای وشنوه از توابع بخش کهک است و سه درخت چنار قنات بالا، 
گذر امامزاده و  مسجد پاچنار این روستا در فهرست میراث طبیعی به ثبت رسیدند اظهار کرد: 
ورود گردشگران به روستاها جدا از آثار مثبت آن می تواند خسارت هایی را نیز ایجاد کند، که 
از آن جمله می توان به یادگاری نوشتن روی تنه درختان اشاره کرد،  که این موارد می تواند 
پس از ثبت ملی آن و آموزش جوامع محلی در نحوه حفاظت اصولی از درخت کاهش و حتی 

پایان یابد.
با توجه به تعداد  آثار طبیعی کشور   یزدانی تصریح کرد: در پایان نشست کمیته ثبت 
پروندهای ارائه شده از استان قم و کیفیت پرونده ها، از اداره کل میراث فرهنگی، صنایع 

دستی و گردشگری قم تقدیر شد.

امیر آبادی نماینده قم :

نقش بانکها در توسعه تولید در قم بهبود یافته است 
عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی گفت: اکثر بندرهای کشور مملو از کالا و مواد 
اولیه است که تخلیه آنها به دلیل قوانین متعدد، موازی و ناکارآمد به کندی انجام می شود که 

خروجی چنین قوانینی نابودی کالای ایرانی است. 
احمد امیرآبادی فراهانی روز شنبه درجلسه ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی در سالن امام 
جواد استانداری قم، با اشاره به مشکلات پیشروی حمایت از کالای ایرانی اظهار داشت: نبود 
اراده دولت و مجلس، رانت های ویژه برای واردات و هزینه های بالای تولید ازجمله مشکلات 

تولید کالای ایرانی درکشور است. 
 وی با بیان اینکه بانک مرکزی بیشترین ارز را به بخش غیرتولیدی اختصاص داده است 
گفت: سنگ اندازی گمرک در صادرات و واردات موجب شده تا با وجود اینکه اکثر بندرهای 

ایران مملو از کالا باشد ولی ترخیص و صادرات آنها با تاخیر بسیار زیاد مواجه باشد.  
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی با تاکید بر اینکه برخی رانت های واردات کالا 
در حال نابود کردن کالای ایرانی است تاکید کرد: به جای اینکه به صادر کنندگان ارز داده 
شود معمولا به واردکنندگان که به نهادهای قدرت نزدیک هستند ارز داده می شود که این 

نقص باید رفع گردد.
  وی با بیان اینکه هزینه های تولید در کشورهای دارای اقتصاد پیشرو، بسیار پایین است 
تاکید کرد: در بخش حاکمیتی کشور ، به جای کمک به کاهش هزینه های تولید، بیشتر مانع 

هستند و قوانین و دستگاه های مختلف موانع مختلفی در راه تولید ایجاد می کنند. 
 امیرآبادی فراهانی، ادامه داد: اراده مجلس دربودجه سال آینده باید به سمتی باشد که 

قوانین اقتصادی با حداقل تغییرات به تصویب برسد.
  وی با تاکید بر اینکه بانک ها باید درشرایط اقتصادی پای کار باشد گفت: بانک ها در 
بازاریابی، توسعه تولیدات می توانند نقش مهمی ایفا کنند و شاهد هستیم که نقش آنها در 

توسعه تولید در قم نسبت به گذشته بسیار بهبود یافته است.   
حجت الاسلام والمسلمین مجتبی ذوالنوری نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی  
نیز در این جلسه با بیان اینکه باید در سیاست گذاریها پیرامون تولید، واردات و صادرات در 
کشور تجدید نظر شود افزود: بسیاری از عواملی که موجب آسیب به کالای ایرانی می شود از 

عوامل داخلی است که باید با وضع قوانین این مشکلات را برطرف کرد. 

در همایش راهبردی شرکت ذوب آهن اصفهان عنوان شد :

عزم جدی ذوب آهن برای ارتقاء صادرات
 در سال جاری

مدیرعامل شرکت گفت : ذوب آهن اصفهان از زمان بهره برداری تاکنون بالغ بر 70 میلیون تن 
تولید داشته است.صادرات ما نیز در این مدت بیش از 8 میلیون تن بوده که عمده آن در سال 

های اخیر بوده است.
مهندس منصور یزدی زاده با اشاره به میزان تولید و صادرات در شرایط فعلی افزود : در سال 
گذشته میزان 50 درصد از تولید شرکت صادر شده است و در هشت ماهه امسال نیز میزان 662 
هزار تن صادرات داشتیم که امید است، در سال جاری با وجود مشکلات و تحریم ها، از مرز یک 

میلیون تن صادرات عبور نماییم.
مدیرعامل شرکت تصریح کرد : در زمینه نیروی انسانی نیز هم اکنون میزبان 1۴ هزار نفر از 
کارکنان در داخل شرکت هستیم و همچنین تعداد 17 هزار نفر نیز در بخش معادن کشور به 

صورت غیر مستقسم با این شرکت در ارتباط می باشند.
این مقام مسئول با اشاره به اینکه ذوب آهن اصفهان بزرگترین جنگل دست کاشت کشور را 
به مساحت 16 هزار و 500 هکتار دارا می باشد ، بیان کرد : ذات صنایع در همه جای جهان با 
آلایندگی همراه است اما نکته مهم کنترل و کاهش این فرایند است. در زمینه زیست محیطی 

این شرکت اقدامات گسترده ای را انجام داده و پروژه های مهمی را نیز در دست اقدام دارد.
مهندس یزدی زاده گفت : بیمارستان شهید مطهری شرکت به عنوان یکی از بزرگترین و مجهز 
ترین مراکز پزشکی استان ، علاوه بر خدمت رسانی به پرسنل در راستای مسئولیت اجتماعی 

خود در سطح استان نیز خدمات رسانی می نماید.
وی اذعان ذاشت : امسال با چالش بحران آب مواجه بودیم که مشکلاتی را برای تولید ایجاد 

کرده بود اما برنامه ریزی صورت گرفته بحث تامین پایدار آب برقرار شد.
یزدی زاده در خصوص وضعیت فروش محصولات تولیدی شرکت گفت : امسال در مقایسه 
با سال گذشته ، 16۴ درصد رشد داشتیم که دلایل آن عبارتند از افزایش قیمت های جهانی، 
کاهش هزینه ها و تولید محصولات با ارزش افزوده بالا که مجموع آنها ارزش آفرینی مناسبی را 

در شش ماه نخست امسال برای شرکت رقم زده است.
مدیرعامل ذوب آهن با اشاره به اینکه برای ارتقاء تولید نیازمند ورود مواد اولیه به شرکت هستم 
گفت : امیدواریم با برنامه ریزی های صورت گرفته برای تامین مواد اولیه ، وضعیت معیشت 

پرسنل نیز بهبود می یابد.
وی افزود : شرکت با توجه به رویکردی که در آن قرار گرفته است و رسیدن به ظرفیت چهار 
میلیون تن تولید،  نقشه راه شرکت تدوین شده است و در صورت نیاز مورد بازنگری قرار می گیرد.

معاون سازمان صنعت ، معدن وتجارت استان قم خبرداد

اجرای طرح تشدید نظارتی ویژه شب یلدا  
معاون اداره نظارت و بازرسی و حمایت از حقوق مصرف کننده سازمان صنعت ، معدن وتجارت 
استان قم از اجرای طرح تشدید نظارتی ویژه شب یلدا  از شنبه 2۴ آذرماه تا جمعه در استان 

خبر داد.
معدن و تجارت استان قم احمد رضا سمیعی نسب با اعلام این خبر افزود: در آستانه شب یلدا 
و متعاقب آن افزایش تقاضا برای خرید کالا های مرسوم و پر مصرف ، این ایام را به لحاظ نظارتی 

از اهمیت و حساسیت ویژه ای برخوردار میکند.
وی اظهار داشت: در این طرح نظارت و افزایش گشت های بازرسی از واحدهای صنفی 
مورد نظر به ویژه واحدهای عرضه کالاهایی از قبیل آجیل و خشکبار ، میوه و تره بار و شیرینی 
در اولویت نظارت خواهد بود . معاون اداره نظارت و بازرسی و حمایت از حقوق مصرف کننده 
سازمان صنعت ، معدن و تجارت استان قم عنوان کرد: تعداد 5۴ بازرس و کارشناس نظارت و 
بازرسی سازمان صنعت ، معدن و تجارت ،اتاق اصناف و تعزیرات حکومتی در این ایام بر بازار و 
واحدهای صنفی ، میادین میوه و تره بار نظارت و بصورت مداوم گروه های کالایی پر مصرف 
را مورد رصد و پایش قرار خواهند داد. وی انجام گشت های مشترک بازرسی با همکاری اتاق 
اصناف ، تعزیرات حکومتی و دانشگاه علوم پزشکی را از اقدامات مهم این طرح  نظارتی برشمرد 
و افزود : به منظور سیانت از حقوق مصرف کنندگان و از بین بردن زمینه سوء استفاده از فضای 
بازار ، تشدید بازرسی از واحد های صنفی را به صورت گشت های مشترک در دستور کار سازمان 
قرار داده ایم .سمیعی نسب همچنین بیان کرد تمامی واحدهای صنفی موظف به نصب 
قیمت کالا و نرخ نامه در معرض دید عموم هستند و شهروندان می توانند هرگونه تخلف اعم از 
گرانفروشی، کم فروشی ، عدم نصب قیمت و عدم صدور صورتحساب و غیره را به شماره 12۴ 

سامانه ستاد خبری سازمان صنعت ، معدن و تجارت استان قم گزارش دهند.

سرپرست استانداری قم خبر داد

تشکیل کمیته ویژه برای ارتقاء کیفیت نان در قم
سرپرست استانداری قم از تشکیل کمیته ویژه ای به منظور بررسی راهکارهای عملی کیفیت 
بخشی به نان در قم با محوریت فرمانداری و با حضور دستگاه های مسؤول ظرف دو هفته آینده 

خبر داد.
سید محمد رضا هاشمی در بازدید از بخش های مختلف کارخانجات تولید آرد استان، از نزدیک 

در جریان فعالیت این واحدها قرار گرفت.
وی از گندم و آرد به عنوان دو کالای اساسی و محصول استراتژیک یاد کرد و گفت: تأمین و 

ذخیره سازی این محصولات از اهمیت بسزایی برخوردار است.
وی در ادامه موضوع مهم کیفیت نان و عوامل مؤثر بر آن را مورد اشاره قرار داد و تصریح کرد: 

کیفیت نان فرایندی است که باید از مزرعه تا سفره مد نظر باشد.
سرپرست استانداری قم با تأکید بر لزوم تلاش دستگاه های مسؤول در حوزه تولید آرد و نان، 
این مهم را از شاخص های ارزیابی مدیران مرتبط برشمرد و گفت: در شرایط فعلی اقتصادی باید 

رضایت مردم در مورد کالاهای اساسی و مورد نیاز از جمله نان جلب بشود.
وی آموزش نانوایان را عاملی مهم و تأثیرگذار بر مطلوبیت نان دانست و افزود: از سوی اتحادیه 
و سازمان صنعت، معدن و تجارت باید دوره های آموزشی و مهارت افزایی برای نانوایان و شاغلین 

در نانوایی های استان برنامه ریزی و اجرا شود.
هاشمی همچنین از تشکیل کمیته ویژه ای به منظور بررسی راهکارهای عملی کیفیت بخشی 
به نان در قم خبر داد و گفت: این کمیته با محوریت فرمانداری و با حضور دستگاه های مسؤول 

ظرف دو هفته آینده تشکیل خواهد شد.

توسط سرمانورچی راه آهن قم ؛

سکه تمام بهار آزادی پیدا شده به صاحبش  
برگردانده شد

مانورچی اداره کل  راه آهن قم ، که هنگام انجام وظیفه یک عدد سکه تمام بهار آزادی در 
قطار مسافری  متوقف در ایستگاه راه آهن قم پیدا کرده بود آن را پس از طی تشریفات اداری  

به صاحبش بازگرداند.
ابوالفضل حسنی اقتدار در گفتگویی گفت: در حین انجام وظایف محوله متوجه شیء نورانی 
در کف یکی از کوپه های قطار شدم؛ پس از بررسی متوجه شدم که شیء موجود یک عدد سکه 

تمام بهار آزادی است.
وی درباره این اقدام خود گفت:کسب روزی حلال بسیار سخت است و اینکه آدم با سختی 
و مشقت زیاد روزی حلال کسب می کند لذت بخش است.وی با اشاره به اینکه این یک 
امتحان الهی بوده ، گفت:من امانتداری را در کلاسی که معلمان آن پدر و مادرم بودندآموختم 
و خوشحالم که توانسته ام به خوبی ازعهده  این امتحان   الهی سربلند بیرون بیایم. انسان با مال  
مردم یا مال حرام بجایی نمی رسد همیشه از خدا طلب روزی حلال کردم و از این بابت خدا 
را شاکرم که کم و یا زیاد روزی حلا ل رسید ه و باعث شده خانواده ای سالم و فرزندانی صالح 

داشته باشم . 

مدیر فروشگاه های زنجیره ای رفاه در قم:

 100 درصد کالاهای فروشگاه ایرانی است
مدیر فروشگاه های زنجیره ای رفاه در قم در خصوص فروش بیسکوییت خارجی در این 

فروشگاه گفت: چنین موضوعی صحت ندارد و چنین برندی در فروشگاه رفاه موجود نیست.
سعید رضا احدیان در خصوص ثبت سوژه مردمی در »فارس من« مبنی بر »فروش بیسکوییت 
آلمانی در یک فروشگاه دولتی واقع در میدان سعیدی« به خبرنگار فارس در قم گفت: فروشگاه 
رفاه در سال 97 برای تحقق شعار حمایت از کالای ایرانی که توسط مقام معظم رهبری تعیین شد 
تمام کالاهای خارجی خود اعم از لوازم خانگی، مواد غذایی و دیگر اجناس و کالاهای موجود 
خود را مرجوع کرد.وی افزود: گفت: در حال حاضر بیش از 10 هزار قلم کالا در فروشگاه رفاه 
عرضه می شود که تمام این اجناس تولید داخل است.مدیر فروشگاه های زنجیره ای رفاه در 
قم با اشاره به حضور مکرر مسئولان نظارتی و استانی در این فروشگاه و تقدیر از عملکرد صورت 
گرفته برای حمایت از کالای ایرانی، اظهار کرد: فروش تولیدات داخل و حمایت از تولیدکنندگان 
ایرانی یکی از مهمترین موضوعات در این فروشگاه است که کاملًا مشهود و به دور از شعارزدگی 
در حال اجراست.وی با اشاره به گزارش فروش بیسکوییت آلمانی در این فروشگاه، خاطرنشان 
کرد: این گزارش صحت ندارد و چنین برندی نیز در فروشگاه رفاه موجود نیست. اگر بین 10 
هزار قلم کالا چند مورد جزیی کالای خارجی یافت شود قابل اغماض است و خوشحالیم که 
مشتریان ما نیز تا این حد بر روی مصرف تولیدات داخل حساس هستند و ما را در این مسیر 

یاری می دهند.

به مناسبت سالروز ولادت یازدهمین اخترتابناک امامت و ولایت

امام حسن عسکری)ع( پاسدار عقاید شیعه 

 
رونوشت آگهی حصر وراثت

کلاسه  به  دادخواست  شرح  به  شماره 908  شناسنامه  دارای  احمدی  سمیه  خانم  آقا/ 
از این شورا درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که   1021/3/97
شادروان یداله احمدی بوزندان بشناسنامه شماره 1296 در تاریخ 1393/2/28 اقامتگاه 

دائمی خود بدرود زندگی گفته، ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به :
1-ثریا باقری- فرزند اشرفعلی- ش ش 877- متولد 13۴1/۴/3- همسر متوفی

2-سمیه احمدی- فرزند یداله- ش ش 908- متولد 1361/6/23- دختر متوفی
3-سعیده احمدی- فرزند یداله- ش ش 1061- متولد 1365/2/8- دختر متوفی

دختر  متولد- 1373/۴/9-  ش 03110790۴0-  ش  یداله-  فرزند  احمدی-  ۴-سارینا 
متوفی

اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت آگهی می نماید تا هرکسی 
اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف یک ماه به 

شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد. م/286۴8
کرامت -  رئیس شعبه 3 شورای حل اختلاف 

معاونت امدادونجات جمعیت هلال احمر گلستان خبر 
داد: مانور افتتاحیه طرح ملی امدادونجات زمستانی با 
حضور یگان های امدادی، فرماندار شهرستان بندرگز، 

رؤسای شعب جمعیت هلال احمر گلستان برگزار شد.
سید رحیم میر کریمی اظهار کرد: با توجه به درپیش 
بودن طرح ملی امدادونجات زمستانی و لزوم آمادگی 
مانور  امدادی،  های  یگان  و  اجرایی  های  دستگاه 
افتتاحیه طرح ملی امدادونجات زمستانی در20 آذر ماه 

در محل اسکله بندرگز برگزار شد. 
همانند  گلستان  احمر  هلال  جمعیت  گفت:  وی 

سالهای گذشته و با ظرفیتی بیشتر آمادگی دارد در زمان 
بروز حوادث و خطراتی احتمالی در خدمت هموطنان 
عزیز ، پاسخی مؤثر  داشته باشد. معاون امدادونجات 
جمعیت هلال احمر گلستان اعلام کرد: از آنجائیکه 
داریم؛  رو  پیش  را  بلایای طبیعی  اثرات  هفته کاهش 
به مناسبت 5 دی سالروز زلزله بم، اجرای مانور زلزله با 
رویکرد شهری در شهرستان بندر گز در دستور کار قرار 
گرفت. میرکریمی افزود: این مانور به منظور محک زدن 
توان امدادی دستگاه های امدادرسان اجرا می شود و 
مهترین اثر بخشی این مانور هماهنگی اعضای کارگروه 

تخصصی امدادونجات است. هماهنگی دستگاه های 
اجرایی محصول ارزشمند این مانورها خواهد بود.

امدادونجات  طرح  مانور  افتتاحیه  مراسم  ادامه  در 
زمستانی و هماهنگی  برای اجرای مانور زلزله فرضی 5 
دی، حسین احمدی فرماندار شهرستان بندرگز ضمن 
تقدیر و تشکر از مجموعه جمعیت هلال احمر و یگان 
های امدادی و مسئولین شهرستانی که در این مانور 
همراهی کردند، از اجرای این مانورها استقبال کرد و 
هماهنگی دستگاه های اجرایی و امدادی را محصول 

ارزشمند اجرای این مانورها دانست.

معاونت امداد و نجات جمعیت هلال احمر گلستان :

مانور طرح ملی امداد و نجات زمستانی در استان برگزار شد   

استاندار گلستان در کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان؛

361 میلیارد تومان تسهیلات به واحدهای تولیدی استان پرداخت شده است

 استاندار گلستان با بیان اینکه از ابتدای امسال تاکنون361 میلیارد تومان تسهیلات رونق 
تولید به واحدهای تولیدی در استان پرداخت شده است، اظهار کرد: گلستان در این حوزه 
با پرداخت تسهیلات به 106 واحد تولیدی بعد از استان البرز تاکنون رتبه دوم کشور را کسب 

کرده است.
دکتر سید مناف هاشمی در یکصد و بیست و چهارمین جلسه کارگروه تسهیل و رفع موانع 
تولید استان تصریح کرد : امیدوارم این جایگاهی که در رونق تولید کسب کردیم با همکاری 

بانکها ادامه داشته باشد.

وی با اشاره به اینکه طی سال گذشته و امسال تعداد ۴2 واحد صنعتی تعطیل با همکاری 
دستگاههای مرتبط احیا شده است افزود: از شهریور امسال نیز با پرداخت تسهیلات به 66 
واحد تولیدی به مبلغ 279 میلیارد تومان، گلستان همچنان بعد ازاستان البرز دررتبه دوم 
کشور قراردارد. استاندار گلستان راستی آزمایی در پرداخت تسهیلات را جزو دستورات مهم 
این کارگروه دانست و افزود: دستگاههای نظارتی، امنیتی و اطلاعاتی به این بخش مستقیم 
ورود کنند و کارگاههایی را که این تسهیلات را دریافت کرده و درجایگاه مذکورهزینه نکردند 

معرفی نمایند.
دکتر هاشمی با بیان اینکه رتبه استان در کشور در حوزه تسهیل و رفع موانع تولید نشان 
دهنده رونق استان است، خاطر نشان کرد: امیدواریم با همکاری بانکها و دستگاههای 

اجرایی استان شاهد رونق بیشتر استان باشیم.
وی با اشاره به اینکه شیب توسعه دراستان بر اساس آمارها و ارقام سرعت خوبی داشته 
است، خاطر نشان کرد: دستگاههای اجرایی استان بخصوص بانکها از کارگروه تسهیل 

حمایت کامل کرده و پرداخت تسهیلات به بنگاهها را تسهیل نمایند.
استاندار گلستان در بخش راه آهن اینچه برون، ترکمنستان اشاره و تصریح کرد: با پیگیری 
وزارت راه و شهرسازی و استانداری گلستان تا دو هفته آینده مشکلات فی مابین برطرف 

شده و مراودات این استان با جمهوری ترکمنستان و کشورهای cis بیشتر می شود.
دکتر هاشمی با بیان اینکه در۴0 سالگی انقلاب همه دستگاههای اجرایی استان برنامه 
های شاد و امیدبخشی داشته باشند افزود: باید برنامه های خوبی برای همه شهرها تعریف 

کنیم تا همه مردم بتوانند در جشن انقلاب شریک بوده و شادی آن را احساس کنند.

مدیرعامل شرکت برق گلستان:
1۷ هزار ترانس برق و 110 هزار چراغ 

عابر در استان وجود دارد 
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق گلستان گفت: 68 پست توزیع و 

انتقال و 1۴ هزار کیلومتر شبکه فشار برق در گلستان وجود دارد
علی اکبر نصیری اظهار کرد: 68 پست توزیع و انتقال برق در گلستان 
وجود دارد، همچنین استان دارای هفت هزار کیلومترشبکه فشارمتوسط 
وهفتهزار کیلومتر شبکه فشار ضعیف است. وی افزود: 718 هزار مشترک 
برق در استان داریم که 82 درصد مشترکین خانگی، 11 درصد مشترکین 

تجاری و حدود پنج درصد عمومی هستند.
وی تصریح کرد: 17 هزار ترانس برق و 110 هزار چراغ عابر در گلستان 
وجود دارد و هزار و ۴72 نفر در مجموعه توزیع نیروی برق استان مشغول به 
کار هستند. مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان گفت: تمام تلاش ما 

این است تا هم استانی های ما سالی بدون خاموشی داشته باشند.

برگردان سیستم های wll بر روی تلفن همراه در 
مخابرات منطقه گلستان آغاز شد

مهندس شهمرادی مدیر مخابرات منطقه گلستان از برگردان تلفن های مشترکین wll بر روی موبایل  
خبر داد وگفت:با پیگیری های انجام شده فاز نخست برگردان در 103 نقطه استان از نقاطی که دارای 
سایت های wllو موبایل می باشند آغاز می شود.   وی ادامه داد: فاز بعدی در 57 نقطه استان و مربوط 
به سایت های سینگل  وتعویضbts  می باشد. وی گفت :هدف از اجرای این طرح ارتقای کیفیت و 
سرویس دهی مطلوب است :در این مرحله سیم کارت های قبلی مشترکین wll غیر فعال شده و سیم 
کارت جدیدی در اختیار مشترکین قرارمی گیرد مدیر مخابرات منطقه گلستان گفت : در فاز اول  این 
سرویس دهی فقط درمجموعه روستا پوشش داده می شود و به تعداد سیم کارت های مشغول بکار 
فعلی سیم کارت جدید تحویل مشترک می گردد. مهندس شهمرادی افزود: موفقیت درفازاجرایی اول 
که شامل voice می باشد فازبعدی کار را فعالسازی دیتا وپیامک عنوان کرد و در بحث پوشش بیشتر 
برای این سیم کارت ها پیگیری های انجام شده تا در نقاطی که خارج از محدوده روستا هستند نیز 
جزو سرویس موبایلی محسوب شوند یعنی هزینه های موبایل در داخل روستا مانند هزینه های تلفن 
ثابت محاسبه می گردد. وی تاریخ شروع طرح را  از2۴ لغایت 30آذر اعلام کرد و گفت به مدت یک ماه 

احتمال اختلال برای مشترکین wll به جهت تعویض سیم کارت وجود دارد  .
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فرصت زایی از تهدیدها با تقویت اعتماد عمومی 

راهی برای ناکامی دشمنان
تقویت اعتماد عمومی و سرمایه های اجتماعی، ضمن بی اثر کردن تهدیدهای 
بیرونی، توطئه های دشمن و چالش های درونی، می تواند نظام سیاسی را تقویت و 

فضای امید و نشاط را در جامعه بگستراند. 
حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی روز چهارشنبه گذشته ) 
21 آذرماه ( در دیدار جمعی از خانواده های شهیدان دفاع مقدس و مدافع حرم با اشاره 
به تحرکات و اقدامات دو سال اخیر آمریکایی ها به ویژه وضع تحریم های همه جانبه و 
کمک به دشمنان گوناگون ایران، نقشه های آنها را لو رفته خواندند و تاکید کردند: 
هدف آنها این بود که به وسیله تحریم و اقدامات ضد امنیتی، در کشور دو دستگی، 
اختلاف و جنگ گروهها به وجود آورند و عده ای را به خیابانها بکشانند و نام آن را 
هم »تابستان داغ« گذاشته بودند اما به کوری چشم دشمنان، تابستان امسال یکی از 

بهترین تابستانها بود. 
همانگونه که رهبر انقلاب فرمودند از ابتدای پیروزی انقلاب اسلامی، آمریکایی 
ها همواره از همه توان خود جهت به شکست کشاندن جمهوری اسلامی استفاده 
کرده اند. آنها با حربه های مختلفی همچون حمایت از رژیم صدام در جنگ تحمیلی، 
حمایت از گروه های معاند جمهوری اسلامی، تحریم ها و جنگ اقتصادی و جنگ 
رسانه ای و تبلیغات علیه جمهوری اسلامی بهره برده اند. با این حال طی سال های 
گذشته، همدلی و همبستگی میان مردم و مسوولان منجر به بن بست رسیدن طرح 

های ضد ایرانی، آمریکایی ها شده است. 
در این مساله شکی وجود ندارد که مشکلات عدیده ای به ویژه در عرصه های 
اقتصادی داریم، با این حال تجربه ثابت کرده همدلی و همبستگی ملی به مثابه سدی 
در برابر توطئه های طراحی شده دشمنان قرار گرفته است. بر این اساس تقویت اعتماد 
عمومی و سرمایه های اجتماعی امری گریزناپذیر می نماید که می تواند کشور را از دام 

توطئه های بیگانگان مصون نگاه دارد. 
در واقع بی اعتمادی ابتدا نسبت به ساختارهای سیاسی، سپس به عرصه اجتماعی 
و در نهایت به روابط میان فردی کشیده می شود و نتیجه اش نیز کوچک شدن 
ساحت اجتماعی و تقلیل مناسبات فردی است. بر این اساس به نظر می رسد که در 
روند اعتماد سازی متقابل میان مردم و حکومت، نه تنها نظام سیاسی بلکه نهادهای 

غیرحکومتی و نخبگان جامعه می توانند نقش موثری ایفا کنند. 
شرایط جمهوری اسلامی ایران آنگونه که از سوی دشمنان تبلیغ می شود، نیست 
و دشمن با جنگ رسانه ای و روانی خود، شرایط را تیره و تار و آینده را نافرجام نشان 
می دهد. بر این اساس، تصویرسازی غلط از جمهوری اسلامی ایران یکی از برنامه هایی 
است که در دستور کار رسانه های نظام سلطه قرار گرفته است و به شدت در حال 

مسموم کردن ذهن افکار عمومی داخلی است. 
از این رو بزرگنمایی رخدادهای تلخ و کوچک نمایی رویدادهای شیرین مهمترین 
آفتی است که جامعه را به سمت ناامیدی برده و فضا را نه تنها رخوت زده که حتی 
بحرانی نشان می دهد و تا زمانی که جامعه ناامید و دلسرد باشد نمی توان از بار 

مشکلات کاست. 
ایجاداصطکاک ها، کوبیدن بر طبل ناامیدی و کُندی حرکت توسعه ای در کنار 
ضعف عملکردها، مهمترین آسیب هایی هستند که نظام را در معرض خطر قرار می 
دهد. دشمن نیز با فعال نشان دادن گسل ها، تمایزها را پررنگ جلوه می دهد و با 
تحریم ها و اهرم های فشاری که در اختیار دارد، دو دستگی و اختلاف میان مردم و 

مسوولان را دنبال می کند.
البته فاصله گرفتن از مشکلات منوط به تلاش های بیشتر و فعالیت های 
گسترده است. در کنار این ها به نظر می رسد تقویت جامعه مدنی و سازمان های 
مردم نهاد به عنوان ناظری بر عملکرد مسوولان می تواند اثرگذاری مفید و سازنده 
ای را ایفا کند. بر این اساس تقویت سازمان های مردم نهاد به عنوان نهادهای واسط 
مردم و حکومت نقش مهمی در کاستن از ایرادات و معایب در عرصه های مختلف 

خواهد داشت. 
به عبارتی دیگر ترمیم نقاط ضعف و پررنگ کردن نقاط قوت می تواند ساختار را در 
برابر آسیب ها بیمه سازد همچنین در دیگر سو نیز همراهی و جامعه پذیری سیاسی 

از جانب مردم خواب های دشمنان را ناکام خواهد گذاشت.
با این حال به نظر می رسد مهمترین راهکار نزدیکی میان مردم و مسوولان و 
تقویت پایه های اعتماد عمومی است که نقطه ثقل آن امیدزایی و بسترسازی مشارکت 
در جهت پیشرفت همه جانبه است. از این رو با قوت گرفتن سرمایه های اجتماعی 
تهدیدهای بیرونی و چالش های درونی چندان اثرگذار نخواهد بود و نقشه های 

دشمنان نیز همانند چهار دهه گذشته جامه عمل نخواهد پوشید.

عمادافروغ: 

جنبش دانشجویی 
باید از بن بست خارج شود

 یک استاد دانشگاه با اشاره به این که مستحیل شدن جنبش دانشجویی در قدرت 
سیاسی یکی از آفات این جنبش است، گفت: جنبش دانشجویی باید از بن بستی که 

در آن است خارج شود.
عماد افروغ در سلسله جلسات بررسی جنبش دانشجویی که در جهاد دانشگاهی 
برگزار شد، اظهار کرد: جنبش دانشجویی متعلق به عرصه قدرت اجتماعی است نه 
قدرت سیاسی. قدرت اجتماعی را باید به گونه ای تعریف کرد که قدرت سیاسی را در 
بر می گیرد یا نسبت دیالکتیک با قدرت سیاسی داشته باشد. اگر قدرت اجتماعی در 
قدرت سیاسی مستحیل شود، باید فاتحه قدرت اجتماعی و قدرت سیاسی برخاسته 

از قدرت اجتماعی را خواند.
وی تاکید کرد: باید بین قدرت اجتماعی و قدرت سیاسی دیالکتیک برقرار شود 
و جهت اصلی هم باید از قدرت اجتماعی به سمت قدرت سیاسی باشد. اگر میان 
قدرت سیاسی و قدرت اجتماعی این رابطه به وجود نیاید، سیستم قفل می شود و 
به تدریج نیروهای اجتماعی احساس می کنند، نظام سیاسی مستقر با نیازهای روزانه 

آنها بیگانه است.
این استاد دانشگاه در ادامه با اشاره به این که جنبش دانشجویی بخشی از قدرت 
اجتماعی است، بیان کرد: جنبش دانشجویی در سال 32 چون به متعلق به قدرت 
اجتماعی بود در جامعه موج ایجاد کرد و به سایر نیروهای اجتماعی قدرت داد. جنبش 
اجتماعی 16 آذر با 13 آبان فرق می کند، چون در 13 آبان نهادهای مستقر طرفدار 

اقدام دانشجویان در 13 آبان بود.
افروغ همچنین بیان کرد: من جنبش دانشجویی 13 آبان را هیچ گاه زیر سوال 
نبردم، ولی معتقدم اگر 13 آبان رخ نمی داد انقلاب به ریل اصلی خود باز نمی گشت، 
اما برنمی تابم که این دانشجویان به قدرت سیاسی بپیوندند. خیلی از کسانی که در 13 
آبان ماه نقش آفرین بودند در ادامه جذب قدرت سیاسی بودند و ماجرا هم از همین جا 
شروع شد. آنها یادشان رفت باید حافظان خوبی برای قدرت اجتماعی باشند و آنچنان 
جذب قدرت سیاسی شدند که مانع هر فعالیت در دانشگاه شده و در  واقع ابزار هژمونی 

قدرت سیاسی شدند.
این استاد دانشگاه با اشاره به این که این افراد اهمیت قدرت اجتماعی را نفهمیدند، 
گفت: قدرت سیاسی مستقر همیشه به استمرار استقرار خود می اندیشد، بنابراین 
همیشه باید ناقدانی بر قدرت سیاسی وجود داشته باشد. این ناقدان همان روشنفکران 
و دانشجویان بوده که به قدرت اجتماعی متعلق هستند. در حالی که فعالان جنبش 
دانشجویی یا ابزار هژمونی قدرت سیاسی شدند یا می گویند دوران جنبش دانشجویی 
به سر آمده این یعنی حفظ وضع موجود، در حالی که من معتقدم هر آن ممکن است 

یک جنبش دانشجویی رخ دهد.
وی خاطر نشان کرد: جنبش دانشجویی باید مراقب باشد که جذب قدرت 
رسمی نشود. اگر دانشجویی می خواهد به قدرت سیاسی بپیوندد، نباید این کار 
را به اسم جنبش دانشجویی انجام دهد تا جنبش دانشجویی مستحیل نشود. 
جنبش دانشجویی نباید با افراد تعریف شود، زیرا ممکن است آنها جذب قدرت 
سیاسی شوند و مطالبات خود را فراموش کنند. در این شرایط ممکن است اصل 
جنبش دانشجویی زیر سوال برود، اما اگر جنبش دانشجویی با افراد تایید نشود، 

این اتفاق نمی افتد.
این استاد دانشگاه بیان کرد: جنبش دانشجویی در بن بست قرار گرفته و باید از آن 
خارج شود. این بن بست بیش از آنکه اتفاق تاریخی باشد به این دلیل است که فهم 

دقیقی از قدرت اجتماعی، قدرت سیاسی و نسبت میان این دو وجود ندارد.
وی ویژگی های جنبش دانشجویی را تشکل، ایدئولوژی و خارج بودن از قدرت 
سیاسی نامید و ادامه داد: استبدادستیزی، استکبارستیزی و عدالت خواهی همواره سه 
ویژگی جنبش دانشجویی در ایران بوده است. اکنون در جامعه مطالبه عدالت هم 
وجود دارد، اما به صورت سازمان یافته نمی بینید که جنبش دانشجویی برمطالبه 

عدالت خواهی حساسیت داشته باشد.
افروغ در پایان بیان کرد: نظام سیاسی به جای آنکه قدرت اجتماعی را باور کرده 
و ظرفیت های آن را بالفعل کند، مانع آن می شود. در نهادسازی، به قدرت اجتماعی 
کم توجه شده است ولی با این وجود من قدرت اجتماعی را فائق بر قدرت سیاسی 
می دانم. ممکن است برای فعالیت جنبش دانشجویی محدودیت هایی ایجاد شود، اما 
به عنوان بخشی از قدرت اجتماعی باید مسیر خود را دنبال کند. یکی از آفت های 
جنبش دانشجویی این است که در قدرت سیاسی مستحیل شود، بنابراین باید از این 

آفات خود را دور نگه دارد.

نکتـه

خبـر

سفیر اسبق ایران در مقر اروپایی سازمان ملل متحد در ژنو 
تاکید کرد:با وجود سازوکار ویژه مالی، دیگر نیز به نقل و انتقال 
پول به صورت فیزیکی و چمدانی نیست و پول خرید و فروش ها 

از این طریق حواله می شود. 
سیدعلی خرم به اظهارات فدریکا موگرینی، مسئول سیاست 
خارجی اتحادیه اروپا مبنی بر اجرایی شدن سازوکار ویژه مالی 
اتحادیه اروپا با ایران )SPV( اشاره کرد و گفت:  سازوکار ویژه مالی، 
یک مکانیزم تسهیل کننده روابط مالی و بانکی است؛ نه هدف 
است و نه خنثی کننده تحریم های امریکا. در واقع این سازوکار، 
شبیه به سوئیفت عمل می کند. سوئیفت هم مکانیزمی برای 
تسهیل در روابط بین بانکی در عرصه بین المللی با هدف تسهیل 

در معاملات است. 

* SPV درصدد پر کردن خلا عدم همکاری سوئیفت 
با ایران است

وی ادامه داد: سازوکار ویژه مالی مدنظر اتحادیه اروپا، قرار 
نیست جایگزین تعهدات و قراردادهای طرف مقابل در برجام مثلا 
امریکا شود. اما نکته ای که وجود دارد این است که ایالات پس 
از خروج از توافق هسته ای، علاوه بر اعمال مجدد تحریم هایش 
علیه ایران، از سوئیفت خواست به همکاری اش با ایران در نقل و 
انتقالات مالی پایان دهد و سوئیفت نیز همین کار را کرد. در واقع، 
سازوکار ویژه مالی اتحادیه اروپا، اقدام دوم امریکا را هدف قرار 
داده و درصدد پر کردن خلا عدم همکاری سوئیفت با ایران است

این تحلیلگر مسائل سیاست خارجی راه اندازی سازوکار ویژه 
مالی از سوی اتحادیه اروپا اقدامی دوطرفه و به سود هم ایران و 
هم اتحادیه اروپا است، اظهار داشت: اروپا مشاهده می کند ایالات 
متحده امروز درصدد زورگویی و اعمال فشار علیه ایران است و 
فردا ممکن است همین زورگویی و فشارها را علیه کشور دیگری 
مانند فرانسه و آلمان یا هر کشور دیگری اعمال کند. بنابراین 

سازوکار ویژه مالی، کانالی آزمایشی برای حفظ مناسبات است تا 
اروپایی ها ببینند که این مکانیزم تا چه اندازه قادر است نسبت به 

سایر کشورها و در مقاطع دیگر قادر به کار کردن است. 
خرم با بیان اینکه سازوکار ویژه مالی حسابی است که از سوی 
هفت کشور اروپایی تضمین شده است، تصریح کرد: سازوکار 
ویژه مالی، حسابی است که اگر چیزی را به اروپایی ها بفروشیم، 
اروپایی ها از طریق این کانال پولش را به ما می دهند و اگر هم ما 
چیزی از آنها خریداری کردیم، پولش را از طریق این حساب به 
آنها پرداخت کنیم. بنابراین با وجود این کانال، دیگر نیاز به نقل 
و انتقال پول به صورت فیزیکی و چمدانی نیست و پول خرید و 

فروش ها از این طریق حواله می شود. 
وی در پاسخ به این سوال که برخی می گویند سازوکار ویژه 
مالی همان نفت در برابر غذا و کالا است، خاطرنشان کرد: سازوکار 
ویژه مالی اصلا چنین چیزی نیست. برخلاف آنچه که روسیه، 
چین، هند، ژاپن و کره جنوبی گفته اند هرچقدر به ما نفت یا کالا 
بفروشید، ما پولش را نمی دهیم بلکه می توانید از ما جنس بخرید، 
اروپایی ها چنین چیزی نگفته اند. نفت در برابر کالا داستانی است 
که روس ها، چینی ها، هندی ها، ژاپنی ها و کره ای ها مطرح کرده اند 

که به نوعی سلب حاکمیت ما نیز هست. 

* SPV تهاتر نیست
سفیر اسبق ایران در چین و لیبی به تحریم های علیه ایران 
قبل از دستیابی به برجام اشاره کرد و ابراز داشت: در دوره ریاست 
جمهوری احمدی نژاد و هنگامی که هفت قطعنامه تحریمی علیه 
ایران صادر شد، ایران به ناچار مجبور به پذیرش این سازوکار شد 
که در برابر نفتی که می فروشد از برخی از کشورها مانند چین، 
هند و... کالا بخرد. آنها پول نفت ما را بلوکه کرده بودند و ما محدود 

و مجبور به خرید کالای چینی و هندی شده بودیم. 
خرم افزود: مهمترین ویژگی ای که سازوکار ویژه مالی اتحادیه 

اروپا دارد، آن است که مجبور به خرید کالا اروپایی نیستیم 
هرچند که کالا اروپایی از کالای هندی، چینی و روسی کیفیت 
بهتر و تکنولوژی بالاتری دارد اما با همین وجود، سازوکار ویژه 
مالی یک مکانیزم نقل و انتقال مالی است و حتی تهاتر هم نیست. 

* سیاست خارجی، امری دو طرفه است
وی درخصوص علل تاخیر در اجرایی شدن سازوکار ویژه 
مالی از سوی اتحادیه اروپا نیز بیان کرد: اروپایی ها ایران را سرکار 
نگذاشته اند و براساس آنچه فدریکا موگرینی، مسئول سیاست 
خارجی اتحادیه اروپا گفته است، این سازوکار از اواخر ماه دسامبر 
و پیش از آغاز سال نو میلادی، اجرایی می شود. در این ماجرا 
نکته ای وجود دارد و آن، این است بدانیم سیاست خارجی، امری 
دو طرفه است و اینگونه نیست که ما فقط بگویم و آنها اطاعت امر 
کنند و طرف مقابل خواسته ای داشته باشد و ما تره ای هم برای 
آنها خرد نکنیم. این کارشناس مسائل اروپا و امریکا با بیان اینکه 
اتفاقات رخ داده نظیر ادعای تلاش ایران برای انفجار مقر همایش 
منافقین، ادعای دانمارک و آزمایش های موشکی اثرات منفی بر 
اراده اروپایی ها می گذارد، یادآور شد: ایجاد سازوکار ویژه مالی فارغ 
از اینکه دارای پیچیدگی های فنی و حقوقی است و از طرف دیگر، 
ابتکار جدید و تازه ای است که اینها بر تاخیر در اجرایی شدن آن 
اثر می گذارد، وجه دیگر نیز دارد و آن، این است که باید ببینم 
خود ما نیز چه کارهایی را انجام داده ایم که موجب این تاخیر 
شده است و اینکه آیا ما از آمادگی صد در صدی برای راه اندازی 

آن برخوداریم؟ 

* ایران از هل دادن اروپا به آغوش ترامپ و نتانیاهو 
خودداری کند

خرم با تاکید بر اینکه ایران باید از انجام کارهایی که موجب 
هل دادن اروپا در آغوش ترامپ و نتانیاهو می شود، خودداری 

کنیم، عنوان کرد: چه بخواهیم و چه نخواهیم و چه دوست داشته 
باشیم یا نداشته باشم، اروپایی ها نگرانی هایی در توانمندی موشکی 
ایران دارند. ما نباید در آستانه اجرایی شدن سازوکار ویژه مالی از 
سوی اتحادیه اروپا، دست به اقداماتی بزنیم که تنها نتیجه اش 
این می شود که ترامپ، پمپئو و نتانیاهو بگویند که دیدید که ما 
راست می گفتیم. در آزمایش اخیر موشکی هم دیدید که ترامپ 
و پمپئو ابراز خوشحالی کردند. وی در پاسخ به این سوال که تا 
چه اندازه احتمال تکرار سناریوی توافق ایران با سه کشور اروپایی 
در سال 2۰۰3 وجود دارد؟  گفت: این احتمال هیچ پایه و اساسی 
ندارد. اتحادیه اروپا و سه کشور اروپایی در مقابل پایبندی ایران، 
متعهد به عدم اعمال تحریم ها، تسهیل در مبادلات مالی و انجام 
همکاری های اقتصادی هستند. تهران نیز در برابر عدم پایبندی 

آنها می تواند اقدام به خروج از توافق هسته  ای کند. 
آلمان و فرانسه، توان مقابله در برابر تهدیدهای امریکا را دارند

سفیر اسبق ایران در مقر اروپایی سازمان ملل متحد در ژنو 
با بیان اینکه ایران امروز با بیان ایران سال های ۸2 تا ۸۴ بسیار 
فرق دارد، اظهار داشت: در آن زمان، ایران به دانش غنی سازی 
مسلط نبود و ما حتی یک آبشار سانتریفیوژ هم نداشت در حالی 
که دانش هسته ای امروز در ایران بومی شده است و ایران صدها 
آبشار سانتریفیوژ دارد. آنچه بیش از یک دهه گذشته رخ داد، دیگر 

قابل تکرار نیست. 
خرم در پاسخ به این سوال که چرا اتریش از پذیرش میزبانی 
سازوکار ویژه مالی امتناع کرد ولی آلمان و فرانسه به صورت 
مشترک دواطلب به پذیرش این مکانیزم شده اند؟ تصریح کرد: 
کشورهای کوچک به ویژه کشورهای اروپای شرقی، در مقابل 
ایالات متحده شکننده است. در این شرایط وقتی یک مقام 
امریکایی تماس می گیرد، آنها رنگ شان می پرد و سریعا اطاعت 
امر می کنند ولی آلمان و فرانسه، دو قدرت بزرگ اروپا هستند که 
توان مقابله سیاسی و اقتصادی در برابر تهدیدهای امریکا را دارند. 

دبیرکل جامعه اسلامی مهندسین گفت :مسائل مملکت 
ساختاری،  بعد  در  است،  عملکردی  و  رویکردی  ساختاری، 
مجلس را در نظر بگیریم که این موضوع ربطی به اصلاح طلبی 
و اصولگرایی ندارد، خاستگاه مجلس این است که 29۰ نماینده 
قسم می خورند حافظ منافع ملی باشند در حالی که 1۰ نفر هم 
اینگونه نیستند و منافع ملی در مجلس صاحب ندارد فقط در 

تئوری می گوییم منافع ملی در راس امور است.
»محمدرضا باهنر« در دیدار اعضای شورای مرکزی این تشکل 
اصولگرا افزود: در مجلس هرکسی طرفدار اهداف خودش است 
یکی معلمان، یکی گارگران و برخی فقط به فکر حوزه انتخابیه 
خودشان هستند، ساختار مجلس این است که نمایندگان به 
دنبال منافع منطقه ای هستند و هیچ کس به منافع ملی فکر 

نمی کند. 

* در حق دولت روحانی نامردی نکنیم 
دبیرکل جامعه اسلامی مهندسین درادامه گفت: با دولت 
روحانی در یک جناح نیستم اما معتقدم نباید در حق او نامردی 
کنیم چرا که او کار کرده و در جاهایی موفق بوده و برخی موارد 
هم نبوده است. وی افزود : افراط و تفریط داریم یکی دولتش 
دولت پیرمردهاست و دیگری می خواهد همه اعضای دولت را 
جوان کند.نماینده ادوار مجلس ادامه داد: در نیروهای مسلح رتبه 
های نظامی پله پله داده می شود، اما در وزارتخانه ها این رده 
بندی را قبول ندارند و یک سرباز را مدیر می کنند و اجازه ندادیم 
به ترتیب پله ها و رده ها را طی کند. مقصر بودیم که ستوان های 
وزارتخانه ای را ستوان نگه داشتیم و اجازه ندادیم که سرگرد 

بشوند و به درجه بالا بروند. 
باهنر یادآور شد: از آن سو احمدی نژاد آمد و گفت که من 
دولت ژنرال ها را نمی خواهم. به او گفتیم چهارتا آدم متفکر و 

مجرب را به کابینه ببر اما او گفت من فقط سرباز می خواهم. 
وی با بیان این که 6۸ درصد جمعیت کشور پس از انقلاب به 
دنیا آمده اند، گفت: بیش از 6۰ درصد جمعیت کشور امام و دفاع 
مقدس را درک نکرده اند و آنها امروز حق دارند که سوال کنند، 
شما برای ما چه کرده اید؟، اگر انقلاب نمی کردید چه اتفاقی 

می افتاد که تاکنون نیافتاده است؟ 
وی تصریح کرد: باید کارنامه عالمانه و عادلانه از عملکرد نظام 
در ۴۰ سال گذشته داشته باشیم، در این چهار دهه دولت های 
مختلفی بر سرکار آمدند و همه در هر آنچه رقم خورده شریک 
بوده اند. دبیرکل جامعه اسلامی مهندسین افزود: از زمان شهید 
رجایی به این سو مجموعه اقدامات قابل قبولی انجام شده و رهبر 

معظم انقلاب با هدایت، راهبری، مدیریت، عمق نگری و بصیرت 
در این مسیر نقش ایفا کرده اند. باهنر ادامه داد: شاید بگویند هر 
حکومتی بود در این ۴۰ سال بیمارستان، مدرسه، راه و جاده 
می ساخت. اما یک تفاوت وجود دارد و آن این است که مدعی 
هستیم رتبه ما در بسیاری شاخص ها مانند بهداشت، آموزش، 
عمران و.... در حد معجزه آسایی اصلاح شده است. رییس جبهه 
پیروان خط امام و رهبری گفت: اکنون در بسیاری از شاخص 
های توسعه در ردیف 25 کشور برتر دنیا هستیم. همچنین طبق 
تحقیق یک مجله خارجی، ایران در رتبه هشتم جهان از حیث 
اقتدار نظام و قدرت نظامی قرار گرفته است که در نوبه خود بی 
نظیر است. باهنر با بیان این که همه قبول دارند به لحاظ امنیتی و 
اطلاعاتی در غرب آسیا جزو بهترین ها هستیم و کارنامه درخشانی 
داریم، از روند رشد تولید ناخالص داخلی انتقاد کرد و گفت: به 
این رقم قانع نیستیم. رتبه تولید ناخالص داخلی ما در بین 2۰۰ 

کشور، زیر 2۰ است اما باید ارتقا یابیم.

* اینکه بگوییم کاری انجام نشده و قبلی ها کاری 
نکرده اند را نمی پذیریم 

باهنر افزود: البته اشکالات زیادی هم وجود دارد از چالش 

گرفته تا تهدید، ابربحران و آغاز فروپاشی واژه ها و عباراتی هستند 
که بر حسب بینش و نگرش افراد روی شرایط حال حاضر کشور 
گذاشته می شود، قبول داریم که مشکلاتی مانند بیکاری و... 
وجود دارد. اما اینکه بگوییم کاری انجام نشده و قبلی ها کاری 

نکرده اند را نمی پذیریم. 
وی با انتقاد از رفتار برخی نمایندگان گفت: این روحیه 
را در نمایندگان زیاد دیدیم، هر کدام می آمدند و مدعی 
نمایندگان  نکردند.  کاری  قبل  دوره  نمایندگان  بودند 
چندماه  از  پس  اما  دارند  بالایی  انگیزه  نخست  روزهای 

تغییر می کنند. 
نگران  کرد:  تصریح  مهندسین  اسلامی  جامعه  دبیرکل 
را  بعد  بودجه سال  است  قرار  که  مجلسی هستم  و  دولت 
ببندند، هر کدام یک طور توصیه و تجویز می کنند. یک 
چک داریم که همه هم مستحق دریافت هستند. حوزه دفاع، 
سلامت، آموزش و پرورش و... همگی بودجه می خواهند و 

مملکت باید اداره شود. 
باهنر با ابراز نگرانی از برخی نظرات غیر کارشناسی درمورد 
بودجه گفت: مردم گرفتارهستند، دلمان هم می سوزد، اما آنقدر 
این بودجه را غیرکارشناسی تقسیم می کنند و رشد می دهند 

که بودجه متورم می شود و مانند »کیک پوکی« می شود که به 
ظاهر سه کیلویی است اما روی ترازو که می گذاریم یک کیلو 

بیشتر نیست. 

* فساد داریم اما مردم فکر می کنند همه دزد هستند
باهنر به تبعات سوء افزایش حقوق کارمندان اشاره و تصریح 
کرد: دولت قصد دارد حقوق های سال بعد را 2۰ درصد افزایش 
دهد، اما این موضوع عواقبی بدی نیز به دنبال دارد به طوریکه از 
آن سو 3۰ درصد تورم از جیب مردم بیرون می کشند و اینطور 
روحیه و شجاعتی نیز میان هیچ کدام از تصمیم گیران وجود 

ندارد که بگوید حقوق های سال آینده فریز  شود. 
وی با بیان این که گروه دوم مشکلات رویکردی هستند، 
اظهارداشت: رویکرد ما باید به سمت برخی مسائل اصلاح شود. 
طی ۴۰ سال گذشته رضایت کوتاه مدت مردم را بر منافع دراز 

مدت آنها ترجیح دادیم که باید این رویکرد تغییر کند. 
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان این که قبول داریم 
ناکارآمدی و فساد اقتصادی وجود دارد و باید به مطالبات مردم 
پاسخ دهیم، خاطرنشان کرد: هشت ماه اخیر تحقیقاتی انجام 
دادیم که نشان می داد آنچه تبلیغ کردیم و در افکار عمومی 

جاانداخته ایم 1۰ برابر واقعیت هستند.
باهنر افزود: فساد داریم اما مردم فکر می کنند همه دزد 
هستند. 2۰۰ مدیر نجومی بگیر پیدا شد و مردم فکر می کنند 
همه مدیران نجومی بگیرند. ناکارآمدی هم که همینطور به 
هرکس می رسیم می گوید ناکارآمدی همه جای مملکت را گرفته 

است. 

* باید به شکل دموکراتیک در کنار هم کار کنیم
وی در بخش پایانی سخنان خود به لزوم تشکیل حزب فراگیر 
اشاره کرد و گفت: بنده یک حرف تندی را همیشه می زنم. بدون 
وجود سه چهار حزب فراگیر چهارچوب دار نسبت به آینده مردم 

سالاری دینی بیمناک هستم.
دبیرکل جامعه اسلامی مهندسین ادامه داد: حزب باید در 
چهارچوب نظام باشد ، برای تشکیل احزاب باید زیرساخت ها 
آماده و فرهنگ سازی انجام شود. هنوز »ما« خود را »من« می 

دانیم و هیچ کدام قصد نداریم قدری »نیم من« بشویم. 
باهنر تصریح کرد: برخی مواقع احساس می کنم اصلاح طلبان 
اجازه اتحاد به ما را نمی دهند، خیر، اشتباه است این خودی ها 
هستند که نمی گذارند یک حزب کامل و فراگیر شویم. باید دست 

به دست هم بدهیم و دموکراتیک در کنار هم کار کنیم. 

سیدعلی خرم :

با وجود ساز و کار ویژه نیازی به نقل و انتقال چمدانی پول نیست 

محمد رضا باهنر: 

منافع ملی در مجلس صاحب ندارد 

معـاون پارلمانـی رئیس جمهـور گفـت: اگـر مـا بـه اصـول 
دموکراسـی معتقد هسـتیم، با یک روش دموکراتیک، تصویب 
لوایـح مربـوط بـه اف ای تـی اف در مجلـس انجام شـد. اگر به 
مسـائل امنیتـی کشـور فکر مـی کنیم، شـورای عالـی امنیت 

ملـی دربـاره موضوع اظهارنظـر کرد.
حسـینعلی امیـری درباره ایـن موضع کریمی قدوسـی که 
گفتـه »5۰ درصـد نماینـدگان مجلـس دنبال فروپاشـی نظام 
هسـتند« گفت: تاییـد صلاحیت نمایندگان مجلـس از طریق 
شـورای محتـرم نگهبـان انجـام می شـود. ایـن شـورا در یک 
فراینـد دقیق صلاحیـت نامزدهای نمایندگی مجلـس را مورد 

بررسـی قـرار می دهد.
بـه صلاحیـت  افـزود: دسـتگاه های مختلـف راجـع  وی 
نامزدهـای نمایندگـی مجلـس بـه شـورای نگهبان اسـتعلام 
مـی دهنـد، نهایتا در کمیته های کارشناسـی و سـپس صحن 
شـورای نگهبـان صلاحیت نامزدهای نمایندگـی مجلس مورد 

بررسـی قرار می گیـرد و اعـلام نظر می شـود. این }صحبتی{ 
کـه آقـای کریمی قدوسـی اظهار کردند، خوب اسـت شـورای 
محتـرم نگهبان در خصوص موضوع توضیح بدهد تا مشـخص 
شـود بیّنه آقای کریمی قدوسـی چیسـت و شـورای نگهبان از 
اینکـه چنیـن افراد را تأیید صلاحیـت کرده، چه دفاعـی دارد؟

معـاون پارلمانی رئیـس جمهور یادآور شـد: مناسـب ترین 
مرجع برای پاسـخگویی به ایـن ادعای آقای کریمی قدوسـی، 
سـخنگوی شـورای  نگهبـان اسـت. توصیـه می کنم حتمـا از 
آقای دکتر کدخدایی سـخنگوی شـورای نگهبان سئوال شود، 

او حتما پاسـخش دقیق خواهـد بود.
وی دربـاره ایـن صحبـت رئیس جمهـور که چـرا مخالفان 
اف ای تـی اف هزینـه مخالفـت شـان را شـفاف به مـردم نمی 
گوینـد و مسـئولیتش را برعهده نمی گیرنـد؟ گفت: به هرحال 
لوایـح مربـوط بـه اف ای تـی اف در بخش هـای مختلف دولت 
مـورد کارشناسـی قـرار گرفـت. در مـواردی کـه شـائبه بحث 

امنیـت ملـی و امنیـت کشـور بـود، علاوه بـر بحث و بررسـی 
در کمیسیون سیاسـی-دفاعی دولت، شورای عالی امنیت ملی 

نیز دربـاره آنها نظـر داد.
عضـو کابینه دولت دوازدهم بیان کرد: دبیر محترم شـورای 
عالـی امنیـت ملی در جلسـه غیـر علنی مجلس حضـور پیدا 
کـرد و توضیـح داد. جمـع بندی این بود کـه در وضعیت فعلی 
تصویـب لوایـح مرتبط بـا اف ای تی اف از ضرورت های کشـور 
اسـت و استانداردسـازی  ارتباط و مراودات ما با موسسـات مالی 

و بانک هـای دنیـا بایـد از این طرق انجام شـود.
وی ادامـه داد: در مجلـس راجـع بـه لایحـه الحـاق بـه 
کنوانسـیون مبـارزه بـا تامیـن مالی تروریسـم تقریبـا بیش از 
2 سـاعت قبـل از آغـاز نشسـت علنـی، بـا حضـور موافقین و 
مخالفین جلسـه غیرعلنی برگزار شـد، نمایندگان های بخش 
هـای مختلف نظام آمدند و اظهارنظر کردند. بعد از آن جلسـه  
علنـی مجلس شـورای اسـلامی شـروع شـد و مجلس بـه این 

لایحـه رای داد.امیـری تأکیـد کرد: اگر ما به اصول دموکراسـی 
معتقد هستیم، با یک روش دموکراتیک، تصویب لوایح مربوط 
بـه اف ای تـی اف در مجلس انجام شـد. اگر به مسـائل امنیتی 
کشـور فکر می کنیم، شـورای عالی امنیت ملی درباره موضوع 
اظهارنظـر کـرد و دبیـر محتـرم ایـن شـورا بـه مجلـس آمد و 

داد. توضیح 
عضو کابینه دولت دوازدهم ادامه داد: بعد از رسـیدگی های 
دقیـق، موافقیـن و مخالفیـن، بخش خصوصی، بخـش بانکی، 
بخـش اقتصـادی و بخش های امنیتـی دیدگاه ها و اسـتدلال 
هـای خـود را بیـان کردنـد و سـپس جمع بنـدی انجام شـد، 
حـالا بـا وجـود طی شـدن این مسـیر، بیـان اینکـه اف ای تی 
اف مخالف مصالح و امنیت کشـور اسـت، بویژه از جانب برخی 
مراجع رسـمی خیلی نمی تواند وجهه ای داشـته باشـد و قطعا 
مخالفت با اف ای تی اف برای کشـور هزینه دارد. صحبت های 

آقـای رییس جمهـور نیز ناظـر بر همین موارد اسـت.

 محمـد مهاجـری،  فعال سیاسـی اصولگرا با توجـه به ایده 
ایجاد »شـورای وحدت« برای اصولگرایان گفت: جریان اصولگرا 
هر کاری را که می خواسـته و می توانسـته انجام دهد ا در دوران 
گذشـته کـرده اسـت و هیـچ ایده نـو و اتفـاق تـازه ای در میان 
آن ها نیسـت. محمد مهاجری،  فعال سیاسـی اصولگرا با اشـاره 
بـه راهـکار جدید برخـی گروه های اصولگرا بـرای ایجاد وحدت 
بـا نـام »شـورای وحـدت« می گوید کـه اصولگرایـان حتی اگر 
به دنبـال وحـدت هم باشـند، دنبال این هسـتند کـه آن تعداد 
رای حداقلـی کـه معمولا اصولگراهـا را دور هـم جمع می کند 
را بـه همـان انـدازه حفـظ کننـد. وگرنـه بـه نظـر نمی آید که 
اصولگرایـان اصلا بتوانند در تعداد آرایی که به دسـت می آورند 

جمعیـت بیشـتری را دور خود جمع کنند.
متن گفت وگو با محمد مهاجری را در زیر بخوانید.

*آقـای مهاجـری، بـاز هـم در آسـتانه انتخابـات 
اصولگرایـان بـه فکـر وحـدت افتاده انـد و برهمیـن 
اسـاس طرح »شـورای وحدت« را به میان کشـیده اند. 
به نظر شـما ایـن طرح هم مانند گذشـته با شکسـت 

مواجـه می شـود یـا ارزیابـی متفاوتـی دارید؟
12، 13 سـال اسـت که اصولگراها برای رسـیدن به وحدت 

طولانی مـدت فرصت هـا را از دسـت داده اند. از سـال ۸۴ به بعد 
و زمانـی کـه احمدی نـژاد کاندیدای ریاسـت جمهوری شـد، از 
همـان مقطـع در میـان اصولگرایـان اختلافاتی به وجـود آمد 
کـه ایـن اختلافـات روز بـه روز هـم ریشـه دارتر شـد. در دوره 
قبلـی ریاسـت جمهوری که حتی جمنا هم بـه وجود آمد هیچ 
اتحـادی صـورت نگرفت. چـون به عنـوان مثـال دو کاندیدای 
اصلـی جنـاح اصولگـرا ازجملـه قالیباف و رییسـی هیـچ کدام 
جمنا را نپذیرفتند و عضو آن نشدند. جمنا خیلی کوچک تر از 
آن بـود که بتواند همـه اصولگرایان را دربربگیـرد. نمی دانم چه 
کسـانی می خواهند مجـددا علم وحـدت را بردارنـد اگر همان 
آدم هـای قبلـی باشـند که به نظـر من هیـچ اتفاق تـازه ای رخ 

نخواهد داد.
* بـا توجـه بـه اینکـه اصولگرایـان تـا به حـال به 
ایـن خواسـته 12، 13سـاله نرسـیده اند با چـه روش و 
سـازوکاری ایـن وحـدت را می تواننـد عملـی کنند؟ 
یـا  نبوده انـد  سـال ها  ایـن  در  مناسـبی  آدم هـای 

راهکارهـای مناسـبی پیـش گرفتـه نمی شـود؟
جریـان اصولگرایـی و حتـی اصلاح طلبی هیچ کـدام حاضر 
نیسـتند شـرایط نویـی را کـه در جامعـه به وجود آمـده درک 

کننـد. به خصـوص اصولگرایان فکر می کنند که هـم با روش ها 
و هم با افراد سـی سـال پیش می توانند موفقیت کسـب کنند. 
آن هـا بـه هیچ وجه بدنـه اجتماعـی رای خود نـگاه نمی کنند. 
اصولگرایـان حتـی اگر به دنبال وحـدت هم باشـند، دنبال این 
هسـتند که آن تعداد رای حداقلی که معمولا اصولگراها را دور 
هـم جمع می کنـد، به همان اندازه فقط بتواننـد این ها را جمع 
کننـد. وگرنه به نظـر من نمی آید که اصولگرایـان اصلا بتوانند 
در تعداد آرایی که به دسـت می آورند جمعیت بیشـتری را دور 
خـود جمع کنند. در واقـع رای جریان اصولگرایان رویش ندارد. 
بـا تلاش برای این وحدت شـاید بیشـتر به دنبال این هسـتند 

که ریزش بیشـتر نداشته باشند.
* پـس فکـر می کنیـد کـه کلا برنامـه ای ندارنـد و 
صرفـا سـعی می کنند وضـع موجـود را حفـظ کنند؟

به نظر من بیشـتر متوسـل به روش هایی می شـوند که در 
گذشـته موفق تـر بوده انـد، وگرنه جریـان اصولگـرا نه گفتمان 
تـازه ای دارد، نـه ایده ای تـازه و حرف نویـی دارد. همان طور که 
اصلاح طلبـان هـم ندارند.می خواهـم بگویـم کـه کلا جامعه به 
لحاظ فعالیت سیاسـی و به لحاظ نوگرایی سیاسـی کاملا فریز 
شـده اسـت. اینکه بـا ایـن وضعیت فعلـی و ایـن آدم هایی که 

الان می بینیـم انتظار داشـته باشـیم که اتفاق خاصـی در بین 
جناح های سیاسـی مـا بیفتد، نه ایـن انتظار بیهوده ای اسـت.

* تصـور کنیـد کـه دوره بعـد جریـان اصولگرایی 
بتوانـد کار را بـه وحـدت برسـاند و اداره کشـور را به 
دسـت بگیرند، فکـر می کنید توانایـی اداره کشـور را 

دارند؟
جریـان اصولگـرا هـر کاری کـه می خواسـته انجـام دهد و 
می توانسـته که انجام دهد در دوران گذشـته کرده اسـت. هیچ 

ایـده نو و اتفـاق تـازه ای در میـان آنها نمی بینم.
* ممکـن اسـت بـا توجه بـه ایـن انفعالی کـه بین 
گروه هـای مختلف اصولگرایـی وجود دارد، کار دسـت 
تندروهـای اصولگرا بیفتـد؟ چون آنها بـه نظر فعال تر 

. یند می آ
احتمال آن خیلی زیاد و دلیل آن هم روشـن اسـت. دلیل آن 
ایـن اسـت که برخـی از اصولگرایـان که حتی ممکن اسـت که 
خـود آنهـا هم آنچنان تندرو نباشـند، بدشـان نمی آیـد که این 
جریـان های تندرو جاده صاف کن آنها باشـند و به نوعی به آنها 
میـدان می دهند. بارها هم فهمیده اند که این کار اشـتباه اسـت 

امـا هیچ بعید نمی دانـم که مجددا ایـن اتفاق بیفتد.

معاون پارلمانی رئیس جمهور: 

مخالفت با اف ای تی اف برای کشور هزینه دارد

مهاجری،  فعال سیاسی اصولگرا: 

اصولگرایان، تندروها را جاده  صاف کن خود می دانند
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گرفتگى در میان جمعى شادمان
 سنگینى است، و شاد بودن در میان جمعى 

گرفته، سبك مغزى است

یکشنبه - 25 آذر 1397- سال بیست و یکم - شماره  4708

هنرکده سنگ جعفری یکی دیگر از واحدهای شاخص و برتر در صنایع سنگ استان قم شناخته می شود 
که به لحاظ ارایه محصولات و خدمات با کیفیت موفق به جلب رضایت و اعتماد فعالان صنعت ساختمان و 

مشتریان در مقیاسی گسترده شده است.
عزیز جعفری مدیر این هنرکده سنگ در گفت و گو با خبرنگارما از سابقه ی طولانی مدت فعالیت خود 
در صنعت سنگ خبرداد و گفت: کار در این صنعت را ابتدا در کارگاه یکی از بستگان نزدیک خود فراگرفتم 
که زمینه اصلی فعالیت آن سنگ مرمر بود و من با دستگاه تراش سنگ را به ابعاد مختلف تراش و صیقل 

می دادم.
این تبعه افغان که از 41 سال پیش و درسن 2 سالگی توسط والدین خود به دلیل نا آرامی های کشورش 
به ایران مهاجرت کرده است افزود: پس از آشنایی با فنون این حرفه و کسب تجارب نسبی در حوزه صنعت 
سنگ، تصمیم به ادامه این حرفه به صورت مستقل گرفتم که در این راستا ابتدا دستگاه و ابزاری تهیه و 

فعالیت در حیطه ی نمای ساختمان را کلید زدم.

* مهمترین پروژهای انجام شده توسط هنرکده سنگ جعفری
عزیز جعفری خاطرنشان کرد: در سال هایی که این مجموعه راه اندازی شد؛ ستون های سنگی شومینه 
مد رایج نمای صنعت ساختمان بود. پس از مدتی با حاج اصغر صابری و حاج محمد گلیار که از معماران 
سنتی - اسلامی سرشناس استان به شمار می روند ؛ آشنا شده و این حضرات با مشاهده نمونه کارهای ما؛ 
تمایل به همکاری پیدا کرده و متعاقباً در مناقصه ای شرکت و پروژه  حرم مطهر حضرت رقیه )س( و حدود 

120 ستون تراورتن را با دستگاه تراشیدیم که نمره بالایی به ما تعلق گرفت.
وی همچنین از تعبیه 12 ستون مرمر برای بارگاه متبرکه حضرت رقیه)س(  خبرداد که کارتراش آن در 

محل این مجموعه انجام و تحویل داده شد.
مدیر هنر کده سنگ جعفری با اشاره به انجام  پروژه  مرکز فقهی ائمه اطهار)ع( دفتر آیت الله العظمی 
فاضل لنکرانی؛ گفت: ستون های سقاخانه مسجد الغدیر و نیز برخی پروژه های عتبات و به خصوص محوطه 
ی دور ضریح متبرکه امام حسین )ع( که شامل گنج ستون به صورت مار پیچ بوده در این مجموعه اجرا و 

تحویل شده است.
وی در همین زمینه از مشارکت آقای والی زاده در پروژه های عتبات خبرداد و در ادامه اعلام کرد: این 
مجموعه از قابلیت های بالایی در حوزه ی صنعت سنگ برخوردار است و تاکنون در اجرای پروژه های 
متعددی مشارکت داشته ایم که اجرا و نصب زیبا و نمای چشم نواز پروژه دکتر قاسمیان در 20 متری خیابان 
رجایی از جمله دیگر پروژه های شاخص ما در استان قم محسوب می شود و تلفیقی هنرمندانه و خلاق 
از نمای رومی و کلاسیک است و به لحاظ تمیزی و زیبایی به قصر رجایی شهرت یافته و در سطح منطقه 
درخشش خاصی دارد.وی آنگاه با اشاره به مشارکت گسترده مجموعه هنرکده سنگ جعفری در پروژه های 
مساجد و اماکن مذهبی و اتباع متبرکه، اظهار کرد: هر پروژه ای که در زمینه نمای سنگی و دیگر موارد 

مرتبط با این صنعت به ما ارجاع شود را به بهترین نحو انجام می دهیم.
وی در خصوص همکاری در اجرای پروژه های عتبات یادآور شد در این زمینه به صورت محدود کار 
کرده ایم و عمده فعالیت های ما در این راستا با حاج آقا گلیار و اداره اوقاف بوده که طرح هایی مانند نیم 

گلدانی های سنگی جلوی بقعه امامزاده  شاه سیدعلی)ع( و مسجد امام صادق )ع( و همچنین امام زادگان 
شامل می شود.

* اشتغالزایی مستقیم برای 7 نفر
وی در ادامه با بیان اینک در این مجموعه از دستگاه ها و تجهیزات نیمه سنگین از قبیل دستگاه برش 
)دو دستگاه(؛ ابزار زنی )دو دستگاه ( و نوعی از دستگاه CNC برخوردار هستم. اظهار کرد: تعداد 7 نفر در 

این مجموعه به صورت مستقیم اشتغال به کار دارند.
وی همچنین از همکاری مجموعه تحت مدیریت خود با شماری از مهندسان توانمند و کارآزموده و 
فعالان صنعت ساختمان سازی خبرداد و در ادامه برخی از مشکلات موجود در روند کاری خود را بر شمرد.

*  مهمترین مشکل صنعت سنگ
این فعال با سابقه صنعت سنگ نداشتن اتحادیه را از مهم ترین مشکلات این صنف بر شمرد که موجب 
برخی نابسامانی ها در این حوزه شده و با ورود تعدادی افراد فاقد تجربه که زیرقیمت های مصوب، کارهای 
بدون کیفیت ارایه می کنند؛ رقابت ناسالمی در این صنف شکل گرفته است. چنین اتفاقی در مقطعی از 
گذشته نیز رخ داده بود که دلسردی فعالان توانمند صنعت سنگ را در پی داشت و متعاقب آن؛ این صنعت 
تا چند سال به رکود رفت. عزیز جعفری ادامه داد: کارهای سنگی تلفیقی از صنعت و هنر است که فعالان 

این عرصه باید از تسلط و تبحر از هر دو وجه آن برخوردار باشند.

* ارکان موفقیت در اجرای پروژه های سنگی 
وی بابیان اینکه نقش هنر به خصوص در کارهایی که با دست روی سنگ انجام می شود؛ تعیین کننده 

بوده و حرف اول را می زند افزود: برای موفقیت در اجرای پروژه های سنگی، ابزار زن ماهر، نصاب مجرب 
و مهندس توانمند به صورت هماهنگ عمل می کنند که حاصل کار؛ نماهای چشم نواز، شکیل و ماندگار 

خواهد بود.
مدیر هنر کده سنگ جعفری در ادامه همچنین با بیان اینکه کیفیت، خلاقیت، تبحر، ظرافت و دقت از 
ویژگی های شاخص این مجموعه به شمار می رود؛ تصریح کرد: کیفیت و مشتری مداری از بدو شروع به 
کار این مجموعه سرلوحه کاری ما بوده و مبنا و اساس این مجموعه برهمین ویژگی ها پی ریزی شده است.
وی جلب رضایت مشتریان را از اهداف اصلی مجموعه تحت مدیریت خود عنوان کرد و با تاکید براینکه جلب 
رضایت مشتریان از اهداف اصلی ما محسوب می شود؛ اعلام کرد: تمامی سفارش های مشتریان عزیز از هر 

نوع ابزار و غیره را با کیفیت برتر به بهترین نحو و با قیمت مناسب اجرا و تحویل می دهیم.

* تدابیر ایمنی در این کارگاه با حساسیت بالا رعایت می شود
عزیز جعفری با اشاره به اینکه، کلیه ی تدابیر ایمنی در این کارگاه با حساسیت بالا رعایت می شود؛ گفت: 
در خصوص رعایت موارد ایمنی با توجه به خطرات احتمالی که از ناحیه سنگ در کمین است؛ به طور مؤکد 
به کارگران سفارش و توصیه های لازم را ارایه می کنیم. چرا که سنگ ها با اوزان 2 تا سه تن که پس از 
برش نیز به قطعاتی با وزن های سنگین 50 تا 100 کیلویی تبدیل می شود و در صورت بی احتیاطی می 

توانند فاجعه آفرین باشند.
این فعال کارآزموده در حوزه ی ابزار زنی سپس خرید نقدی متریال مصرفی فروش اقساطی و شرایطی 
محصول را از دیگر مشکلات مجموعه تحت مدیریت خود عنوان کرد و یادآور شد که بعضاً به دلیل پاس 
نشدن چک ها در سررسید؛ چالش های مالی این مجموعه شدیدتر و در روند خدمات رسانی و فعالیت های 

ما خلل ایجاد می شود.
عزیز جعفری در ادامه اعلام کرد: طی ماه های اخیر یکسری طرح ها برای سامرا ) در عراق ( که شامل 
سرداب غیبت و محیط پیرامونی شبستان و ستون ها و دورسنگی است؛ انجام داده ایم که از طریق حاج آقا 
گلیار به مقصد بارگیری و صادر شد.وی گفت: حدود 5 سال قبل نیز با همکاری مرحوم برادر خود طرح هایی 

در این مجموعه اجرا و برای سامرا ارسال کرده بودیم. 

* تقاضا از مسئولان جهت رفع مشکلات
این فعال صنعت سنگ آنگاه با اشاره به پیوندها و اشتراکات مذهبی و فرهنگی دو ملت ایران و افغانستان 
گفت: همواره از لطف و محبت برادران ایرانی برخوردار بوده ایم و اکنون نیز انتظار داریم مسوولان به رفع 
برخی مشکلات ما اقدام کنند کما اینکه هنوز تسهیلات بانکی به ما پرداخت نمی شود و سند رسمی ملک 
به نام ما ) با توجه به تابعیت افغانستان ( تنظیم نمی گردد که تقاضا می کنیم در این زمینه ها با ما مساعدت 

شود.
وی با بیان اینکه نوه عموی من از شهدای مدافع حرم است؛ تعلق خاطر خود و خانواده اش را به نظام و 
انقلاب اسلامی ایران  مورد تاکید قرار داد و در پایان از زحمات و تلاش های والدین خود تشکر و قدردانی 

کرد و برای شادی روح پدرو برادر در گذشته ی خود فاتحه فرستاد.

نگاه نیم

نامحـرمانه
چنددرصد شهرهای ایران درمعرض زلزله هستند؟

رئیس سازمان امداد و نجات هلال احمر گفت: 78 درصد شهرهای ایران در مناطق با خطر 
زلزله واقع شده اند. مرتضی سلیمی روز شنبه در دوره بین المللی جست وجو و نجات شهری 
افزود: نکته بسیار حائز اهمیت در نقشه ایران وجود 120 گسل فعال در مناطق شهری ایران 
است.وی افزود: 78 درصد شهرهای ایران در مناطق با خطر زلزله قرار دارند، به عبارت دیگر 
در نقشه ایران، 78درصد شهرها را شهرهای »لرزان« با خطر نسبی بالا تشکیل می دهند که 
در مناطق با خطر زیاد هستند. سلیمی گفت: در این میان کلانشهر تهران به عنوان پایتخت 
کشور نیز نه تنها از خطر زلزله ایمن نیست بلکه سال هاست در انتظار زلزله ای ویرانگر با قدرت 
بالای 7 ریشتر به سر می برد.رئیس سازمان امداد و نجات هلال احمر افزود: بر اساس مطالعات 
آماری و زلزله هایی پیش از این در ناحیه ری و تهران ثبت شده است که با احتمال بیش از 
70 درصد به طور متوسط هر 158 سال زلزله ای ویرانگر در این ناحیه رخ داده است. آخرین 
زلزله در تهران 182 سال پیش اتفاق افتاد و بر همین اساس وقوع زلزله تهران 24 سال تاخیر 
زمانی دارد. وی گفت: در صورت وقوع زلزله در این منطقه که علاوه بر پایتخت بودن، مرکزیت 
امکانات فرهنگی، اقتصادی و همچنین دولتی را دارد و بیش از 10 میلیون نفر در آن سکونت 
دارند با فاجعه ای بزرگ مواجه هستیم.سلیمی گفت: کارشناسان می گویند بر اثر زلزله مخرب 
تهران بیش از یک میلیون ساختمان تخریب و آسیب خواهد دید و حدود به 1٫5 میلیون کشته 

بر اثر این زلزله بر جای می ماند.

انتقادات تنُد واعظی از احمدی نژاد
رئیس دفتر رئیس جمهور گفت: مردم خوب می دانند کسی که این همه مشکلات را برای 
ما ایجاد کرد و این همه تحریم ها را به وجود آورده است. سید محمود واعظی در گفتگو با 
ایلنا، درباره پیشنهاد احمدی نژاد درباره چند برابر شدن یارانه ها، گفت: این مسئول سابق کشور 
حرف های مختلفی می زند. اگر شما همه حرف های او را در نظر بگیرید اولا بسیار متضاد است 
دوم این که با عملکرد گذشته خود او در تناقض است. رئیس دفتر رئیس جمهور تاکید کرد: این 
فرد یک عوام فریبی را شروع کرده است و فکر می کند در شرایطی که یک جنگ اقتصادی شروع 
شده است و قبول هم داریم قشری از مردم در مذیقه هستند، می تواند با شعار و این طور مسائل 
خود را مطرح کند. وی با بیان اینکه عملکرد آن دولت و قول هایش را دیدیم، بیان کرد: امروز که 
بعد از گذشت سال ها به استان های مختلف می رویم، مشاهده می کنیم که هنوز در استان های 
مختلف پروژه هایی که دولت این فرد با رقم های بالایی قول داده، هنوز کلنگ زنی هم نشده است. 
واعظی گفت: مردم ما مردم آگاهی هستند و می دانند کسی که این گرفتاری را به وجود آورد، 
تحریم را برای ما ایجاد کرد و روابط ما را با کشور های همسایه بهم زد چه کسی است. رئیس دفتر 
رئیس جمهور خاطرنشان کرد: امروز گروه های سیاسی حامی ایشان بر ضدش شده اند، حداقل 

هم فکران خودش که باید قبولش داشته باشند همچین حسی را دارند.

غیبت ۱۴ عضو مجمع تشخیص 
در جلسه دیروز مجمع تشخیص مصلحت نظام به ریاست آیت الله جنتی، 14 عضو این نهاد 
حضور نداشتند. جلسه مجمع تشخیص مصلحت نظام صبح دیروز برگزار شد. در این جلسه، در 
غیبت آیت الله هاشمی شاهرودی، آیت الله احمد جنتی ریاست جلسه را برعهده داشت. از جمله 
موارد بررسی شده در این جلسه مجمع، اصلاح قانون پول شویی اختلافی بین مجلس شورای 
اسلامی و شورای نگهبان بود. این جلسه در غیبت 7 نفر از اعضای حقیقی مجمع از جمله آیت الله 
هاشمی شاهرودی، آیت الله ابراهیم امینی، آیت الله موحدی کرمانی، شیخ حسن صانعی، محمود 
احمدی نژاد، علی اکبر ناطق نوری و صادق واعظ زاده برگزار شد. همچنین از اعضای حقوقی مجمع، 
حسن روحانی رئیس جمهور و آیت الله آملی لاریجانی رئیس قوه قضاییه حضور نداشتند. از ۶ تن 

از فق های شورای نگهبان نیز تنها آیت الله جنتی در این جلسه حضور داشتند.

ردپای افغانستانی ها در گرانی آجیل شب یلدا 
 رییس اتحادیه خشکبار و آجیل فروش اعلام کرد که امسال قیمت آجیل و خشکبار در بازار 
شب یلدا نسبت به پارسال حدود 80 درصد افزایش یافته که کمبود تولید و عرضه و دلالی تاجران 
افغانستانی عوامل اصلی این نوسانات است. مصطفی احمدی خاطرنشان کرد: گرانی با گران 
فروشی فرق دارد و اتفاقا آجیل فروشان سطح شهر قیمت محصولاتشان 10 درصد از ماه های 
گذشته ارزان تر شده است، چرا که در این بازه زمانی آنها مشتری می خواهند و مردم قدرت و توان 
خرید ندارند، اما در ماه های گذشته تجار افغانستانی به بازار آجیل ورود پیدا کردند و با خرید پسته، 
گردو و خشکبار ایرانی، آن را به چند برابر قیمت به کشورهای مختلف می فروشند و این اتفاق در 
ایام برگزاری مسابقات جام جهانی فوتبال افتاد و افغانستان صادرکننده آجیل ایرانی به روسیه شد 

و همین عامل باعث گرانی آجیل و خشکبار شد.

 پرویز کاظمی آزاد شد 
پرویز کاظمی وزیر رفاه و تامین اجتماعی دولت گذشته با قرار وثیقه از زندان اوین آزاد 
شد.پرویز کاظمی وزیر رفاه و تامین اجتماعی دولت احمدی نژاد  چهارشنبه هفته گذشته از زندان 
آزاد شد.20 آبان ماه سال جاری خبری منتشر شد که  پرویز کاظمی، وزیر رفاه و تامین اجتماعی 

دولت محمود احمدی نژاد  با اتهام مالی بازداشت و به اوین منتقل شده است.

مردم امسال را تحمل کنند!!!کاریکاتور

 محمدعلى رجبى

معاون استاندار قم: 

ابهام ها و نواقص بسته حمایت غذایی 
دولت رفع شود 

معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منابع استانداری قم گفت: 
دستگاه های مسئول در رابطه با اجرای دستورالعمل بسته پرداخت کمک 
جبرانی و حمایت غذایی از گروه های کم درآمد جامعه باید  تمامی ابهام ها، 

ایرادها و مشکل های این طرح را احصا نموده و به دبیرخانه انتقال دهند. 
مهرداد غضنفری عصر شنبه در نخستین جلسه کارگروه نظارت بر اجرای 
بسته حمایتی دولت در قم اظهار داشت: دستگاه های عضو این کارگروه اعم 
از اداره کل تعاون، کمیته امداد، بهزیستی، جهاد کشاورزی، غله بازرگانی و 
اطلاعات باید ظرف 48 ساعت هر آنچه که در رابطه با دستورالعمل و شیوه 
اجرای این مصوبه به ذهن می رسد را به دبیرخانه منعکس کنند تا تحت 
عنوان مصوبه این کارگروه به دبیرخانه مرکزی ارائه شود.وی بیان داشت: 
هم اکنون مراجعه های عمومی به اداره کل تعاون و همچنین کمیته امداد 
و بهزیستی برای دریافت این بسته آغاز شده است، از این رو میز خدمت 
مستقر در دستگاه های یاد شده باید پاسخگوی مراجعه کنندگان باشد.
وی همچنین تصریح کرد: اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی قم به عنوان 
مسئول دبیرخانه کارگروه مذکور باید پس از کسب جدیترین اطلاعات در 
مورد این بسته حمایتی فرایند اجرای آن را در قالب یک نشست خبری به 
آگاهی مردم برساند.غضنفری خاطرنشان کرد: دستگاه های حمایتی مانند 
کمیته امداد و بهزیستی نیز تا هنگامی که سازمان مرکزی آنها دستورالعملی 

را ابلاغ نکرده نمی توانند فعل و انفعالاتی داشته باشند.
* 3بسته حمایتی دولت  تا پایان سال اعطا می شود

 مدیرکل تعاون،   کار و رفاه اجتماعی استان قم نیز در این جلسه افزود: 
بر اساس مصوبه هیات وزیران، قشرهای کم درآمد جامعه شامل کارمندان، 
کارگران و خانواده هایی که درآمد ماهیانه آنها کمتر از 30 میلیون ریال 
است، تا پایان سال جاری در سه مرحله از بسته حمایتی دولت برخوردار می 
شوند. مصطفی کاویانی تصریح کرد: خانواده های تحت پوشش نهادهای 
حمایتی از جمله کمیته امداد و بهزیستی که از یک تا پنج و یا بیشتر عضو 
دارند، از یک میلیون و 500 هزار ریال تا سه میلیون و 500 هزار ریال 
سبد حمایتی غذایی دریافت می کنند.وی با بیان اینکه دستورالعمل ابلاغ 
شده دارای برش استانی نیست و به صورت کلی به همه استان ها ابلاغ 
شده است، گفت: در حال حاضر کارت های مددجویان مشمول این طرح 
پرداخت شده و برای برخی از روستاییان نیز از طریق حساب های بانکی 
متصل به یارانه ها پرداخت می شود.وی ادامه داد: نحوه پرداخت این سبد 
غذایی به بازنشستگان کشوری، لشکری و صندوق های بازنشستگی نیز از 
همین طریق است و برای کارکنان دولت و خانواده شهیدان هم با حساب 
های بانکی متصل به حقوق آنها در حال اجراست.اطلاعات بیمه پردازان 
تامین اجتماعی به عنوان دیگر گروه های هدف مشمول این بسته از طریق 
حساب های بانکی متصل به حقوق آنها استخراج شده و به سازمان مدیریت 

و برنامه ریزی ارسال و پس از تامین اعتبار پرداخت خواهد شد.
* نبود ساز و کار مشخص برای شناسایی افراد مستحقق 

معاون حمایت و سلامت خانواده کمیته امداد امام )ره( قم نیز، عدم 
پیش بینی یک ساز و کار مشخص برای شناسایی افراد مستحقق این بسته 
را از جمله نواقص آن دانست و افزود: برغم دسته بندی صورت گرفته افراد 
بسیاری هستند که با وجود داشتن استحقاق کامل نامی از آنها در بین 
مشمولان آورده نشده است.عباس جوشقانیان؛ بیکاران، دستفروشان و 
دارندگان مشاغل غیر رسمی را از جمله این افراد ذکر کرد و گفت: کمیته 
امداد استان طبق بررسی هایی که توسط مددکاران انجام گرفته 21 هزار 
خانوار را شناسایی کرده و تحت پوشش خود دارد، اما برای نحوه پرداخت 

این بسته هیچ دستورالعملی را دریافت نکرده است.

اخبــار

تاکید  با  قم  استانداری  سرپرست 
وضعیت  بر  میدانی  نظارت  ضرورت  بر 
باید واحدهای  تولیدی گفت:  واحدهای 
نیازمند به تسهیلات بانکی پیش از تعدیل 
نیرو و تعطیلی، شناسایی و تلاش شود تا 
به سرعت مشکلات و موانع این واحدها 

برطرف گردد.
سید محمدرضا هاشمی روز شنبه در 
جلسه ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی 
در سالن جلسات امام جواد)ع( استانداری 
قم،  بابیان اینکه از ابتدای سال جاری تا 
اوایل آبانماه، 117 هزار تن انواع کالا به 
ارزش 128 میلیون دلار از این استان به 
کشورهای مختلف صادر شده است. وی 
افزود: صادرات این استان در مدت مشابه 
سال گذشته 114 میلیون دلار با وزن 8۶ 
هزار تن بوده است.وی در ادامه، مردمی 
کردن اقتصاد را موجب رونق اقتصاد کشور 
دانست و گفت: باید از ظرفیت مردم در 
جنگ اقتصادی کنونی استفاد شود و در 
این زمینه نقش مراکز فرهنگی و رسانه 
ها در گرایش مردم به استفاده از کالای 
ایرانی بسیار کلیدی است.وی با اشاره به 
نتایج نظرسنجی های صورت گرفته در ماه 
های اخیر در سطح کشور ادامه داد: رویکرد 

57 درصد مردم کشور به سمت استفاده از 
کالای ایرانی است، این در حالی می باشد 
که 34 درصد اولویت خرید خود را کالای 

خارجی اعلام کرده اند.
لزوم  به  اشاره  با  همچنین  هاشمی 
بررسی نقاط ضعف و قوت سند اشتغال 
قم در سالجاری گفت: باید با بررسی نقاط 
ضعف و قوت این سند، در تدوین سند 

اشتغال سال آینده بهره برد.
بر اساس این سند که وظایف دستگاه 
های مختلف به صورت مشخص تدوین 
شده است، باید با همکاری بخش دولتی قم 

و بخش خصوصی 14 هزار و 810 شغل با 
اعتباری بالغ بر 42 هزار و 43 میلیارد ریال 

در سال 97 ایجاد شود.
وی قم را از جمله استان های پیشتاز 
در پرداخت و عقد قرارداد تسهیلات رونق 
تولید در روستاها دانست و گفت: سامانه 
کارا با تخصیص 120 هزار میلیارد ریال 
تسهیلات ۶ درصد برای توسعه روستاها 
در کشور، فرصتی طلایی برای محرومیت 

زدایی و اشتغال زایی فراهم کرده است.
اشتغال موجود و جذب  تثبیت  وی 
های  اولویت  از  را  جدید  گذار  سرمایه 

اقتصادی قم دانست و تاکید کرد: با پرداخت 
واحدهای  به  گرفته  صورت  تسهیلات 
تولیدی در قالب سامانه بهین یاب علاوه 
بر افزایش ظرفیت واحدهای تولیدی شاهد 
جلوگیری از تعطیلی و رکود واحدهای 

صنعتی در این استان خواهیم بود.
تاکید  با  قم  استانداری  سرپرست 
وضعیت  بر  میدانی  نظارت  ضرورت  بر 
باید واحدهای  تولیدی گفت:  واحدهای 
نیازمند به تسهیلات بانکی پیش از تعدیل 
نیرو و تعطیلی، شناسایی و تلاش شود تا 
به سرعت مشکلات و موانع این واحدها 

برطرف گردد.
های  پژوهش  همچنین  هاشمی 
کاربردی را نیاز توسعه پایدار در استان 
دانست و تاکید کرد: تمام طرح های اجرایی 

در قم باید دارای پیوست پژوهشی باشد.
وی در بخش دیگری از سخنان خود 
با بیان اینکه متاسفانه تاکنون در بخش 
گردشگری استان، تسهیلات مورد نظر 
جذب نشده است اظهار داشت: باید عوامل 
عدم جذب و پرداخت تسهیلات اشتغال 
زایی در سه بخش بانکداری، دستگاه های 
اجرایی و متقاضیان در حوزه گردشگری 

بررسی شود.

سرپرست استانداری قم تاکیدکرد

ضرورت نظارت میدانی بر وضعیت واحدهای تولیدی 

در گفت و گو با مدیر هنرکده سنگ جعفری مطرح شد

هنرکده سنگ جعفری واحدی شاخص وبا کیفیت درابزارزنی نمای ساختمان 


